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روزنامه

قیمت کالاها شبانه روزی کنترل می شود

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم :

فعالیت موکب های اربعین در راستای 
مواسات و همدلی  

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم گفت : با توجه به ممنوعیت پذیرش 
زائران خارجی در عراق، موکب های قم امسال با محوریت مواسات و همدلی 

خدمت رسانی می کنند.
یونس عالی پور در جلسه ستاد اربعین استان قم با بیان اینکه امسال باتوجه 
شیوع ویروس کرونا نحوه خدمت رسانی موکب ها نسبت به سال های گذشته تغییر 
کرده است، افزود: امسال محور اصلی خدمت رسانی موکب ها، تحقق مواسات و 

همدلی مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است.
و در  این اساس موکب های استان که هرساله در خاک عراق  بر  وی گفت: 
مرز های ورودی به زائران خدمت رسانی می کردند امسال فقط در محدوده ی 
استان با طبخ و توزیع غذا بین عزاداران با رعایت دستورالعمل های بهداشتی و 

تهیه بسته های معیشتی بین نیازمندان خدمت رسانی می کنند.
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری تاکید کرد: گروه های مختلف ضد 
انقلاب با جوسازی و شایعه پراکنی در تلاشند از احساسات مذهبی مردم سوء 
استفاده و آن ها را راهی عراق کنند در حالیکه دولت عراق رسما اعلام کرده امسال 
پذیرای زائران خارجی نیست. در استان قم ۱۲۰ موکب ثبت شده است که از این 

تعداد هرساله ۹۸ موکب در داخل خاک عراق به زائران خدمت رسانی می کردند.
 

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی قم:

 ۹۸ درصد بیماران کرونایی در قم 
بومی هستند 

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: ۹۸ درصد بیمارانی 
که در بیمارستان های قم به دلیل کرونا بستری می شوند، بومی هستند. 

احسان شریفی پوربا بیان این که  ۴/۳ دهم روز متوسط بستری بیماران مبتلا به 
کرونا در بیمارستان های قم است،گفت: بیش از ۸۰ درصد بستری های بیماران 
کرونایی در قم کمتر هفت روز بوده است و بیماران پس از دریافت خدمات ویژه از 

بیمارستان مرخص شده اند. 
او افزود:۹۸ درصد بیمارانی که در بیمارستان های قم به دلیل ابتلا به ویروس 
کرونا بستری می شوند، بومی قم هستند. معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم 
پزشکی قم  با تاکید بر ضرورت رعایت هر چه بیشتر شیوه نامه های بهداشتی 
گفت: میزان سرایت کرونا به اطرافیان چندین برابر شده و لذا لازم است که 

همشهریان نهایت دقت و مراقبت را داشته باشند.

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

۱۴ بیمار کرونایی در قم جان باختند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در شبانه روز منتهی به ششم مهرماه،  

۱۴ تَن از بیمارانی که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت بود جان خود را در قم از 
دست دادند. 

به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمد رضا 
قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان اظهار داشت: در ۲۴ ساعت 
گذشته ۱۸۲ تَن  با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم 

مورد پذیرش قرار گرفتند.
وی با بیان اینکه ۱۲۱ بیمار جدید کرونایی نیز در بخش ها و تحت نظر اورژانس 
بیمارستان بستری شدند افزود: ۱۰۴ تَن  از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته 

بستری بودند، نیز ترخیص شدند.
وی افزود: در حال حاضر ۷۳۹ تَن مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم 

بستری هستند که حال ۱۳۲ تَن از آنها وخیم است.
وضعیت کرونا در قم از روز بیستم شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه 

بیماران و مبتلایان این بیماری فوق قرمز شده است.

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی قم:

 ۹۸ درصد بیماران کرونایی در قم بومی هستند

حریرچی هشدار داد؛

موج سوم کرونا رکورد شکست

فرماندار قم اعلام کرد :

عدم استقبال کارگران ساختمانی و 
روزمزد از طرح ساماندهی 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

هیچ کمبودی درتامین
 کالاهای اساسی نداریم
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2۰1 هزار قرص فایپیراویر خرج درمان مسئولان!

 

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان. قم گفت: به منظور 
رعایت پروتکل های بهداشتی و تکریم ارباب رجوع کلیه خدمات خودرویی پلیس 
در زمینه ترخیص خودرو در مراکز پلیس+۱۰ در مرکز استان ارائه می شود. 
سرهنگ غلامرضا صدفی در گفت و گویی بیان کرد: در راستای تدابیر ابلاغی از 
سوی پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا امکان ترخیص خودروهای توقیفی از طریق 
دفاتر پلیس + ۱۰ در استان فراهم شده است . رییس پلیس راهنمایی و رانندگی 

فرماندهی انتظامی قم، تصریح کرد: در این خدمت که به منظور پیشگیری از

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در پنج ماه نخست سال جاری 
تعداد ۱2 واحد صنعتی راکد و غیر فعال در زمینه تولید صنایع سلولزی، مواد غذایی، 
کفش و دمپایی، مواد فلزی، مواد شیمیایی، صنایع معدنی و برق الکترونیک در استان 
فعال شد. محمود سیجانی با اشاره به بازرسی از واحدهای صنفی در استان قم اظهار 
کرد: در پنج ماه نخست سال جاری 33 هزار و 647 مورد بازرسی از این واحدها صورت 
گرفت که تعداد سه هزار و ۸23 مورد تخلف ثبت و برای تخلفات ثبت شده تعداد دو 

هزار و 6۰4 فقره پرونده به ارزش ۹۹ میلیارد و ۸۱۱ میلیون تومان تشکیل شد.

رییس پلیس راهوراستان قم خبرداد

ارائه خدمات ترخیص خودرو در مراکز پلیس+1۰ 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد

احیای 12 واحد صنعتی راکد و غیر فعال 
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»بسمه تعالی«
توفیق  و نجات جان همنوع،  یاری رسانی  راه  ایثار در 
ارزنده ای است که نصیب آتش نشانان فداکار و به تعبیر 
مقام معظم رهبری)مدظله العالی( این "قهرمانان کم ادعا 
و با اخلاص" شده است. جوانمردانی که همواره آماده 
جانفشانی بوده و هر گاه پای خطرپذیری و ادای وظیفه 
در میان باشد با عزمی راسخ، شهامتی شگفت انگیز و 
شجاعتی مثال زدنی، وارد کارزار خطر و حادثه شده و بعضاً 
در این راه و همانند فداکاری های دوران دفاع مقدس، 

جان خود را هم فدا می کنند.
نامگذاری هفتم مهر به نام"روز آتش نشانی و ایمنی " 
فرصت مناسبی برای ارج نهادن به خدمات ارزشمند و 

ایثارگونه آتش نشانان فداکار و جلب مشارکت همگانی در 
راستای آموزش و فرهنگ سازی در مقابله و پیشگیری از 

حوادث و توسعه فرهنگ ایمنی است.
فرصت را مغتنم شمرده، این روز بزرگ را به همه مسؤلین 
استان  و زحمتکش  نشانان شجاع  آتش  و  نشانی  آتش 
قم و سراسر میهن عزیز اسلامی تبریك عرض نموده و با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای گرانقدر آتش نشان، از 
درگاه ایزد منان، برای همه این عزیزان، آرزوی توفیق و 
سربلندی روزافزون در مسیر خدمتگزاری به مردم را مسألت 

دارم.
بهرام سرمست
 استاندار قم

پیام استاندار قم به مناسبت روز آتش نشانی

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم گفت : با توجه به 
ممنوعیت پذیرش زائران خارجی در عراق، موکب های قم امسال 
یونس  می کنند.  رسانی  خدمت  همدلی  و  مواسات  محوریت  با 
عالی پور در جلسه ستاد اربعین استان قم با بیان اینکه امسال 
باتوجه شیوع ویروس کرونا نحوه خدمت رسانی موکب ها نسبت 
به سال های گذشته تغییر کرده است، افزود: امسال محور اصلی 
خدمت رسانی موکب ها، تحقق مواسات و همدلی مورد تاکید رهبر 
معظم انقلاب است. وی گفت: بر این اساس موکب های استان که 

از همه ظرفیت های موجود در  استاندار قم گفت: بهره مندی 
قم برای عملیاتی نمودن طرح توسعه فضاهای آموزشی این استان 
موسوم به »طرح آجر به آجر« ضروری است.  بهرام سرمست در 
جلسه هماهنگی طرح جذب مشارکت های مردمی در ساخت و 
به آجر«، طی سخنانی  تجهیز مدارس استان تحت عنوان »آجر 
مزایا و محاسن این طرح را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: جلب 
مشارکت های خرد می تواند جمع کثیری از مردم را در این طرح 

مشارکت دهد. وی نقش آفرینی دستگاه های فرهنگی و رسانه ها را

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم :

فعالیت موکب های اربعین در 
راستای مواسات و همدلی 

استاندارقم:

 طرح توسعه فضاهای آموزشی 
عملیاتی شود
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شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

بلوف سیاسی ترامپ

 دونالد ترامپ، رئیس جمهوری آمریکا روز جمعه چهارم مهر، در میان هوادارن 
خود در ایالت فلوریدا با بیان این که ایران می خواهد برای مذاکره تا بعد از انتخابات 
آبان صبر کند، هشدار داد در آن زمان توافق بسیار سخت تری در کار خواهد بود.

در این رابطه موارد ذیل قابل تامل می باشد:
۱( تهدید ایران از سوی ترامپ مبنی بر اینکه بعد از انتخابات، توافق بسیار 
سخت تری در کار خواهد بود، یک بلوف سیاسی است که ترامپ قصد دارد تا با 
ارعاب مسئولین ایران از عواقب مذاکره نکردن ایران با آمریکا، مسئولین کشورمان 
را وا دارد تا به پای میز مذاکره بروند تا از این طریق ترامپ بتواند از مذاکره با ایران به 

عنوان برگ برنده در رقابت انتخاباتی با جو بایدن استفاده نماید .
۲( دولت ترامپ از زمانی که از برجام خارج شده است تاکنون همه گونه فشار به 
جمهوری اسلامی ایران برای به پای میز مذاکره کشاندن آن اعمال کرده است و از 
همه ظرفیت های موجود خود برای تحمیل اهداف خود به ایران سود برده و دیگر 
ظرفیتی برای این کشور باقی نمانده است تا او بخواهد بعد از انتخابات این خلاء 

فشار را پر نماید و فشار مضاعفی به ایران وارد نماید.
۳( این بلوف سیاسی ترامپ حاکی از استیصال وی در مقابله با جمهوری 
اسلامی ایران می باشد که پس از آنکه تلاش های بین المللی آمریکا برای تحریم 
تسلیحاتی ایران و مکانیسم بازگرداندن قطعنامه های سازمان مللی در کنار چند 
سال فشار حداکثری با شکست مواجه شد، هم اکنون به بلوف های سیاسی ای 
روی آورده که آنقدر ساده لوحانه است که هر صاحب نظری می تواند ناشیانه بودن 

آن را درک نماید.
۴( چگونه ترامپ توقع دارد که پس از سال ها فشار و تحریم علیه جمهوری 
اسلامی ایران، هم اکنون و در آستانه انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، ایران از 
طریق مذاکره کردن با ترامپ به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی وی تبدیل شود و با 
این اقدام شانس رقیب ترامپ را کاهش داده و از سوی دیگر چنانچه رقیب ترامپ 
یعنی بایدن رای بیاورد، شانس خود را برای مذاکره برابر و منصفانه با دموکرات ها 
از دست بدهد. نهایتا اینکه این پیشنهاد ترامپ تنها یک بلوف سیاسی است که 
همان طور که اشاره شد، از روی استیصال و در جهت افزایش شانس خود برای 
پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا می باشد و از طرفی می تواند حاکی از 
آن باشد که وی شانس خود را برای پیروزی در انتخابات کمرنگ می بیند که به این 

 کارشناس روابط بین المللبلوف های ناشیانه متوسل شده است.

رئیس سازمان غذا و دارو :

خارج از پروتکل ها واکسن نمی دهیم 
واکسن  دوز  تحویل ۱۵۰۰  به جنجال  واکنش  در  دارو  و  رئیس سازمان غذا 
آنفولانزا به مجلس، گفت: چرا باید با وجود ۲۹۰ نماینده ما ۱۵۰۰ عدد واکسن 
به مجلس بدهیم؟ مجلس ۸۰۰۰ پرسنل دارد که ۱۰۰۰ تن بازنشسته و ۳۰۰ 
باید  العلاج و سرطانی بین آن ها وجود دارد که طبق پروتکل ها  بیمار صعب 
واکسن رایگان بگیرند. دکتر محمدرضا شانه ساز در حاشیه نشستدی کمیسیون 
بهداشت و درمان خانه ملت و در جمع خبرنگاران در خصوص تحویل ۱۵۰۰ دوز 
واکسن آنفولانزا به مجلس تصریح کرد: من واقعاً از نوع برخورد با این خبر بسیار 
متعجب شدم و نمی دانم چرا این موضوع تا این حد بزرگ شد، سال قبل که این 
بحث ها و شایعات هم نبود سازمان غذا و دارو ۲۵۰۰ دوز به داروخانه درمانگاه 
مجلس واکسن آنفولانزا تحویل داد. وی افزود: درمانگاه مجلس متعلق به ۸ هزار 
پرسنل و خانواده آن ها در مجلس است که شامل هزار بازنشسته می شود که با 
احتساب همسرانشان، دو هزار نفر جمعیت بالای ۶۵ سال کشور هستند که باید 
طبق پروتکل ها واکسن آنفولانزا دریافت کنند. دکتر شانه ساز ادامه داد: حدود 
۳۰۰ بیمار صعب العلاج و سرطانی نیز در بین پرسنل مجلس وجود دارد که این 
بیماران نیز باید طبق پروتکل های بهداشتی واکسن بگیرند؛ ما خارج از پروتکل ها 

به کسی واکسن نمی دهیم.

علی امیدوار*

مدیرکل پست استان قم  خبرداد:

اجرای طرح یکپارچه سازی 
قرائت قبوض درقم

کارگران  مدیران  تلاش  علی رغم  گفت:  قم  فرماندار   
ساختمانی و روزمزد از طرح ساماندهی کارگران فصلی در قم 
استقبال چندانی نکردند. مرتضی حیدری با اشاره به وضعیت 

ساماندهی کارگران فصلی و ساختمانی اظهار داشت: اجرای 
و  کارگر  و  کار  رابطه  واقع در مسیر ساماندهی  این طرح در 

کارفرماست، البته کارفرما نه به آن معنا که در قراردادهای
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وزیر بهداشت گفت: نمی گذاریم در عرصه بین 
المللی در مبارزه با کرونا از هیچ کشور پیشرفته ای 
عقب بیفتیم و با دل و جان کار می کنیم و مقاومت 

می کنیم.
سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
از  تجلیل  مراسم  در  دیروز  صبح  پزشکی 
پیشکسوتان سلامت در دفاع مقدس و مقاومت 
اظهار کرد: دفاع مقدس به ما درس های مهمی 
اولین  بود،  عاشقی  مدرسه  جبهه ها  آموخت، 
درس  آموخت  جبهه ها  در  می شد  که  درسی 
صحنه های  این  که  بود  عشق  این  بود،  عشق 

ماندگار از دفاع مقدس را به یادگار گذاشت.
و  جبهه  از  ما  که  درسی  دومین  افزود:  وی 
جنگ گرفتیم این بود که نباید مرعوب هیمنه 
و عظیمت پوشالی دشمن شد و آموختیم که با 
ایمان و پشتکار می توانیم هیمنه دشمن را در 
هم شکست. اگر ایمان و رشادت نبود ما خیلی 
از جاها را باخته بودیم و اینکه دیدید بعد از ۸ سال 
یک کشور تنها یک میلی متر از خاکش را در میز 
مذاکره از دست نداد دلیلش ایمان و پشتکار بود. 
نمکی گفت: سومین درس ما از دفاع مقدس 
این است که هر جا ایستادیم بردیم، هر جا بر 
اصولمان تکیه کردیم و هر جا در کنار هم قرار 

گرفتیم قطعاً برنده میدان مبارزه هستیم.
وزیر بهداشت ادامه داد: اوایل بهمن ماه و اواخر 
پاییز بود که ما گزارشی از چین در مورد بیماری 
کرونا دریافت کردیم، دوستانم را جمع کردم و 
گفتم که یک ویروس پا به عرصه طبیعت گذاشته 
است که روزهای سختی را برای کل جهان دارد 
وقتی رفتیم برای بستن مرزهای کشور با چین 
نگاه  ما  به  لوحانه  ساده  خیلی  افراد  از  برخی 

می کردند و حتی ما را مسخره می کردند.
وی گفت: تلاش کردیم پروازها را مقصد چین 
ببندیم اما گفتند به دلیل تحریم ها و دیگر مسائل 
به جبهه  این کار شدنی نیست، شروع کردیم 
آرایی و سنگر ساختن، دفاع سنگینی که ما در 
موج سخت اول کرونا داشتیم به خاطر همین 

جبهه آرایی بود.
شبکه های  همین  کرد:  خاطرنشان  نمکی 
معاند که الان خفه شده هستند تا زمانی که موج 
بیماری به خودشان نرسیده بود به ما تاختند اما 
بعد از اینکه موج کرونا به شهر و کشور خودشان 

رسید دیگر لال شدند.
شرایط  بهترین  در  داد:  ادامه  بهداشت  وزیر 
۱.۶ تخت به ازای هزار نفر جمعیت داریم این در 
حالی است که در کشورهای اروپایی و آمریکایی 
تعداد تخت ها بیشتر بود اما بیماران در خیابان ها 
و پشت در بیمارستان ها رها شدند در حالی که در 

ایران چنین نبود.
به  بسیجی  بچه های  از  نفر  گفت: ۲۵۰  وی 
کنار ما آمدند تا سامانه ۴۰۳۰ را راه اندازی کنیم 
تا در اردیبهشت ماه  و همدلی ها ادامه داشت 

مرگ ها را به روزانه ۳۰ نفر کاهش دادیم.
نمکی ادامه داد: من اهل این نیستم وقتی 
کشورم در تنگناها است هر روز خودم را به زمین 
بزنم و گلایه کنم، صبر کردم تا کرونا آرام بگیرد و 

بعد گلایه هایم را بگویم.
فتنه های  وارد  شدم  آماده  من  گفت:  وی 
سیاسی نشوم وقتی این موضوع را قبول کردم 
یعنی یار ندارم و در سختی ها کسی از من دفاع 
سلیمانی  قاسم  شهید  به  نامه  من  اگر  نکرد، 
نوشتم برای این بود که همدل تر و هم زبان تر از 
آن شهید ندیدم و خواستم صدایم را به خداوند 

برساند.
کرونا  در  اگر  بهداشت خاطرنشان کرد:  وزیر 
شکست بخوریم پایه های نظام شکست می خورد 
برای همین اعلام کردیم دیگر گلایه نمی کنیم 
و حتی اگر همکاران من حقوق هم نگیرند کار 

می کنند، ما آمده ایم برای فداکردن جانمان.
نمکی گفت: نمی گذاریم در عرصه بین المللی 
در مبارزه با کرونا از هیچ کشور پیشرفته ای عقب 
بیفتیم و با دل و جان کار می کنیم و مقاومت 
می کنیم. تردیدی در این تصمیم ندارم چراکه 
این وعده الهی است که اگر مقاومت کنید حتماً 

پیروز می شوید.

سرلشکرسلامی: 

هیچگاه در تولید قدرت متوقف نمی شویم
 فرمانده کل سپاه تاکید بر اینکه پارک ملی هوافضا نماد اعتماد به نفس ملی ایران 
اسلامی است، گفت: ما معادلات استقلال و عزت را درک کرده ایم و هیچگاه در تولید 

قدرت متوقف نمی شویم. 
افتتاحیه  آیین  یکشنبه در حاشیه  روز  پاسدار حسین سلامی  سردار سرلشکر 
پارک ملی هوافضای نیروی هوافضای سپاه در جمع خبرنگاران گفت: نمایشگاه 
دستاوردها و توانمندی های راهبردی هوافضا نماد روشنی از اعتماد به نفس ملی 
ایران اسلامی است که بخش عمده ای از این پیشرفت های شگفت انگیز در دوره 
تحریم حاصل شده است و نشانگر این واقعیت است که ما توانسته ایم از تحریم ها 

فرصت پیشرفت شتاب دار در حوزه های دفاعی بسازیم.
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه هیچ گاه در تولید قدرت متوقف نمی شویم 
گفت: ما معادلات استقلال و عزت را درک کرده ایم و می دانیم مسیر سعادت جامعه را 

دشمنان در اختیار ما قرار نخواهند داد.
سرلشکر سلامی با بیان اینکه در این نمایشگاه نقشه جامع قدرت بازدارنده نظام را 
مشاهده می کنید افزود: جنگ امروز ما جنگ اراده ها است و ملت ایران با شناخت راه 

و مسیر روشن خود با عزم و اراده ای قوی این راه را ادامه می دهد.
نمایشگاه دائمی دستاوردها و توانمندی های راهبردی و پارک ملی هوا فضای 
نیروی هوافضای سپاه صبح امروز)یکشنبه( با حضور محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی، سردار سرتیپ پاسدار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی 

هوافضای سپاه و جمعی از فرماندهان و مسئولین افتتاح شد.
در این نمایشگاه بخشی از دستاوردها و توانمندی های راهبردی نیروی هوافضای 
سپاه در حوزه های موشکی، پهپادی، ماهواره ای و پدافند سامانه های کشف و 
شناسایی و جنگ الکترونیک و نیز دستاوردهای مراکز پژوهشی و تحقیقاتی به نمایش 
درآمده است. در نمایشگاه توانمندی های راهبردی نیروی هوافضای سپاه تعدادی از 
پهپادهای متجاوز اعم از آمریکایی و صهیونیستی که توسط سامانه های پدافند نهسا 

ساقط شده اند به نمایش درآمده است.

سردارحاجی زاده:

 در حوزه هوافضا در تراز جهانی قرار داریم
-فرمانده نیروی هوافضای سپاه توانمندی ها و دستاوردهای حوزه دفاعی را مرهون 
دوران باشکوه دفاع مقدس دانست و گفت: امروز به لطف و عنایت الهی درحوزه 
خودکفایی و دستیابی به فناوری های دفاعی به ویژه در حوزه هوافضا در تراز جهانی 

قرار داریم. 
سردار سرتیپ پاسدار امیرعلی حاجی زاده در آیین افتتاح نمایشگاه دستاوردها و 
توانمندی های راهبردی نیروی هوافضای سپاه اظهار کرد: امروز اگر صحبت از حوزه 
موشکی زمین به زمین پدافند هوایی و رادارها، پهپاد، جنگ الکترونیک و ماهواره 
می شود نباید جایگاه خود را در منطقه جستجو کنیم بلکه در این بخش ها به طور 

قطع در زمره ۱۰ کشور اول جهان قرار داریم.
سردار حاجی زاده توانمندی ها و دستاوردهای حوزه دفاعی را مرهون دوران باشکوه 
دفاع مقدس توصیف و تصریح کرد: در دوران جنگ تحمیلی آموختیم که باید قوی و 

خودکفا شویم چرا که ضعیف بودن در این دنیا محکوم به نابودی است.
ایجاد پارک ملی هوافضا و  با  اینکه  بر  تاکید  با  فرمانده نیروی هوافضای سپاه 
نمایشگاه اقتدار و خودباوری بنا داریم تجربیات و الگوی پیشرفت را به نسل های 
جدید منتقل کنیم گفت: امروز در این نمایشگاه از موشک "اسکاد بی" روسی 

موشک های نقطه زن دزفول ذوالفقار، عماد و خرمشهر را مشاهده می کنیم.
وی افزود: با راه اندازی این نمایشگاه بسیاری از فناوری های جدید و تجهیزات 

پیشرفته برای رشته های فنی دانشگاه قابل بهره برداری است.
فرمانده نیروی هوا فضای سپاه اظهار کرد: در این نمایشگاه پلکسی اون پهپادی 
شامل پهپادهای ام کیو وان، آرکیو ۱۷۰، هواپیمای ام کیو فور، گلوبال هاوک ساقط 

شده آمریکایی و پهپادهای ایرانی در معرض دید قرار دارد.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه با اشاره به برپایی نمایشگاه توانمندی های این نیرو، 
گفت: نمایشگاهی برای بخش نخبگانی کشور، دانشجویان، اساتید و مسئولین 
برگزار کرده ایم تا ببینند و چهره به چهره صدها و شاید هزاران سوالی را که دارند 

توسط متخصصین ما پاسخ داده شود تا این الگو به نسل جدید منتقل شود.
وی خاطرنشان کرد: اگر روزی از سیم خاردار تا موشک وابسته به خارج بودیم و از  
بالای ارتفاعات بازی دراز با دوربین تلاش می کردیم تا عمق خاک دشمن را در حد 
۱۰-۱۵ کیلومتر ببینیم، امروز با ماهواره از ارتفاع ۴۳۰ کیلومتری هر نقطه ای جهان 

را که بخواهیم می بینیم.
سردار حاجی زاده با بیان اینکه این توانمندی و قدرت تصادفی نبوده و این الگو را 
باید به نسل جدیدمان منتقل کنیم، اظهار کرد: ما به دنبال این هستیم که روش و 
الگویی که توانسته ما را در حوزه نظامی که لبه تکنولوژی است به خودکفایی برساند، 

باید در بقیه صنایع هم این توانمندی را پیدا کنیم.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه با بیان اینکه سال ۹۸ سال حوادث بسیار مهمی 
بود و دیدیم که چگونه آمریکا بعد از ۷۵ سال اقتدار، از جمهوری اسلامی ایران سیلی 
خورد، تصریح کرد: دشمن در حال کار کردن و حرکت است، ما هم نباید متوقف 

شویم و ما هم دائما در حال و تلاش برای حفظ امنیت کشور هستیم
 

حریرچی هشدار داد؛

موج سوم کرونا رکورد شکست
 معاون کل وزارت بهداشت با هشدار نسبت به تشدید موج سوم کرونا در کشور از از 

تعطیلی یک هفته ای مدارس و دانشگاه ها خبر داد.
ایرج حریرچی، در گفتگویی، افزود: در موج سوم کرونا تعداد مبتلایان و بستری 
شدگان خیلی بیشتر از موج اول و دوم گزارش شده است به نحوی که در این میان نام 

استان های تهران و قم، چشم نوازی می کند.
از  بیشتر  و خیلی  بی سابقه  استان ها  برخی  در  فوتی ها  تعداد  داد:  ادامه  وی 
حدنصاب های قبلی است و بر اساس آمار هفته گذشته، متوسط هر ۷ دقیقه یک نفر 

به علت کرونا فوت می کند که این آمار اصلًا زیبنده کشور ما نیست.
حریرچی تاکید کرد: مادامی که پیشگیری و رعایت های بخشی از مردم در همین 
سطح نامطلوب و بازگشایی های مشاغل هم برقرار باشد، آمار مبتلایان و فوتی های 
کرونا همین خواهد بود و ویروس کرونا کاری ندارد که علت راه اندازی و شکل گیری 
تجمعات بیش از یک نفر چیست. وی به انواع راه های ابتلاء به ویروس کرونا اشاره 
کرد و افزود: در بسیاری از موارد که سرفه ها و تنفس چهره به چهره انجام می شود، 
می توان عامل ابتلاء را شناسایی کرد، اما در برخی موارد مانند ابتلاء در محل هایی 
همچون، کافی شاپ و غذاخوری ها به هیچ عنوان نمی توان عامل ابتلاء به کرونا 
را شناسایی کرد. معاون کل وزارت بهداشت درباره اعطای اختیارات برای اعمال 

محدودیت ها نیز گفت: در برخی موارد امکان بازگشت تعطیلی ها وجود دارد.
وی گفت: برخی مشاغل مانند نیروی انتظامی، بیمارستان ها در گروه و دسته اول 
قرار می گیرند و این گروه از مشاغل هرگز تعطیلی ندارند، اما اعمال تعطیلی برای 
مغازه داران و برخی اداره ها با صلاحدید ستاد ملی مقابله با کرونا امکان پذیر خواهد 
بود. معاون کل وزارت بهداشت با بیان اینکه در چند ماه اخیر در حال تجربه آمار فوتی 
بالای ۱۷۰ نفر هستیم، افزود: احتمال وقوع فوتی های بالاتر هم بارها اعلام شده، 
اما بیشترین نگرانی ما درباره مدارس و دانش آموزان کشور است که با ایجاد فضای 
مجازی شاد از یک سو و حضور فیزیکی ۱۰ درصدی دانش آموزان در کلاس درس، 

بخش اعظم نگرانی ما رفع شده است.

سخنگوی کمیسیون ویژه جهش تولید:

۶۰ میلیون ایرانی یارانه معیشتی می گیرند 
سخنگوی کمیسیون ویژه جهش تولید گفت: ۶۰ میلیون ایرانی به زودی یارانه 
معیشتی غیرنفتی دریافت می کنند. رحیم زارع در خصوص آخرین وضعیت طرح 
الزام دولت به پرداخت یارانه برای تامین کالا های اساسی تصریح کرد: این طرح به 
زودی در صحن علنی تعیین تکلیف خواهد شد و براساس آن دولت مکلف است به 
منظور تامین بخشی از نیاز های معیشتی خانوار ها به ویژه خانوار های کم برخوردار در 
طرح معیشت خانوار، از طریق واریز اعتبار به کارت یارانه نقدی سرپرست خانوار اقدام 
نماید. وی گفت: برای اجرای این طرح ۳۰ هزار میلیارد تومان در نیمه دوم سال از 
محل بودجه سال ۹۹ در نظر گرفته شده است و براساس این طرح ۶۰ میلیون ایرانی 

یارانه معیشتی غیرنقدی دریافت می کنند.

علوم انسانی؛ مظلوم 
پرورش  و  آموزش  وزارت  که  بود  آمده  خبرها  در 
علوم  تدریس  برای  را  روحانیون  و  طلاب  خواهد  می 

اجتماعی، تاریخ و ادبیات در مدارس استخدام کند.
نقد مفصلی در این باره در عصر ایران منتشر شده 

است ، لذا نمی خواهم در این مطلب دوباره نویسی کنم؛ بلکه می خواهم به این 
بهانه موضوع مهم تری را یاد آور شوم که به زعم من یکی از مباحث اصلی گفتمان 

توسعه در ایران است.
اگر بخواهیم یک تقسیم بندی کلی درباره علوم و رشته های تحصلیی در دنیای 

امروز داشته باشیم، با اندکی تساهل می توانیم سه گروه عمده را در نظر بگیریم:
- علم بدن )رشته های مختلف پزشکی و پرستاری و نظایر این ها(

- علم قوانین مادی جهان )رشته های ریاضی، فیزیک، شیمی، مهندسی و مانند 
این ها(

- علم روابط انسان با انسان و جهان پیرامون که مجموع آنها را تحت عنوان "علوم 
انسانی" می شناسیم مانند جامعه شناسی، روان شناسی، تعلیم و تربیت، فلسفه، 
حقوق، تاریخ، انسان شناسی، زبان شناسی، ادبیات، سیاست، مدیریت، بازرگانی، 

مالیه و ... .
من از افرادی نیستم که معتقدند فلان علم یا رشته بر دیگری برتری دارد؛ بلکه بر 
آنم که همه شاخه های علم برای بقا و پیشرفت نوع بشر لازم اند و نزاع بین رشته های 

مختلف را ساختگی و عبث می دانم.
در عین حال بر این باورم که بی اهمیت انگاشتن هر کدام از رشته های سه گانه 
علم، خیانتی آشکار به جامعه است. مثلًا اگر در جامعه ای رشته های پزشکی را کنار 
بگذارند، بعد از مدتی بیماری و مرگ آن جا را فرا خواهد گرفت یا اگر رشته هایی مانند 
مهندسی مغفول واقع شوند، روند پیشرفت جامعه به طرز قابل توجهی کُند می شود و 

توان بشر در مهار و مدیریت طبیعت به نفع خود، تضعیف خواهد شد.
این اتفاق، یعنی غفلت از اهمیت علم، در کشور ما به ویژه در خصوص رشته های 
علوم انسانی با شدت و حدت بیشتری رخ داده است و علوم انسانی با آن همه اهمیت 

و وسعتی که دارد، کم ارج انگاشته می شود.
مصداق بارز این نگاه نادرست، تصمیم اخیر وزارت آموزش و پرورش است. این 
وزارتخانه قاعدتاً باید نگهبان و مروج علم باشد اما می بینیم به رشته های علوم انسانی 
چنان نگاه سطحی و بی اهمیتی می شود که رسماً اعلام می کند از افرادی که حتی 
یک واحد جامعه شناسی و تاریخ و ادبیات نگذرانده اند، برای تدریس این دروس در 

مدارس استفاده خواهد کرد.
 واقعاً چه مظلومیتی بیش از این برای علوم انسانی می توان تصور کرد؟ وقتی 
مسؤولان فراگیرترین نهاد آموزشی کشور درگیر این توهم اند که علوم انسانی آنقدر 
ساده و سطحی است که حتی از غیر متخصصین نیز می توان برای آموزش آنها بهره 

برد، دیگر شکایت را باید به کجا برد؟!
در اهمیت علوم انسانی همین بس که در کشورهای توسعه یافته، نخبه ترین افراد 
در این رشته های تحصیل می کنند و بیشترین حقوق و دستمزدها نیز به شاغلان 

مرتبط با این رشته ها پرداخت می شود.
در مقطع دکتری دانشگاه های آمریکا نیز، خود آمریکایی عمدتاً در رشته های 
علوم انسانی تحصیل می کنند و در مقابل، سهم بیشتری به دانشجویان مهاجر برای 

تحصیل در رشته های فنی و پزشکی می دهند.
پیچیدگی روز افزون روابط انسانی و لزوم رو به رشد ایجاد هماهنگی بین اجزای 
پیچیده تر شده جامعه انسانی، علوم انسانی را در دنیای امروز به مراتب مهم تر از 

قبل کرده است.
با این حال، در جامعه ایران به جای تبیین اهمیت علوم انسانی، سوق دادن نخبگان 
به سمت رشته های علوم انسانی و تعمیق این علوم، نه تنها شاهد بی اعتنایی که 
ناظر تنزل علوم انسانی هستیم و اقدام اسفناک وزارت آموزش و پرورش دلیلی است 

بر این مدعای تلخ.
همان گونه که بهبود سلامت و بهداشت جامعه جز با تقویت رشته های پزشکی 
میسر نمی شود، همان طور که پیشرفت فیزیکی و مادی جز با تقویت رشته های فنی 

ممکن نیست، توسعه انسانی هم در گرو تقویت علوم انسانی است. 
از این فکر می کردم، اهمیت علوم انسانی، دستکم بر مسؤولان نظام  تا قبل 
آموزشی کشور آشکار است و باید در سطح عموم جامعه کار ترویجی کرد. با نابخردی 
اخیر مسؤولان وزارت فخیمه آموزش و پرورش مشخص شد که کار زیادی در کشور 
برای ارتقاء آگاهی های عمومی و از جمله تبیین اهمیت علوم انسانی داریم و بسیار 
فاصله است بین ما و توسعه ای که لقلقه زبان مان شده است و به الزاماتش نه تنها 

پایبند نیسیتم که بدان ها لگد هم می زنیم. 

پوردستان:

 نگران تهدیدات منطقه ای نیستیم
 رییس مرکز مطالعات راهبردی ارتش جمهوری اسلامی، حمایت مردم از نیروهای 
مسلح را مهمترین پشتوانه قدرت بازدارندگی نیروهای مسلح در مقابل تهدیدات 

دانست و گفت: از تهدیدات منطقه هیچ نگرانی را احساس نمی کنیم. 
احمدرضا پوردستان خاطرنشان کرد: ارتش جمهوری اسلامی بعد از انقلاب با 
هدایت و تدابیر حضرت امام و بعد از ایشان مقام معظم رهبری مسیر روبه رشدی 

را آغاز کرده است.
وی با بیان اینکه این مسیر روبه رشد مثل گذشته با قدرت ادامه دارد، خاطرنشان 
کرد: بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، زمانی که مستشاران خارجی از کشور اخراج 
شدند شاید احساسشان این بود که ما دست هایمان را بالا خواهیم برد و از آنها 

درخواست کنیم تا 
وی خاطرنشان کرد: ارتش در حوزه سخت که ساخت تجهیزات است، قدم های 
بسیار بلندی برداشته تا در حوزه نرم که حوزه تکنیک ها و تاکتیک و دکترین هاست، 

نیز حرکت های خوبی را سامان داده است.
رییس مرکز مطالعات راهبردی ارتش جمهوری اسلامی با بیان اینکه ارتش در هر 
عرصه ای متناسب با نیاز و تهدید ظرفیت های لازم را در خودش ایجاد کرده است، 
گفت: ارتش تلاش کرده تا به رسالت و مسئولیت و ماموریتی که در قالب قانون 

اساسی به آن محول شده جامه عمل بپوشاند.
پوردستان در ادامه خاطرنشان کرد: ارتش در مقاطع مختلف انقلاب به رسالت خود 
به شایستگی عمل کرد و امروز هم یکی از سازمان هایی است که محبوب مردم است 

و به عنوان تکیه گاهی برای نظام مقدس جمهوری اسلامی انجام وظیفه می کند.
وی درباره اهمیت وحدت بین نیروهای مسلح نیز گفت: قطعا رمز موفقیت ما 
وحدت و همدلی نیروهای مسلح است. ما اگر بخواهیم به اهدافی که حضرت امام 
و مقام معظم رهبری ترسیم کردند برسیم، لازمه اش وحدت و همدلی بین ارتش و 
سپاه است. فرمانده پیشین نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی، وحدت و همدلی 
نیروهای مسلح را ثمره دفاع مقدس دانست و افزود: این وحدت و همدلی که نهال آن 
در سال های دفاع مقدس و عمدتا می توان گفت قبل از عملیات ثامن الائمه و بعد 
از عزل بنی صدر کاشته شد امروز به درخت تناوری تبدیل شده که نه تنها جغرافیای 
جمهوری اسلامی ایران بلکه جغرافیای منطقه را بهره مند کرده است. پوردستان 
گفت: یکی از ثمرات و برکات وحدت ارتش و سپاه اقتداری است که در محور مقاومت 

وجود دارد و هر روز شاخه ها و برگ ها و ریشه هایش گسترش پیدا می کند.

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران  تاکید کرد :

لزوم نگارش کتاب و حفظ مکتوبات و 
اسناد شهدا 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران بر لزوم نگارش کتاب و حفظ مکتوبات و اسناد 
شهدای هشت سال دفاع مقدس تاکید کرد. 

سعید اوحدی در  همایش چهل کتاب، چهل سال پایداری«، آیین رونمایی از 
تازه های نشر شاهد، تجلیل از نویسندگان و فعالان فضای مجازی و خانواده های 
معظم شهدا و ایثارگران ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدا، به ویژه شهدای هشت 
اما به  سال دفاع مقدس، گفت: جنگ اگرچه در ظاهر ویرانی و خرابی داشت، 
فرموده حضرت امام )ره(، باطن آن نعمت عظیمی بود. هشت سال دفاع مقدس ما 
بزرگترین تحول تاریخی عالم بشریت بعد از واقعه عاشورا و کربلا در طول تاریخ است و 
گنجینه های بزرگی در باطن خود دارد که هرکسی بسته به توان و همّت خود می تواند 

از آن برداشت کند.

اخبار

وزیر بهداشت: 

در مبارزه با کرونا از هیچ کشور اروپایی عقب نمی مانیم

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با تاکید براینکه بازدارندگی حاصل از دفاع 
مقدس بی نظیر است، گفت: پس از هشت سال دفاع مقدس مشخص شد که از 

این پس شروع جنگ با دشمن است اما خاتمه آن دیگر با دشمن نیست. 
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری با بیان اینکه تهدیدات علیه کشور زیاد 
هستند، اظهارداشت : بازدارندگی که دفاع مقدس ایجاد کرده بی نظیر است و 
هر کسی که می خواهد به ایران و ایرانی چپ نگاه کند دفاع مقدس یادش می 
آورد که شروع جنگ ممکن است با دشمن باشد اما خاتمه جنگ با دشمن نیست.
وی افزود: ممکن است دشمن محاسبه کند که با هزینه کم جنگ را به ایران 
تحمیل کند اما هزینه زیادی به دشمن تحمیل خواهد شد و دفاع مقدس امنیت 

فراگیر و پایدار را برای ملت ایران فراهم کرد.
این فرمانده دوران دفاع مقدس به خودکفایی صنعت دفاعی کشور اشاره کرد 
و گفت: ایده و تفکر خودکفایی داریم و کشوری هستیم که خودمان تصمیم می 
گیریم چه راهبردی اتخاد کنیم و چه راهبرد و سیاست دفاعی و دکترین نظامی 
در رسته ها و نیروهای مختلف داشته باشیم. سرلشکر باقری با بیان اینکه خود 
ما تصمیم می گیریم در کجا و چگونه بجنگیم و چطور با کمترین هزینه بیشترین 
دستاورد را به دست آوریم، خاطرنشان کرد: کشورهای جهان سوم چنین وضعیتی 
ندارند و در جهان حدود پنج شش کشور چنین تفکری را دارند و بقیه مقلد هستند 

و مستشاران برایشان تصمیم می گیرند.
وی در ادامه به شعار از نیل تا فرات رژیم صهیونیستی اشاره کرد و افزود: اسرائیل 
اکنون دنبال اثبات خود در باریکه ای است که در آن محصور شده است و با 

مهاجرت معکوس یهودیان و بی ثباتی در سرزمین های اشغالی مواجه است.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: امروز اگر حمایت های آمریکا و غرب از 
رژیم صهیونیستی قطع شود خیلی زود فرو می پاشد و اینها حاصل دفاع مقدس 
است؛ تشکیل محور مقاومت و حزب الله لبنان و انصارالله یمن نتیجه و دستاورد 

دفاع مقدس است.
سرلشکر باقری با بیان اینکه دفاع مقدس امنیت ملی ما را از مرزهای جغرافیایی 
ما بسیار دورتر بوده است، گفت: از نظر دستاوردهای فرهنگی همانطور که سردار 
سلیمانی هم به آن اشاره کرد، دفاع مقدس الگویی است از دفاع بر مبنای مذهب 

شیعه که دستاورد کوچکی نیست.

وی، گفته ها و مطالعات انجام شده درباره دفاع مقدس را کمتر از ۱۰ درصد 
آن دانست و درباره دلایل شروع جنگ خاطرنشان کرد: انقلاب اسلامی بساط 
آمریکا و عوامل آن که مشغول غارت منابع منطقه بودند را برچید و این موضوع به 
مذاق آمریکایی ها و غربی ها خوش نیامد. این فرمانده دوران دفاع مقدس افزود: 
آمریکایی ها در یکی دو سال اول انقلاب راه هایی را برای شکست انقلاب بررسی 
کردند اما به نتیجه نرسیدند که در نهایت به صدام متوسل شدند که از ایران در 

معاهده الجزایر شکست خورده بود.
عقلانیت از عوامل پیروزی ما بر دشمن بود 

سرلشکر باقری به عملیات های ایذایی نیروهای بعثی عراق پیش از شروع رسمی 
جنگ و تلاش برای بی ثبات کردن کشور اشاره کرد و افزود: ارتش عراق را از یک 

ارتش ۱۰ لشکری به ۱۴ لشکر رساندند و نیروی هوایی آن را تقویت کردند.
وی، جاه طلبی صدام را برای غربی ها جهت سرکوب انقلاب مردم ایران یک 
فرصت ارزیابی کرد و گفت: صدام به قدری بلندپرواز بود که مدعی بود رهبر جهان 

عرب است و خود را حافظ دروازه شرقی جهان عرب معرفی می کرد.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح به حمایت های سیاسی آمریکا و فرانسه از جنگ 
صدام علیه ایران اشاره کرد و گفت: ۵۵ میلیارد دلار کشورهای حاشیه جنوبی 
خلیج فارس یعنی عربستان، کویت و امارات به صدام کمک کردند، جدا از اینکه 

شوروی و فرانسه و دیگر کشورها وام های بلاعوض به وی اعطا کردند.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح در پاسخ به شبهه نبودن عقلانیت در فرماندهی 
دفاع مقدس نیز گفت: عقلانیت موضوعی است که در دفاع مقدس جایگاه ویژه ای 
دارد و حقیقتاً با وجود اینکه فرماندهان ما در اوج احساس در کنار رزمنده در خط 
مقدم جلوتر از همه حضور داشتند اما عقلانیت در اقدامات آنها جایگاه خاصی 
داشت. سرلشکر باقری با بیان اینکه چگونه این دشمن تا بن دندان مسلح را 
متوقف کنیم و اینکه چگونه ناامیدی را تبدیل به امیدواری کنیم خودش کار بزرگی 
است، خاطرنشان کرد: در چهار ماه اول جنگ این دشمن بود که تهاجم می کرد 
و چهار عملیات بزرگ در غرب دزفول، در هویزه، در جاده آبادان - ماهشهر به 
شکست انجامید؛ یک ناامیدی در جبهه خودی ایجاد شده بود اینکه چگونه این 
ناامیدی تبدیل به امید شود و اینکه چگونه با دست خالی دشمن را متوقف کرد و 

شکست داد نیاز به طراحی و تدبیر و عقلانیت دارد.

سرلشکر باقری: 

بازدارندگی حاصل از دفاع مقدس بی نظیر است

جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه گفت: باید 
انتقام خون حاج قاسم ها را بگیریم و اگر ما انتقام 
نگیریم خداوند دیگرانی را مکلف، موظف و موفق 

خواهد کرد که این انتقام را بگیرند.
سردار سید محمد حجازی ، صبح  دیروز مراسمی 
با عنوان »تداوم دفاع مقدس در جبهه مقاومت« که 
به منظور گرامیداشت هفته دفاع مقدس و بررسی 
نقش جبهه مقاومت در نظم جدید منطقه ای که در 
محل باغ موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس برگزار 
شد با بیان اینکه در جریان داعش محور مقاومت به 
منظور دفاع از مظلوم به پا خواست، اظهارداشت : 
به پاخواست به خاطر مردمی که تحت ستم داعشی 
ها از خدا بی خبر بودند. در یکی از گزارش ها دیدم 
که در جنوب سوریه خانمی به دلیل اینکه حجابش 
کامل نبوده و یا هر چیز دیگر که علت آن یادم نیست، 
را نگه داشتند و سوار ماشین کردند. مادر به بچه اش 
می گوید خدا سایه ظلم را از سر ما بردارد و داعشی 
این را می شنود و همانجا وسط میدان شهر او را به 
جرم به زبان آوردن این عبارت مقابل چشم بچه اش 

به تیر می بندد.
جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه عنوان کرد: 
دیدید گزارشی را که یک فرد داعشی، دو دختر بچه 
کوچک چهار و پنج ساله که حجاب محکمی هم 
دارند آورده و به آنها می گوید شما باید آماده شوید 
که به بهشت بروید. این بچه ها رنگ به رخ ندارند و 
مثل بید می لرزند. اینها را آماده می کند و بمب به آنها 

می بندد و به ارتش سوریه می فرستد و آنها را منفجر 
می کند. ظلم و جنایت و آدم کشی بالاتر از این؟ 
آنهایی که در جبهه مقاومت رفتند، رفتند که با این 

ظلم مبارزه کنند.
سردار حجازی با تاکید بر اینکه اینجا مبارزه زاهدانه 
است و آنجا مبارزه مغرضانه، گفت: سردار صفوی 
گفتند، آمریکایی ها هفت هزار میلیارد دلار در این 
منطقه خرج کردند چه به دست آوردند؟ چند روز 
پیش وزیر خارجه آمریکا به اصطلاح دلش برای ملت 
ایران سوخته و می گوید و ادعا می کند، ایران ۱۶ 
میلیارد دلار برای محور مقاومت خرج کرده است. 
۱۶ میلیارد اگر حرفی راست باشد را کنار ۷ هزار 
میلیارد که خودشان اعتراف می کنند قرار دهید. 
در حالی که همین ۱۶ میلیارد دلاری که ایشان ادعا 
می کند خیلی هایش قرض است و طبق قرارداد 
کشورهایی که برایشان مصرف شده و متعهد شده 

بودند دارند به مرور پس می دهند.
وی ادامه داد: پس اینجا مبارزه شجاعانه و آنجا 
بزدلانه است. اینجا امیدوارانه است و رزمندگان محور 
مقاومت با امید مبارزه و جهاد می کنند و آنجا یاس و 
ناامیدی است. صفا و صمیمیت در این جبهه موج 
می زند و در آن جبهه حیله گری و چاپیدن است و 
خودشان دوستان خود را به گاو شیرده تعریف و تعبیر 
کردند. همین عربستان و امارات که در یمن ائتلاف 
عربی و ضد داعش درست کردند، حتی علیه هم 
کشت و کشتار می کنند. اینها با هم نیستند و برخی 

از آنها جا می خورند و می ترسند و فکر می کنند 
دشمن قدرت و توانی دارد. نه اینها جنود شیطان 

هستند و جبهه حق جنود رحمان .
سردار حجازی با بیان اینکه خدا اراده کرده با حق 
بر سر باطل بکوبد و آن را نابود کند، تاکید کرد: خوشا 
به حال آنهایی که در مسیر اراده الهی قرار گرفتند و 
وسیله ای برای تحقق اراده الهی هستند. ما باید در 
این جبهه بمانیم، مقاومت و استقامت کنیم. اسمش 
روی آن است یعنی مقاومت در برابر تمام ناملایمات، 
و  باید مقاومت کرد  و فشار که  تنگناها  کمبودها، 
خداوند به ما قول نصرت و پیروزی داده که باید در 
این جبهه بمانیم و وظیفه داریم و باید انتقام خون 
حاج قاسم ها را بگیریم. اگر ما انتقام نگیریم خداوند 
دیگرانی را مکلف، موظف و موفق خواهد کرد که این 

انتقام را بگیرند.
وی در پایان بیان کرد: خداوند خودش فرمود ما 
از مجرمین انتقام می گیریم. سزای آمریکا، کسانی 
که اجرا کردند و دستور دادند مجرم هستند و انتقام 
الهی در انتظار آنها خواهد بود و اگر به وظیفه عمل 
شرط  به  است  داده  پیروزی  وعده  خداوند  کنیم 
اینکه خدا را یاری کنیم. اقدام ما این است که باید 
از مظلوم دفاع کنیم و در جبهه حق بمانیم و این 
خط درخشانی که امام راحل عزیزمان پایه گذاری 
کرد را ادامه دهیم و تحت ولایت و رهبری رهبر معظم 
انقلاب گوش به فرمان، اوامر نافذ ایشان را به اجرا در 

بیاوریم.

جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه :

باید انتقام خون حاج قاسم ها را بگیریم 

جعفر محمدی*
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  توصیه های طب سنتی برای فصل پاییز

سلامت 

 
عارضه یبوست به معنای حرکات نامنظم روده و دفع مدفوع سفت و خشک است و 
ممکن است تا هفته ها طول بکشد. افرادی که در طول هفته کمتر از ۳ بار نیاز به دفع 
مدفوع دارند و یا افرادی که در زمان دفع با مشکل مواجه می شوند و نیاز به زور زدن زیاد 
دارند، به یبوست مبتلا هستند. گاهی شدت این عارضه به قدری است که ممکن است 

فرد با خونریزی مواجه شود. البته خونریزی تنها یکی از عوارض یبوست است.
یبوست بیماری رایجی است و همه ی افراد در طول زندگی خود آن را تجربه می کنند. 
پس نگران نباشید و اگر با این مشکل مواجه شدید، با انجام کارهای مناسب آن را 
درمان کنید. ولی مراقب باشید که یبوست طولانی نشود، زیرا ممکن است عوارض 
جدی آن ظاهر شوند. بنابراین لازم است عوارض یبوست را جدی بگیرید. بیماری های 
نشیمنگاهی و گوارشی مانند بیماری شقاق شایع ترین عوارض جدی این بیماری 
هستند. شقاق یا همان فیشر در ظاهر تنها یک زخم ساده و طولی در دیواره مقعد است 
که اعمال فشار برای دفع مدفوع بعلت یبوست اصلی ترین عامل آن محسوب می شود.   
اما اگر این عارضه به موقع درمان نشود، جراحی شقاق با روش سنتی یا لیزر تنها راهکار 
رفع آن خواهد بود. در اینجا می توانید اطلاعات جامعی درباره نحوه درمان شقاق با 
لیزر را مطالعه کنید. توصیه ما این است که یبوست را قبل از بروز عوارضی مانند شقاق، 

با چند روش ساده مثل افزودن فیبر به رژیم غذایی و نوشیدن آب و ورزش رفع کنید.
علائم 

زمانی که دچار یبوست شده اید احتمالا حالت های زیر را تجربه می کنید:
دفع مدفوع کمتر از ۳ بار در هفته )حداکثر دفع مدفوع روزانه ۲ بار و حداقل آن ۳ 

بار در هفته(
مدفوع سفت و خشک

زور زدن بیش از اندازه در هنگام دفع مدفوع
احساس اینکه مدفوع به طور کامل تخلیه نشده است

نیاز به کمک دست برای تخلیه مدفوع که گاهی اوقات این کار با فشار دادن دو سمت 
مقعد یا خارج کردن مدفوع با انگشت انجام می شود.

اگر علائم بالا بیش از ۳ ماه طول کشید و درمان هایی مثل مصرف فیبر رفع نشد، باید 
برای پیدا کردن علت اصلی اقدام کرد زیرا این شرایط نشان دهنده یبوست مزمن است 
و نه تنها دلایل جدی تری دارد بلکه خود میتواند منجر به بیماری های زیادی می شود.

علت چیست؟
یبوست زمانی که مدفوع به آرامی در روده حرکت می کند یا به قدر کافی آب در روده 
جذب نمی کند اتفاق می افتد که باعث خشک و سخت شدن مدفوع می شود. یبوست 

حاد معمولًا ناشی از شرایط زیرا ایجاد می شود :
کم تحرکی

 رژیم غذایی فاقد فیبر 
مصرف داروهایی ضد درد و دارای کدئین و داروهای ضد افسردگی

نوشیدن شیر
بارداری

کهولت سن
زیاده روی در مصرف مسهل ها

مصرف کم مایعات
تاخیر در رفتن به توالت

اما یبوست مزمن که مدت طولانی است درمان نشده، ممکن است علل زیادی داشته 
باشد که در ادامه به بررسی آنها می پردازیم:

مسدود شدن کولون یا رکتوم 
سرطان روده

باریک شدن روده بزرگ )تنگی روده(
سایر سرطان های شکمی که به روده فشار می آورد.

سرطان کلورکتال
برآمدگی رکتوم در پشت واژن )رکتوسل(

آسیب به اعصاب کنترل کننده عملکردهای بدن )نوروپاتی خودمختار(
اسکلروز چندگانه

بیماری پارکینسون
آسیب نخاعی

سکته
مشکلات عضلات درگیر در لگن

مشکلات عضلات لگن می تواند باعث یبوست مزمن شود.  
عواملی که بر روی هورمون های بدن تاثیر می گذارند

دیابت
غده بیش از حد فعال پاراتیروئید )هیپرپاراتیروئیدیسم(

تیروئید کم تحرک )کم کاری تیروئید(
عوارض یبوست

عوارض ناشی از یبوست مزمن، شامل موارد زیر است :
رگ های متورم در مقعد )بواسیر یا هموروئید(: زور زدن بیش از اندازه در هنگام 

دفع، باعث ملتهب شدن رگ های مقعد و در نتیجه بروز بواسیر می شود.
شکاف یا پارگی در مقعد )شقاق مقعدی(: مدفوع سفت، خشک و بزرگ باعث ایجاد 

شکاف یا پارگی در مقعد می شود.
ایجاد  باعث  سخت  و  بزرگ  مدفوع  مدفوع(:  کردن  )گیر  مدفوع  شدن  خارج 

شکاف هایی در مقعد می شود.
رکتوسل این عارضه اغلب در زنان رخ می دهد و برآمده شدن راست روده به سمت 

واژن است که دلیل اصلی آن ایجاد فشار در مقعد است.
درمان یبوست

راه های زیادی برای بهبود عملکرد روده و درمان یبوست وجود دارد که در ادامه آنها را 
با هم بررسی می کنیم:

نوشیدن آب زیاد: مصرف روزانه ۱.۵ تا ۲ لیتر آب به افرادی که دچار یبوست شده 
اند توصیه می شود. چون یکی از اصلی ترین دلایل ایجاد یبوست، کم آبی بدن است. 
زمانی که آب روده کم شود، حرکت مدفوع در روده با مشکل مواجه شده و در نهایت فرد 

به این عارضه مبتلا می شود.
مصرف فیبر: فیبر نوعی کربوهیدرات است که بیشتر در خوراکی هایی مثل غلات، 
سبزیجات و میوه ها وجود دارد. روزانه مصرف ۲۰ تا ۳۰ گرم فیبر از سوی پزشکان توصیه 
می شود که برای افراد مبتلا به یبوست این میزان افزایش می یابد. فیبر با افزایش حجم 

مدفوع به بهبود عملکرد روده و درمان یبوست کمک می کند.
مصرف ملین ها: برای درمان یبوست، مصرف ملین های طبیعی مثل آلو و انجیر 
می تواند بسیار مفید باشد. آلو و انجیر دارای مقادیر زیادی فیبر هستند و به همین دلیل 
حجم مدفوع را افزایش می دهند. اما در مصرف آنها احتیاط کنید، چون استفاده بیش 

از اندازه می تواند باعث نرم شدن بیش از حد مدفوع و مشکلات گوارشی دیگر شود.
روغن کرچک: آخرین روشی که در درمان خانگی و سنتی یبوست استفاده می شود، 
مصرف روغن کرچک است. می توانید بعد از غذا مقدار کمی از این روغن را بخورید اما 

در مصرف آن زیاده روی نکنید.
پیشگیری

راه حل های زیر به درمان و پیشگیری از عوارض یبوست مزمن جلوگیری میکند:
مصرف میزان زیاد فیبر مانند نخودها، سبزیجات، میوه ها و غلات و جو

عدم مصرف غذاهای کم فیبر مانند غذاهای فرآوری شده، لبنیات و فرآورده های 
گوشتی

مصرف مایعات زیاد
تحرک و ورزش کردن

مدیریت استرس و اضطراب
رفتن به سرویس بهداشتی در زمان نیاز 

شکاف یا پارگی کوچک در اطراف قسمت انتهایی مقعد )شقاق مقعدی(

عوارض جدی یبوست را بشناسید!

وقتی تب دارید، در مورد یک چیز مطمئنید و آن هم این که می خواهید هر چه 
زودتر از آن خلاص شوید. در این مطلب هر آنچه لازم است در مورد تب بدانید به شما 
می گوییم و اینکه چه می توانید بکنید تا تبتان پایین بیاید و احساس بهتری پیدا کنید. 
وقتی تب دارید، دمای بدنتان بالاتر از حد نرمال است و هرچند این حد نرمال برای 
هر کسی می تواند متفاوت باشد؛ اما به طور کلی، دمای نرمال بدن بین ۳۶ تا ۳۶.۸ 

درجه سانتی گراد است.
باید یادتان باشد که تب به خودی خود یک بیماری نیست، بلکه علامتی از عفونت 
یا بیماری است که بدنتان سعی دارد با آن بجنگد. بیشتر ویروس ها و باکتری هایی 
که سبب عفونت می شوند معمولًا در دمای معمولی و طبیعی بدن زنده می مانند، 
بنابراین وقتی دمای بدنتان بالا می رود )تب می کنید(، این عوامل بیماری زا به سختی 

می توانند نجات پیدا کنند. ضمناً تب، سیستم ایمنی بدنتان را فعال می کند.
اساساً تب می تواند علامت خوبی باشد که نشان می دهد بدن شما در حال تلاش 
برای برگرداندن سلامتی شماست. حالا شما چگونه می توانید در این کار به بدنتان 

کمک کنید.
تب را با تب سنج اندازه بگیرید

اگر احساس می کنید تب دارید، فوراً تب سنج را بیاورید و دمای بدنتان را اندازه 
بگیرید. دمای بدن هر کسی متفاوت است و دمای بدن ما در زمان های گوناگون روز و 
تحت تأثیر یک سری از عوامل دیگر می تواند تغییر کند. مثلًا دمای بدن زنانی که هنوز 
یائسه نشده اند، طی تخمک گذاری نوسان دارد؛ اما اگر متوجه شدید دمای بدنتان 
کمی بالاتر از حد نرمال است این مسئله را نادیده نگیرید. اگر دمای بدنتان به ۳۷.۵ 
یا بالاتر رسید یعنی وارد محدوده ی تب شده اید و اگر دمای بدن به بالاتر از ۴۰ درجه 
رسید، می تواند علامت یک عفونت جدی و خطرناک باشد که نیازمند اقدام فوری 

پزشکی است.
تا جایی که می توانید آب بنوشید

وقتی تب دارید، مایعات دوست شما هستند. تب باعث کم آب شدن بدن می شود و 

شما باید مایعات از دست رفته ی بدن را جبران کنید. آب، چای کمرنگ و سوپ رقیق 
مرغ همگی مایعات خوب و مفید هستند. پزشکان معمولًا برای کودکان در این مواقع، 

مایعات الکترولیت دار تجویز می کنند.
اگر می توانید غذا بخورید، اما نه به زور

وقتی بدن شما به دلیل عفونت تب دارد، ممکن است دچار ناراحتی معده یا حالت 
تهوع هم بشوید و البته طبیعی است که اشتهایتان را هم از دست بدهید. بنابراین 
سخت است در حالی که میل به غذا ندارید، چیزی میل کنید. پس هرگز کسی را 
که تب دارد وادار به غذا خوردن نکنید. اما اگر احساس می کنید دوست دارید چیزی 
بخورید، یک کاسه سوپ مرغ گرم می تواند در این شرایط بسیار برایتان مناسب و مفید 
باشد. در مطالعه ای که تقریباً دو دهه پیش انجام شد محققان نشان دادند که سوپ 
مرغ یا سوپ جوجه در واقع دارای خواص دارویی است. سوپ مرغ می تواند حرکت 
گلبول های سفید خون که با عفونت مبارزه می کنند را کُند کرده و این اتفاق باعث 

تسکین علائم سیستم تنفسی فوقانی می شود.
بدنتان را خنک نگه دارید

شواهدی وجود ندارد که نشان دهد پتوپیچ کردن کسی که تب دارد و تلاش برای 
درآوردن عرق او، تب را پایین می آورد، این کار در واقع سودی ندارد. در عوض باید سعی 
کنید بدن و محیط را خنک نگه دارید تا احساس بهتری پیدا کنید. یکی از راه های 
خنک کردن بدن، گرفتن دوش آب ولرم یا آب سرد یا دراز کشیدن در وان با دمای آبی 
است که در آن احساس بهتری دارید. استفاده از کمپرس سرد در ناحیه گردن، زیر 
بغل یا پیشانی نیز می تواند از طریق تبخیر، پوست بدن را خنک کند. این روش ها، 
علت اصلی تب را برطرف یا درمان نمی کنند، بلکه فقط کمک می کنند حین مبارزه ی 

بدنتان با یک بیماری یا عامل بیماری زا، کمتر احساس بی قراری کنید و اذیت شوید.
استراحت کنید

طبیعی است که وقتی تب دارید دلتان بخواهد در رختخواب بمانید. وقتی تب دارید 
یعنی سیستم ایمنی تان در حال کار و تلاش مداوم برای جنگیدن با عفونت یا بیماری 

است که دارید. پس با استراحت کردن به بدنتان فرصت مبارزه دهید. مطالعات نشان 
می دهند خوابیدن و استراحت کردن، قدرت سیستم ایمنی در مبارزه با عفونت را 

افزایش می دهد.
یک داروی تب بُر مصرف کنید

استامینوفن و ایبوپروفن، معروف ترین و متداول ترین داروهای تب بُر برای کودکان 
و بزرگسالان هستند. آسپیرین نیز برای کاهش تب بزرگسالان مفید است اما هرگز 
نباید به کودکان یا نوجوانان داده شود چون منجر به عارضه ای نادر به نام سندرم ری 
خواهد شد که باعث التهاب مغز و آسیب کبد در کودکانی می شود که دچار یک عفونت 

ویروسی هستند.
و یک هشدار دیگر برای پدر و مادرها: شما باید متناسب با وزن و سن کودکتان، از 
دوز مناسب استامینوفن یا ایبوپروفن برای کودکتان استفاده کنید. ضمناً باید بدانید 
که استامینوفن می تواند در خیلی از داروهای بدون نسخه که برای کاهش علائم 
سرماخوردگی و آنفلوانزا استفاده می کنید، به طور پنهان وجود داشته باشد. اوردوز 

کردن در مصرف استامینوفن یکی از شایع ترین علت های نارسایی کبد است.
نوزادتان را به نزد پزشک ببرید

در مورد تب نوزادان باید هوشیارتر و حساس تر باشید. هر زمانی که دمای بدن 
نوزادتان به ۳۸ درجه یا بالاتر رسید، او را نزد پزشک ببرید. بچه های زیر یک سال، 
خصوصاً ۶ ماه یا کوچک تر، وقتی تب می کنند در شرایط بی نهایت حساسی قرار 

می گیرند زیرا ممکن است خیلی زود دهیدراته شوند.
کودک ناخوشتان را به پزشک برسانید

تب در کودکان ۶ ماه تا ۵ سال می تواند سبب تشنج ناشی از تب شود که نوعی 
تشنج است که طی ساعت های اولیه تب رخ می دهد. همچنین اگر کودکتان تب دارد 
و خیلی ناخوش و بی حال به نظر می رسد یا به طرز غیرمعمول خواب آلود است و یا 
علائم دیگری مانند سفتی گردن، سردرد شدید، گلودرد، گوش درد، کهیر بی دلیل یا 

استفراغ و اسهال مکرر دارد باید هر چه سریع تر او را به پزشک برسانید.
در کودکان بزرگ تر، تبی که در حال بدتر شدن است یا بیش از دو یا سه روز ادامه پیدا 
کرده نیز نیازمند اقدام پزشکی است. تب بالا در کودکان به تب ۳۸.۸ درجه و بالاتر 

گفته می شود و در این شرایط نیز باید کودک را سریع تر نزد پزشک ببرید.
خودتان هم در شرایط زیر به پزشک مراجعه کنید

در افراد بزرگسال، تب کمتر از ۳۸.۳ درجه، خفیف محسوب می شود. اما تب ۳۹.۴ 
یا بالاتر، ماجرای متفاوتی دارد. اگر دمای بدنتان فراتر از ۳۹.۴ یا ۴۰ درجه رفت و 
ادامه دار شد، وقت آن است که زودتر به پزشک مراجعه کنید؛ به این دلیل که خیلی 
از عوامل می توانند منجر به تب شوند، مثلًا برخی از داروها، گرما، بیماری، سرطان، 
بیماری های خود ایمنی، مهم است که به دیگر علائم همراه با تب نیز دقت داشته 
باشید تا به پزشک در تشخیص علت تب کمک نمایید. مثلًا سوزش ادرار همراه با تب 
می تواند علامت عفونت مجاری ادراری باشد. یا سرفه و گلودرد همراه با تب به احتمال 

زیاد ناشی از آنفلوانزا یا کووید – ۱۹ است.
اقدام اورژانسی در چه صورت نیاز است؟

اگر تبتان همراه با تنگی نفس یا سرفه هایی همراه با خون است باید سریعاً به اورژانس 
مراجعه کنید. تنگی نفس از اولین علائم نارسایی تنفسی است که نیازمند اقدام فوری 

و جدی پزشکی است.
اگر کودکتان دچار تب و تشنجی است که بعد از پنج دقیقه متوقف نشده، هر چه 

سریع تر با اورژانس تماس بگیرید.

چگونه تب را پایین بیاوریم؟

کنترل تب و نکاتی که باید در مورد آن بدانید
یک روانپزشک کودک و نوجوان :

چاره تیک های عصبی 
در کودکان چیست؟ 

روانپزشک کودک و نوجوان، بروز تیک های عصبی در کودکان را نتیجه فشارهای 
واکنش  رفتار  این  برابر  در  کرد  توصیه  والدین  به  و  دانست  خستگی  و  روانی 

غیرطبیعی نشان ندهد. 
مریم زارع اظهار داشت: تیک های عصبی در میان کودکان و نوجوان جزو 
اختلالات عصبی رشدی و اختلالات حرکتی محسوب می شود و با توجه به اینکه 
این علایم خود به خود رفع می شوند اما اگر ادامه یابد و درمان نشوند، شدیدتر 

می شود.
وی با بیان اینکه تیک عصبی زمانی ظاهر می شود که کودک دچار فشار روانی 
یا خستگی شدید شده و هنگامی که به حالت عادی باز می گردد، تیک هم ناپدید 
می شود،  افزود: با توجه به اینکه کودکان در سن رشد هستند چنانچه این فشار 
عصبی بیشتر از یکسال به طول انجامد حملات تیک شدیدتر و تعداد آن بیشتر 

خواهد شد.
این روانپزشک کودک و نوجوان گفت: در بلند مدت تیک ممکن است برای 
هفته و یا حتی ماه ها در کودک خود را نشان ندهد اما دوباره در یک شرایط خاص 
بروز می کند که در این مواقع برای درمان آن نیاز به همکاری خانواده، کودک، 

روانپزشک و روانشناس است.
وی با بیان اینکه فشار عصبی را نمی توان نوعی بیماری دانست و تیک برای فرد 
مبتلا خطری نخواهد داشت،  تصریح کرد: اما تیک می تواند تحریک کننده باشد 
و پدر و مادر نباید نسبت به تیک فرزند خود واکنش غیرطبیعی نشان دهد زیرا 

ممکن است به اضطراب کودک اضافه و فشار روانی آن را بیشتر کند.
زارع افزود: خانواده ها باید به این دسته از کودکان در منزل استراحت کافی 
دهند، خونسردی خود را حفظ و هیچگاه فرزند خود را در خانه تنها نگذارند و 
به لحاظ این که رفتارهای عصبی غالبا با فشار روحی تشدید می شود، از این رو 
موارد ناراحت کننده که تیک کودک را در مراحل زندگی می افزاید اعم از مشکلات 
خانوادگی،  مدرسه،  مهدکودک و یا مواجه با برخی دوستان،  جلوگیری و بدین 

وسیله فشار عصبی را بر کودک کاهش و آرامش او را تامین کنند.
وی اظهار داشت: تیک ارادی نیست و به وسیله محرکی ناگهانی اعم از گفتاری 
یا حرکتی خود را نشان می دهد و این موارد موجب وارد شدن فشار عصبی بر 
کودک خواهد شد و در این چنین مواقع خانواده ها باید با صبر و تحمل و آرام 

کردن فرزند نسبت به کاهش فشار روانی مراقب استراحت کودک خود باشند.
این متخصص کودک و نوجوان گفت: پدر و مادر باید با نظارت بر کارهای کودک 
به دنبال درمان تیک و کاهش استرس و اضطراب وارد شده بر آن باشند و برای 
این کار باید با آموزش مهارت های فرهنگی و اجتماعی، تقویت اعتماد به نفس،  
ایجاد محیط آرام و عدم تحقیر و سرزنش رفتارهای کودک،  زمینه بهبودی کامل 

فرزند خود را آماده کنند.
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جذب  در  عمده ای  سهم  تاریخی،  سریال های   
از  برگرفته  چه  مجموعه ها  این  دارند.  مخاطب 
زاییده  چه  یا  باشند  تاریخ  دل  واقعی  داستان های 
نویسنده و کارگردان، همواره نقش تاثیرگذاری در آشنا 
کردن جوانان با تاریخ داشته اند. اما پرسش این است 
که آیا سریال سازی در کشور در این زمینه موفق بوده و 
توانسته نسل های امروزی را با وقایع و تاریخ گذشتگان 

این سرزمین آشنا کند؟
بیانگر  تلویزیونی  پرمخاطب  سریال های  بررسی 
اهمیت و جایگاه ویژه سریال های تاریخی برای مردم 
و مخاطبان همیشگی آن است. تجربه نشان داده، 
براساس داستان  را چه  تاریخی  مردم مجموعه های 
درباره  که  قصه ای  براساس  یا  واقعی  شخصیتی  یا 
یک برهه تاریخی باشد را با علاقه و اشتیاق بیشتری 
دنبال می کنند. البته شیوه پرداختن به داستان ها و 
چگونگی تصویرسازی در زمان تاریخ مورد نظر، تاثیر 
تعیین کننده ای در استقبال مردم از این مجموعه ها 
دارد. گویی زدن پلی به گذشته و دور شدن از هیاهو 
و مشغله های امروزی، برای مردم خوشایند است. تا 
جایی که برخی از این سریال های تاریخی به اثری 

ماندگار در ذهن مخاطب تبدیل شده اند.
»روزی روزگاری«، »سربداران«، »کوچک جنگلی«، 
»پهلوانان نمی میرند«، »در چشم باد«، »پس از باران« 
و ... آثار تاریخی هستند که بسیار مورد توجه مردم 
قرار گرفته اند تا جایی که حتی بازپخش آنها نیز با 
استقبال مواجه می شود. هر چند تلویزیون از چنین 
مجموعه های درخشان و با کیفیت خود فاصله گرفته 
نام »بوم و  با  اما این شب ها سریال تاریخی دیگری 
بانو« در حال پخش از تلویزیون است. مجموعه ای که 
برشی به زمان رضاخان زده و برخی از وقایع سیاسی و 

تاریخی آن زمان را در بستری عاشقانه روایت می کند.
این  اما  این سریال  و بررسی  نقد  از هر گونه  فارغ 
پرسش ها مطرح می شود که سریال های تاریخی از 
چه ویژگی هایی برای جذب مخاطب نسبت به دیگر 
برقراری  در  مجموعه ها  این  برخوردارند؟  داستان ها 
آشناسازی نسل  و  و گذشته  زمان حال  میان  پیوند 
جوان با وقایع رخ داده در تاریخ ایران چه نقشی دارند؟ 
آیا به خوبی توانسته اند گوشه ای از تاریخ کشور و فراز و 
فرودهای پیش آمده در آن، دفاع از سرزمین، تقابل ها 
و خسارت های ناشی از استعمار و ... را برای نسل های 
این  به  پاسخ  برای  بگذارند؟  نمایش  به  امروزی 
پرسش ها با جابر قاسمعلی فیلمنامه نویس سریال های 
مطرح تلویزیونی که در حال حاضر مشغول نگارش 
سال  »صد  نام  با  تاریخی  قسمتی  یکصد  مجموعه  

تنهایی« است، به گفت وگو پرداختیم.
ارائه داستان های جذاب تاریخی با دست بازتر

تاریخی  سریال های  ویژگی های  درباره  قاسمعلی 
جذب  موجب  دیگر  سریال های  با  مقایسه  در  که 
مخاطب بیشتر می شود، گفت:  یکی از دلایل جذابیت 
سریال های تاریخی این است که مردم، سریال هایی 
را که داستان هایشان معاصر است و به مناسبت های 
روز می پردازد را به قدر کافی دیده اند و به عبارت دیگر 
که  داستان هایی  شده اند.  اشباع  داستان ها  این  از 
احتمالا بد هم تعریف شده اند. تغییر  فضا، لوکیشن، 

لباس و رنگ ها عامل جذابیت آثار تاریخی هستند.
دلیل دیگر شاید این باشد که اگر موضوع داستان 
تاریخی، چندان ارتباطی با سیاست نداشته باشد، 

داستان  طراحی  در  که  است  باز  نویسنده  دست 
در  اما  بکند.  متنوعی  کارهای  شخصیت ها،  و 
داستان های معاصر، به دلیل اینکه بسیاری از صنوف، 
دسته جات و گروه های اجتماعی خود را مصون از هر 
اشتباهی می دانند و هر انتقادی به آنها بر می خورد، 
نویسنده آزادی عمل کمتری دارد، اما در قالب یک 
داستان تاریخی فرصت بیشتری برای توصیف شرایط 
بنابراین  دارد.  وجود  پردازی  داستان  و  اجتماعی 
سانسور کمتری روی متن اعمال می شود و نویسنده 

برای ارائه داستان های جذابتر دستش باز است.
تلویزیون با تماشای دسته جمعی

 معنا می شود
از  استقبال  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
مجموعه های تاریخی می تواند به دلیل کتاب نخواندن 
مردم و مخاطبان تلویزیون و به نوعی جبران این مافات 
باشد، افزود: البته این نکته، اصل بدیهی تفاوت تصویر 
و کلام است. به عبارت دیگر مردم ترجیح می دهند 
بنشینند دو ساعت فیلم ببینند تا اینکه چند ساعت 
وقت بگذارند و کتاب بخوانند. چون خواندن مستلزم 
زحمت و شرایط خاص است. یعنی نیاز به آرامشی دارد 
که بتوان خلوت کرد و باید مقدماتی فراهم شود که با 
تمرکز کتاب خواند. اما تماشای برنامه های تلویزیونی 

نیاز چندانی به تمرکز و خلوت گزینی ندارد.
اهالی  می شود،  پخش  اثری  تلویزیون  در  وقتی 
و  شام  خوردن  ضمن  می نشینند،  هم  دور  خانواده 
گفت وگو با هم، تلویزیون می بینند. ذات تلویزیون با 
حضور خانواده و تماشای دسته جمعی معنا می شود. 

به همین دلیل مردم تلویزیون را ترجیح می دهند.
این نویسنده معتقد است که این خاصیت زندگی 
در دنیای مدرن است؛ انجام چند کار توامان، سرعت 
در رسیدن به نتیجه، کوتاه کردن زمان و .... این روزها 
مردم ترجیح می دهند فیلم و سریال را با دور تند ببینند 
تا یک رمان چند صد صفحه ای تاریخی یا حتی معاصر 

بخوانند.
نقش سریال ها در فرهنگ سازی

در  سریال ها  نقش  خصوص  در  قاسمعلی 
فرهنگ سازی و آشنا کردن نسل جوان با تاریخ کشور 
بیان کرد:  سریال های تاریخی به طور قطع تاثیرگذارند 
و در صورتی که نویسنده تحقیق کافی در آن دوره 
برهه   آن  فضای  باشد،  داشته  خود  داستان  زمانی 
خاص تاریخی را به درستی خواهد شناخت و اطلاعات 
دقیقی به نسل جدید و مخاطبانش خواهد داد. آنها 
که قرار بود از مطالعه کتاب چیزی بیاموزند، حالا فیلم 
و سریال را جایگزین کتاب می کنند. البته همانطور 

که گفتم این مساله به توانایی نویسنده هم بستگی 
دارد که  اطلاعات درست بدهد و کارگردان تصویری 

منطقی و جذاب از آن ارائه کند.
و  نویسندگان  کنیم  حکم  اینکه  وی،  گفته  به 
بروند،  تاریخی  آثار  ساخت  سراغ  باید  سریال سازان 
درست نیست، اما به نظرم این ضرورت وجود دارد. 
به  که  می کند  حرکت  شتابان  آنچنان  امروز  دنیای 
سرعت امروز و حال را تبدیل به گذشته می کند. سیر 
حوادث و وقایع فرصت اندیشیدن و وقوف در گذشته 
نمی دهد. این وظیفه هنرمندان و نویسندگان است 
که با تحقیق و دقت نظر، گذشته و تاریخ را در دل 
داستانی جذاب به مخاطب ارائه کنند و آنها را با گذشته 

سرزمین شان آشنا کنند.
»صد سال تنهایی« داستانی از دل تاریخ

جابر قاسمعلی در ادامه به تجربه شخصی خود در 
این زمینه اشاره کرد و گفت: اتفاقا این روزها مشغول 
نوشتن یک سریال ۱۰۰ قسمتی با عنوان »صد سال 
تنهایی« برای تلویزیون هستم. از سال ۱۳۹۳ نوشتن 
از  با کمک چند تن  بعدتر  آغاز کردم.  را  اولیه  طرح 
شاگردانم قصه را گسترش دادم. با توجه به ویژگی  اثر 
تاریخی و باتوجه به وسواسی که دارم، بعد از حدود 
۶ سال به نیمه داستان رسیده ام. به دلیل آنکه این 
تاریخی است،  سریال، نخستین نوشته ام در زمینه 
حساسیت ویژه ای در حوزه زبان و ادبیات دوران قاجار 

و ابتدای پهلوی اول دارم.
نگارش همچنان ادامه دارد. البته در این فاصله چند 
سریال که داستانش  در زمان قاجار بوده، ساخته و 
پخش شده، اما عمیقاً اعتقاد دارم داستان سریال صد 
سال تنهایی نسبت به نمونه های پخش شده، بسیار 

متفاوت است و پرمخاطب خواهد بود.
تبینتاریخ به مثابه هویت برای نسل جوان

نویسنده سریال »وارش« درباره اینکه ساخت فیلم  و 
سریال های تاریخی در دیگر کشورها در چه جایگاه و 
مرتبه ای قرار دارد، افزود: به طور کلی باید بگویم جهان 
مدرن چهار نعل به پیش می تازد و بیش از گذشته، به 

آینده می اندیشد.
تعدد فیلم های علمی تخیلی مصداق این ادعاست. 
آنها اگر به تاریخ هم برگردند، تاریخ را به شمایل اسطوره 

در می آورند؛ مانند »ارباب حلقه ها« و ... .
واقعیت اینکه جهان مدرن به پیش می تازد و قرار 
هم نیست توقف کرده و به عقب برگردد. این وظیفه 
فیلم سازان  و  نویسندگان  هنرمندان،  تاریخ نگاران، 
است که گذشته و تاریخ را به مثابه هویت برای نسل 

جوان تبیین کنند.

مدیرگروه آموزش مرکز بهداشت قم:

شایعه پراکنی پیرامون کرونا، روند کنترل 
بیماری را کند می کند

مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم گفت: به طور حتم شایعه پراکنی 
و باورهای غلط پیرامون کرونا، علاوه بر این که سلامت مردم را تهدید می کند،  روند 

کنترل این بیماری را نیز کند خواهد کرد. 
محمدتقی سلطانی افزود: باورهای غلط در زمینه درمان،  علائم و  راه های انتقال 
بیماری کرونا شکل گرفته و ریشه در شایعات و خرافاتی است که پیرامون این مساله 
وجود دارد. وی اضافه کرد: عده ای به دلیل منافع شخصی دست به شایعه و خرافه 
پراکنی پیرامون بیماری کرونا می زنند و حتی برخی بیماری کرونا و یا راه های انتقال 

آن را منکر می شوند.
وی ادامه داد: برخی افراد به اسم طب اسلامی مطالبی با عنوان درمان قطعی 
کرونا و رفع مشکل کرونا منتشر می کنند، درصورتی که هر روش درمانی برای کرونا 

باید پروسه بسیار طولانی را طی کند تا پس از تحقیق و بررسی تایید شود.
سلطانی با بیان این که شایعه پراکنی تلاش ها برای قطع زنجیره انتقال بیماری را 
با شکست مواجه می کند، تصریح کرد: مردم باید مطالب علمی و درست را از منابع 
موثق و تایید شده دنبال کنند و بین اطلاعاتی که صحیح می باشد و مطالبی که غلط 

و شایعه است،  تشخیص قائل شوند.
از منابع معتبر کسب  باید  بر این که اطلاعات صحیح و درست را  با تاکید  وی 
دانشگاه  کانال های  پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  داد:  ادامه  کرد، 
علوم پزشکی، مراکز درمانی و رسانه های معتبر از جمله منابعی هستند که مردم 
می توانند اطلاعات پیرامون بیماری کرونا را کسب کنند. وی با تاکید بر اعتماد مردم 
به خدمتگزاران حوزه سلامت، بیان کرد: هر روش و درمان سنتی در حوزه کرونا که 

موثق و موفقیت آمیز باشد،  به طور حتم به مردم معرفی خواهد شد.
مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم افزود: اگر آحاد جامعه به نکات 
و اصول بهداشتی پایبند باشند و دستورالعمل های بهداشتی را به کارگیرند، هیچ 

خطری آن ها را تهدید نمی کند و سلامت آن ها و خانواده هایشان حفظ می شود.
وضعیت کرونا در قم از روز بیستم شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه بیماران و 

مبتلایان این بیماری فوق قرمز شده است.

مدیرکل پست استان قم  خبرداد:

اجرای طرح یکپارچه سازی 
قرائت قبوض درقم

مدیرکل پست استان قم گفت: طرح یکپارچه سازی قرائت قبوض مشترکان آب ، 
برق و گاز به صورت پایلوت کشوری درقم اجرایی می شود که در این راستا پایگاه داده 

واحد از مشترکان این شرکت های خدماتی دراین استان تجمیع شده است. 
ابوالفضل باقری منش با بیان اینکه لازمه اجرای این طرح ایجاد بانک اطلاعاتی 
واحد برای تمام مشترکان آب، برق و گاز است ادامه داد: این پایگاه داده ایجاد و 
اطلاعات دستگاه های خدماتی تجمیع شده و به اطلاعات مکان محور بر اساس 

کدپستی دسته بندی شده است.
وی ادامه داد: صحت سنجی اطلاعات تجمیع شده دراین بانک داده در حال 
انجام است که پس از نهایی شدن این موضوع،  این طرح به صورت آزمایشی در 
مهرماه جاری در منطقه باجک)فرهنگیان( قم به صورت پایلوت اجرا و در صورت 
موفقیت آمیز بودن با رفع موانع احتمالی، در ماه های آینده درکل شهر قم عملیاتی 
می شود. باقری منش، با بیان اینکه این طرح علاوه بر قم در اردبیل نیز به صورت 
پایلوت در حال عملیاتی شدن است، گفت: با توجه به شیوع کرونا و به حداقل 
رساندن تردد افراد به منازل، این طرح با محوریت کدپستی استانداردشده و تجمیع 

بانک های اطلاعاتی این شرکت های خدماتی انجام می شود.
وی ادامه داد: با توافق انجام شده میان شرکت های خدماتی آب، برق و گاز، قرائت 
قبوض این سه شرکت به صورت یکپارچه و با مراجعه تنها یک مامور قرائت می شود 

که در این زمینه نرم افزار ویژه ای نیز طراحی شده است.
مدیرکل پست قم افزود: این طرح با نرم افزار طراحی شده و با محوریت اشتراک 
کدپستی ثبت می شود ولی با توجه به اینکه تاریخ قبوض هر یکی از این خدمات 

متفاوت است، قبض ها به صورت جداگانه برای مشترکان ارسال می شود.
باقری منش با اشاره به اجرای طرح مهم جی نف  در قمگفت: استان قم در زمره 
اولین استان هایی است که این پروژه را با موفقیت به پایان رسانده و مورد بهره برداری 
قرار داده که این طرح، بستر مناسب برای اجرای یکپارچه سازی قرائت قبوض را 
فراهم کرده است. وی ادامه داد: سازمان های خدماتی با اتصال به پایگاه داده »جی 
نف« به عنوان یک زیرساخت مهم امکان به روزرسانی آدرس مشترکان خدمات آب، 
برق و گاز بر اساس کد پستی استاندارد شده در قالب طرح جی نف را دارند که این 

موضوع در این استان با سرعت در حال انجام است.
مدیرکل پست قم با بیان اینکه جی نف جزو طرح های اقتصاد مقاومتی و اولویت 
دار استان است، افزود: هم اکنون بانک اطلاعاتی قم در بستر جی نف به طور کامل 

نقطه گذاری شده و این کدها بر روی نقشه تعیین و آماده بهره برداری است.
 

معاون بازرسی سازمان صمت استان قم خبرداد:

انجام چهارهزار مورد بازرسی
 برای مقابله با قاچاق 

معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم گفت: بازرسان این 
سازمان از ابتدای سالجاری تا پایان شهریورماه سه هزار و ۹۳۹ مورد بازرسی برای 

جلوگیری از تخلفات اقتصادی مرتبط با قاچاق کالا در سطح استان انجام دادند. 
احمدرضا سمیعی نسب بیان کرد: این بازرسی ها به منظور جلوگیری از عرضه،  
نگهداری و فروش کالای قاچاق در استان انجام و در جریان آن ۱۳ پرونده تخلف 

تشکیل شد.
وی افزود: ارزش این پرونده ها حدود ۵۰ میلیارد ریال است که همه آن ها برای 

رسیدگی به تعزیرات حکومتی استان معرفی شد.
وی ادامه داد: آمار بازرسی ها نسبت به مدت مشابه سال قبل، حدود ۳۹.۹ درصد 

افزایش یافته و از حیث ارزش ریالی نیز، ۳۴۱ درصد رشد داشته ایم.
سمیعی نسب گفت: بیشتر کالاهای کشف شده، شامل لوازم خانگی، نهاده های 

دامی )ذرت، کنجاله سویا، جو( و ماینر) استخراج کننده ارز دیجیتالی( است.
وی بیان کرد: همچنین در همین رابطه بازرسان سازمان صنعت،  معدن و تجارت 
قم بیش از یکهزار مورد تذکر و اخطار کتبی به واحدهای خرده فروش داده و ۲۴۶ 

گشت مشترک با دستگاه های نظارتی استان برگزار کردند.
برای سایر  به غیراز موارد ذکرشده،   این سازمان  بازرسان  این که  به  اشاره  با  وی 
تخلف های صنفی نیز پرونده تشکیل می دهند تا بر اساس قوانین با متخلفان برخورد 
شود، ادامه داد: سامانه ۱۲۴ بستر ارتباط مردم با بازرسان سازمان صنعت،  معدن و 
تجارت استان است و شهروندان می توانند گزارش خود از تخلف واحدهای صنفی 

فعال در قم را برای پیگیری از این طریق اطلاع دهند.
 

عضو هیات انتخاب جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت :

هشت نوشت چراغ ژانر دفاع مقدس را 
روشن کرد

عضو هیات انتخاب جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت گفت: در طول 
سال های اخیر به ژانر دفاع مقدس در سینمای ایران کم توجهی شده است اما این 

جشنواره چراغ ژانر دفاع مقدس را روشن کرد. 
داوود جلیلی با بیان اینکه ۲۰۰ هزار شهید گلگون کفن خون پاکشان را  تقدیم 
انقلاب و دفاع از میهن کرده اند، اظهار کرد: اما دفاع مقدس تنها به این تعداد شهدا 
ختم نمی شود بلکه با خانوادهایی که درگیر این موضوع هستند جمعیت چند 
میلیون نفری را تشکیل می دهند. وی با بیان اینکه درگیری این شمار جمعیت از 
میزان جمعیت کل کشور سهم ویژه ای را در سینمای ایران باید به خود اختصاص 
دهد، گفت: سینمای دفاع مقدس در ایران به عنوان یک ژانر جدی و قابل تامل است 

اما در کشور ما به این ژانر به صورت شایسته توجه نشده است.

فرماندار قم اعلام کرد :

عدم استقبال کارگران ساختمانی و روزمزد 
از طرح ساماندهی 

  فرماندار قم گفت: علی رغم تلاش مدیران کارگران ساختمانی و روزمزد از طرح 
ساماندهی کارگران فصلی در قم استقبال چندانی نکردند.

مرتضی حیدری با اشاره به وضعیت ساماندهی کارگران فصلی و ساختمانی اظهار 
داشت: اجرای این طرح در واقع در مسیر ساماندهی رابطه کار و کارگر و کارفرماست، 
البته کارفرما نه به آن معنا که در قراردادهای معمولی وجود دارد بلکه کارهای مقطعی 
و کوتاه و روزمزدی مد نظر است. فرماندار قم افزود: در این طرح، افرادی که به کارگر 
احتیارج دارند، از طریق سامانه ای که طراحی شده به تامین نیرو می پردازند و در 

واقع نوع تعامل کارگران فصلی با افرادی که سفارش کار می دهند مورد توجه است.
وی تصریح کرد: در جهت ارزیابی دقیق این نوع ساماندهی، از طرح های در دست 
اجرا در مشهد بازدیدی به عمل آمد و بنا بر تاکید استاندار قم قبل از بازدید از مشهد 
و بعد از آن بیش از ۷ جلسه برگزار و با مشارکت و همراهی دستگاههای اجرایی، این 

طرح دنبال شد.
حیدری بیان کرد: شهرها و استان های مختلف شیوه های متفاوتی در ساماندهی 
کارگران ساختمانی، روزمزد و فصلی به کار برده اند و ما از تجربیات مشهد و شهرهای 

مختلفی استفاده کردیم و بعد از جمع بندی به برنامه ریزی پرداختیم.
وی خاطرنشان کرد: در استان قم به ویژه بعد از ایام کرونا عده ای از کارگران که 
شغل خود را از دست دادند در گذرگاه ها و میادین توقف می کردند و ساعت ها انتظار 
می کشیدند و این امر مورد توجه مردم و رسانه ها قرار  گرفت و قرار شد ساماندهی 
اتفاق بیفتد تا کارگران در فضائی مناسب و شایسته بتوانند کاری مناسب با مهارت 
خود را پیدا کنند. فرماندار قم گفت: براساس این طرح قرار شد تا در سه محل و پایگاه 
به صورت موقت، فضایی مناسب ایجاد شود که اولین مجموعه در جهت ساماندهی 

کارگران ساختمانی و روزمزد در میدان نبوت احداث و تجهیز شد.
وی افزود: همچنین تصمیم بر آن شد تا دومین و سومین پایگاه و محل را مدتی 
بعد راه اندازی کنیم تا از نتیجه اولین پایگاه و وضعیت فعالیت آن مطلع شویم، در این 
راستا با با همت شهرداری و اداره کار و انجمن کارگران اولین پایگاه برای ساماندهی 
کارگران فصلی و روزمزد آماده شد، ولی علی رغم تلاش مدیران، کارگران ساختمانی و 

روزمزد از طرح ساماندهی کارگران فصلی در قم استقبال چندانی نکردند.
طرح ساماندهی کارگران فصلی نیازمند فرهنگ سازی مناسب است

حیدری بیان کرد: عدم استقبال کارگران روزمزد و فصلی از طرح ساماندهی علل 
مختلفی دارد که مهم ترین آن فرهنگ سازی است و به نظر می رسد موفقیت طرح 

ساماندهی کارگران ساختمانی نیاز به فرهنگ سازی رسانه ها دارد.
وی تصریح کرد: اگر کارگران و کارفرمایان با چنین ظرفیتی در قم آشنا شوند و 
کارگران بدانند با قراردادی کوتاه مدت و روزمزدی می توانند طبق مهارتی که دارند به 

کار مناسبی دست پیدا کنند از آن استقبال می کنند.
فرماندار قم خاطرنشان کرد: همچنین کارفرمایان نیز باید مطلع باشند که برای 
کارهای مقطعی مانند جابه جایی اثاثیه منزل، تعمیرات کوتاه مدت ساختمانی و 
ساخت و ساز چند روزه و کارهای جزئی که نیاز به تخصص دارد می توانند از طریق 
سامانه و اجرای این طرح با سهولت بیشتری به کارگر دست یابند حتما از این طرح 

استقبال می کنند و به تامین نیروی موقت در ارتباط با نیاز خود می پردازند.
وی اظهار داشت: در این طرح کارگران فصلی و ساختمانی به خوبی ساماندهی 
می شوند و تکلیف اصلی این بود انجمن صنفی کارگران سامانه ای را طراحی کند 
که این کار انجام شد و مفهوم ایجاد سامانه آن است که افرادی که نیاز به کار یا کارگر 
دارند بتوانند تعامل بهتری داشته باشند و با مشکلات کمتری کارگران روزمزدی و 

ساختمانی به شغل مورد نظر برای چند روز دست پیدا کنند.
و  اطلاع رسانی  به  نیاز  سامانه  به  مراجعه  به  رغبت  ایجاد  کرد:  عنوان  حیدری 
فرهنگ سازی دارد تا بتوان کارگر و کارفرما را به هم پیوند داد، وقتی چنین فرآیندی 
اتفاق بیفتد لزومی ندارد کارگران در محلی تجمع کنند و با سردرگمی و بلاتکلیفی 

جویای شغل باشند و با مشکلاتی مواجه شوند.
وی بیان کرد: مهم ترین علت عدم استقبال کارگران، بی اطلاعی است، همچنین 

کم سوادی برخی از کارگران و عدم توانایی دسترسی به اینترنت از دیگر علل است.
فرماندار قم گفت:از طرفی عمده افرادی که در گذرگاه ها برای یافتن کار تجمع 
می کنند غیرایرانی هستند که مشمول طرح ساماندهی نمی شوند و به صورت 
دیگری باید مشکل آن ها را حل کرد، نیروهای کارگر غیرایرانی در صورتی که مجوز و 

کارت داشته باشند می توانند از طریق دیگری ساماندهی شوند.
وی افزود: باید فرهنگ مراجعه به موسسات کاریابی نیز ایجاد شود، در حال حاضر 
۷ موسسه کاریابی در قم فعال است ولی هنوز کارگران از روش های سنتی و تجمع 

برای پیدا کردن شغل مناسب استفاده می کنند.

رییس پلیس راهوراستان قم خبرداد

ارائه خدمات ترخیص خودرو
 در مراکز پلیس+۱۰ 

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان. قم گفت: به منظور 
رعایت پروتکل های بهداشتی و تکریم ارباب رجوع کلیه خدمات خودرویی پلیس در 

زمینه ترخیص خودرو در مراکز پلیس+۱۰ در مرکز استان ارائه می شود.
سرهنگ غلامرضا صدفی در گفت و گویی بیان کرد: در راستای تدابیر ابلاغی از 
سوی پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا امکان ترخیص خودروهای توقیفی از طریق 

دفاتر پلیس + ۱۰ در استان فراهم شده است .
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی قم، تصریح کرد: در این 
خدمت که به منظور پیشگیری از شیوع ویروس کرونا و تسهیل در مراحل ترخیص 
خودرو صورت گرفت، مالکان خودروهای فاقد شکایت سیستمی و دستور قضایی 
می توانند با مراجعه به مراکز پلیس+ ۱۰ نسبت به ترخیص خودروی خود اقدام کنند.
صدفی خاطرنشان کرد: برای ترخیص خودرو، ارائه اصل مدارک بیمه نامه شخص 
ثالث، گواهینامه رانندگی، کارت ملی مالک و شناسنامه خودرو توسط مالک الزامی 

است.
وی بیان کرد: پس از ثبت و تائید مدارک توسط کاربر پلیس + ۱۰و بررسی صحت 
اطلاعات وارد شده توسط ستاد ترخیص پلیس راهور، در صورت تائید ترخیص 

وسیله نقلیه مراتب به صورت پیامک به مالک اطلاع داده می شود.
رییس پلیس راهور استان قم، ادامه داد: در صورت عدم تائید توسط ستاد ترخیص 
پلیس راهور، مالک وسیله نقلیه باید به ستاد ترخیص پلیس راهور شهرستان مراجعه 

کند.
وی همچنین یاد آور شد: این طرح در حال حاضر به صورت پایلوت و فقط در مرکز 
استان به اجرا در آمده و شامل شهرستان های تابعه نمی باشد و پس از طی مراحل 

تکمیلی در شهرستان ها اجرا و اطلاع رسانی خواهد شد.
وی بیان کرد: واگذاری مراحل تکمیل پرونده ترخیص خودروبه مراکز پلیس+۱۰ 
مزایایی فراوانی دارد که از جمله می توان به کاهش هزینه رفت و آمد مراجعان و حذف 

خدمات کاغذی اشاره کرد.

رئیس اتحادیه ناشران و کتاب فروشان استان قم :

بازار نشر با رکود شدیدی 
روبه رو شده است 

رئیس اتحادیه ناشران و کتاب فروشان استان قم گفت: ۱۳۵۰ ناشر و بیش از ۲۰۰ 
کتاب فروش در استان قم فعالیت می کنند ولی نیمی از ناشران به خاطر وضعیت 

کرونا فعالیت کمتری دارند.
حمید خرمی اظهار داشت: کتاب همواره در اولویت آخر زندگی مردم بوده است و 
با توجه  به شرایط کرونا بازار نشر با رکود شدیدی روبرو شده است. وی افزود: دوستانی 
که در نشر الکترونیک فعالیت دارند نسبت به فروش کتاب رضایت بیشتری دارند، از 
طرح تابستانه کتاب استقبال خوبی شد ولی پس  از آن متأسفانه کتاب درسی توسط 

آموزش وپرورش توزیع شد و رکود بسیار بدی برای کتاب فروشان ایجاد شد.
رئیس اتحادیه ناشران و کتاب فروشان استان قم بیان کرد: با توجه به اینکه آموزش 
مدارس مجازی شده است دانش آموزان کمتر به سراغ کتاب و دفتر می روند و این 

موضوع دست به دست یکدیگر داده و  حوزه نشر با رکود بیشتری روبرو شده است.

اجتماعی

نسل جوان از ایران چه می داند؟ 

غفلت از ساخت سریال های تاریخی

 بلاتکلیفی مهدکودک ها میان سازمان بهزیستی و وزارت آموزش و پرورش در سالیان 
گذشته باعث شده بود انتقادهای بسیاری به عملکرد مهد کودک ها وارد شود اما قرار 

است با واگذاری مهدکودک ها به آموزش و پرورش این قائله ختم شود.
۱۱ شهریورماه بود که رهبر معظم انقلاب در جلسه مجازی با مسئولان آموزش 
و پرورش اعلام کردند مهدکودک ها در ایران رها شده و براساس گزارش های رسیده 
وضعیت آنها به هیچ وجه خوب نیست؛ »نباید به مهدکودک ها نگاه مراکز خدماتی 

داشت، بلکه این مراکز، مراکز مهم آموزشی و پرورشی هستند.«
همان روز وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی اعلام کرد باید تکلیف حاکمیتی 
را  کودک  مهدهای  مدیریت  مسئولیت  دستگاه  یک  و  شود  روشن  کودک ها  مهد 
بپذیرد و پاسخگوی اقدامات مختلف در این زمینه باشد. چند روز پیش نیز محسن 
حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد: موضوع واگذاری مهدهای کودک 
به آموزش وپرورش با توجه به سیاست های ابلاغی رهبر معظم انقلاب و با عنایت به 

رهنمودهای ایشان در دیدار با مدیران آموزش  و پرورش، تعیین تکلیف شده است.
کارشناسان این حوزه با یکپارچه شدن مدیریت کلان و نظارت بر عملکرد مهد 
کودک ها موافقند و عملی شدن آن را منجر به بهبود شرایط کنونی دانسته و معتقدند 
۹۰ درصد از رشد مغزی کودکان در ۶ سال نخست زندگی رخ می دهد، همین موضوع 

سبب شده تا اهمیت آموزش در این سنین به ویژه ۳ تا ۶ سالگی افزایش یابد.
۶ سال اول زندگی دوران رشد همه جانبه انسان است و اگر فرد در محیط مناسبی 
رشد نکند و از آموزش برخوردار نباشد در سنین بالا دچار آسیب های متفاوت خواهد 
شد. تحقیقات ثابت کرده کودکانی که در این سنین آموزش دریافت می کنند در مراحل 
بعدی تحصیل خود موفق ترند. این آموزش ها می تواند شامل توانمندهایی مثل ایجاد 

اعتماد به نفس، برقراری ارتباط و اجتماعی شدن باشد.
به گفته قبادی دانا، در حال حاضر فقط حدود ۷ درصد از کودکان زیر ۶ سال کشور 
در مهدهای کودک حضور دارند که این رقم حدود ۶۶۱ هزار کودک برآورد می شود که 
در قالب ۵۶۰۰ مهدکودک شهری و ۷۲۰۰ روستامهد و ۱۵۰۰ مهدکودک در حاشیه 
شهرها مشغول فعالیت هستند. این یعنی ۹۳ درصد کودکان از آموزش های این دوره 

محرومند.
آموزش کودکان در سنین پیش از دبستان باید به رسمیت شناخته شود

منصوره کریم زاده، دانشیار دانشکده علوم بهزیستی و توان بخشی و رئیس انجمن 
مطالعات کودکان پیش از دبستان درباره اهمیت آموزش کودکان در سنین پیش از 
دبستان به ایرناپلاس می گوید: این دوره، در گام نخست باید به رسمیت شناخته شود. 
در واقع باید باور کنیم که این دوره چقدر مهم و طلایی است و نقش های متعددی در 
کاهش آسیب های اجتماعی و سرمایه گذاری برای آینده افراد کشور دارد و برای رشد 
همه قابلیت ها  و توانایی ها انسان اهمیت دارد. باید بپذیریم که کودکان در این سن 
بسیار حساس و تاثیر پذیرند و یادگیری هایی که در این سنین اتفاق می افتد بسیار 
عمیق و بادوام است. به اعتقاد وی، اگر این دوره را به رسمیت بشناسیم، سپس باید به 
سراغ مدیریت کلان رفت و برنامه ای با الهام از اسناد بالا دستی مانند برنامه چشم انداز، 
نقشه جامع علمی کشور، برنامه پنجم و ششم توسعه، سند تحول بنیادین تدوین شود و 

مدیریت و نظارت در این حوزه یکپارچه شود.
سرچشمه همه مشکلات نبود مدیریت واحد و یکپارچه است

کریم زاده ادامه می دهد:  اگر بخواهیم آموزش در این دوره را آسیب شناسی کنیم با 
چند مشکل مواجه خواهیم شد که سرچشمه همه آنها نبود مدیریت واحد و یکپارچه 

در این حوزه است.
یکی از ضعف ها این است که ما هنوز برنامه درسی مشخصی برای این گروه سنی 
نداریم. بنابراین به نظر می رسد یکی از مهمترین پیگیری های مدیریت جدید باید ایجاد 

سند ملی برنامه درسی برای این گروه سنی باشد.
حاضر  حال  در  است.  گوناگون  متولیان  وجود  حوزه  این  در  ضعف  دومین 
مهدکودک های مختلفی زیرنظر آموزش و پرورش، بهزیستی، شهرداری، سپاه، بسیج 
و...قرار دارد و هر کدام از این ارگان ها و سازمان ها اقدام به آموزش کودکان در این 
سنین کرده اند. بسیاری از این مهدکودک ها برنامه مشخصی ندارند یا نظارتی بر آنها 
وجود ندارد؛ محتوای منسجمی ندارند؛ به همین دلیل است که وجود یک مدیریت 

واحد و یکپارچه می تواند بسیاری از مشکلات این حوزه را حل کند.
نبودن  یکپارچه  از دبستان معتقد است:  انجمن مطالعات کودکان پیش  رئیس 
مدیریت اصلی و کلان در اجرا و نظارت سبب شده است که هر یک از سازمان ها و 
ارگان ها، شاخص مختص به خود را ارائه کنند که گاه ممکن است این شاخص ها از 

استاندارد مشخصی هم پیروی نکنند.
بررسی برنامه درسی و محتوای آموزشی مهدکودک ها

وی درباره برنامه درسی و محتوای آموزشی مهدکودک ها می افزاید: ما در برنامه درسی 
نیز سیستم جامع نظارت، توجه به فرهنگ بومی و ملی، توجه به تفاوت های فردی را 
نداریم. علاوه بر این، از انعطاف در برنامه، تنوع و به روز بودن برنامه محتوایی و متناسب 
بودن آن با دانش و مهارت فراگیران خبری نیست. محتوا آموزشی در این سنین باید به 
دنبال تقویت روحیه استقلال و خلاقیت کودکان باشد درحالی که می بینیم بسیاری 
از محتواها مانعی برای خلاقیت است. بازی محور یا عملی نیست و بسیاری از این 
محتواها بر خواندن و نوشتن تاکید می کند. کریم زاده به فضای فیزیکی مهدکودک ها 
نیز اشاره می کند: فضای فیزیکی کنونی بسیاری از مهدکودک ها مناسب و استاندارد 
نیست. بسیاری در واحدهای مسکونی و نامناسب مستقر هستند؛ طراحی خوب و 

فضای شاد ندارند؛ گاهی تعداد نوآموزان زیاد است.
همه این موارد را در کنار تنوع زیاد مهد کودک ها و سلیقه ای عمل کردن آنها قرار 
دهید. یک مهد کودک مدعی است دو زبانه است، دیگری ادعای مهد انگلیسی زبان 

بودن می کند، برخی مهد کودک قرآنی هستند و... .
موضوع دیگری که رئیس انجمن مطالعات کودکان پیش از دبستان به آن اشاره 

می کند مباحث مربوط به نیروی انسانی در این حوزه است.
به گفته وی، در این حوزه با کمبود نیرو مواجه هستیم. در این میان نیروهای موجود 
هم اغلب دارای رشته های غیرمرتبط هستند، یا سطح مدارک آنها پایین است و مهارت 
کافی ندارد. بسیاری از مربیان با اهداف دوره پیش از دبستان آشنا نیستند. در واقع در 

این بخش یک سیستم گزینش کارآمد وجود ندارد.
این استاد دانشگاه معتقد است، ما نگاه سرمایه گذاری به این دوره در مورد کودکان و 
مربیان نداریم. ما باید توجه به این بخش را نوعی سرمایه گذاری برای آینده کشور تلقی 

کنیم. در این میان نباید اجازه دارد نگاه افراد به این حوزه نگاه سودآورانه باشد.
آموزش دو سال پیش از دبستان باید اجباری شود

کریم زاده معتقد است، برای اینکه آموزش دوره پیش از دبستان به رسمیت شناخته 
شود باید آموزش ۲ سال پیش از دبستان اجباری شود. اگر این اتفاق بیافتد به طور حتم 
سازوکاری هم برای آن ایجاد خواهد شد.به همین دلیل تصمیم سازان در مجلس و دیگر 

ارگان های حاکمیت باید به آن توجه کنند.

ایمان گزارش می دهد

مهدهای کودک چگونه سامان می گیرد؟
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یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:
کف سازی شاخص بورس برای صعود مجدد

یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه وضعیت فعلی بورس چندان نگران 
کننده نیست، گفت: شاخص بورس در محدوده های کانال یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار واحد پایه سازی می شود و با روندی که در بازار دلار شاهد هستیم به مرور 

شروع به رشد می کند.
بازار هفته  بورس در  پرشتاب شاخص  روند اصلاحی  به  »محسن رحمتی« 
گذشته اشاره کرد و افزود: از زمان آغاز بازگشایی سهام پالایشی ها در بورس  
شاهد تاثیر منفی آن در اکثر سهام موجود در بازار بودیم اما اصلاحی که هفته 
گذشته بازار تجربه کرد و منجر به نگرانی اکثر سهامداران حاضر در بازار شد ادامه 
اصلاحی بود که از ماه گذشته وارد بازار شد. وی ادامه داد: برخی از سهام با افت 
حدود ۴۰ درصدی در بازار مواجه شدند اما سهامداران باید نسبت به این موضوع 
واقف باشند که زمانی بازار در مدتی کوتاه به روند صعودی سنگین دست پیدا 
کرد و با رشد حدود  ٣٠٠ درصدی همراه شد روند اصلاحی فعلی نباید برای آنها 
چندان غیرمنتظره باشد. رحمتی با تاکید بر اینکه وضعیت فعلی بازار چندان 
نگران کننده نیست، گفت: شاخص بورس در محدوده های کانال یک میلیون و 
۵۰۰ هزار واحد پایه سازی می شود و با روندی که در بازار دلار شاهد هستیم به مرور 
شروع به رشد می کند زیرا سهامدارانی که به دنبال خروج از این بازار بودند تا الان 
از بازار خارج شده اند و از این نظر میزان عرضه در بازار کاهش پیدا خواهد کرد. 
این کارشناس بازار سرمایه به روند معاملات سهام بنیادی حاضر در بازار اشاره کرد 
و گفت: با توجه به اصلاح انجام شده در اکثر سهام به خصوص سهام بنیادی، 
سرمایه گذاری در اینگونه سهام با قیمت های فعلی جذاب خواهند بود به همین 
دلیل نمی توان افت روند فعلی بازار را  اتفاقی عجیب و ناگوار دانست. به گفته 
وی، بورس یک سال و نیم صعود بی وقفه داشت و شاخص از کانال ٣٠٠ هزار 
واحد در بازار به کانال دو میلیون واحد رسید به همین دلیل اصلاح آن هم باید در 
همان مقیاس و با همان شدت باشد. رحمتی با بیان اینکه افزایش قیمتی که در 
قیمت دلار در حال رخ دادن است باعث جذابیت اکثر صنایع و سهام دلار محور 
خواهد شد، افزود: با توجه به موج تورمی که در اقتصاد کشور وجود دارد بعید به 
نظر می رسد منجر به افت شاخص بورس در کانال کمتر از یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
واحد شود.  این کارشناس بازار سرمایه گفت: سرمایه گذاری در قیمت های کنونی 
برای سهامدارانی که به دنبال موقعیت کافی برای ورود به این بازار بودند مناسب 
است به خصوص برای خرید سهامی که از بنیاد خوبی برخوردارند. به گفته وی، 
قیمت های فعلی نگرانی برای سرمایه گذاری در بورس ندارد و بعید به نظر می رسد 
سرمایه گذاران در این بازار متضرر شوند. رحمتی برای متعادل شدن هر چه زودتر 
معاملات بورس، سهامداران را تشویق به سرمایه گذاری در بورس کرد و افزود: 
سازمان بورس باید زودتر از اینها سرمایه سهامداران را به سمت سرمایه گذاری در 
صندوق های سرمایه گذاری سوق می داد یا ابزارهای غیرمستقیم سرمایه گذاری 
را در دستور کار قرار می داد تا منجر به روند اصلاحی شاخص بورس با سرعت 
کمتری شود. این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: حمایت های صورت 
گرفته از بازار باعث ورود سهامدارانی شد که هیچگونه اطلاعاتی از سرمایه گذاری 
در این بازار نداشتند،  بهتر بود این افراد از طریق صندوق های سرمایه گذاری که 
برای آینده بازار مفید هستند به این بازار ورود می کردند. وی با بیان اینکه علت 
ایجاد موج منفی شدید در بازار ناشی از وجود سهامدارانی است که با ایجاد 
کوچکترین نوسانی در بازار تصمیم به خروج هیجانی در بازار می گیرند و بدون 
هیچگونه تحلیلی، سرمایه های خود را از بازار خارج می کنند، گفت: صندوق های 
سرمایه گذاری، هیجان بازار را کنترل می کنند و مانع از ضرر و زیان های هنگفت 
سهامداران در بازار می شوند. رحمتی با اشاره به اینکه اصل اصلاح شاخص 
بورس انجام شده است و بازار دیگر با نگرانی برای سرمایه گذاری همراه نیست، 
افزود: طبق پیش بینی های انجام شده  بازار به دلیل افزایش قیمت کالا و دلار 
تغییر مسیر می دهد و به روند صعودی باز می گردد اما سرمایه گذاران این موضوع 
را مدنظر داشته باشند که خرید در موقعیت فعلی بازار و با نگاه ۶ ماهه و یک ساله 

چندان نگرانی ندارد.

 رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: تجربه نشان داده هر گونه تغییر ارز از 
۴۲۰۰ به نرخ نیمایی به افزایش قیمت در بازار منتهی می شود؛ لذا سیاست 
دولت برای تأمین کالاهای اساسی و مورد نیاز مردم در سال آینده  تامین آن با ارز 

۴۲۰۰ تومانی است.
محمدباقر نوبخت در حاشیه جلسه ستاد بودجه ۱۴۰۰ گفت: سال آینده آنچه 
از فروش نفت به دست می آید به دو شیوه است یکی فروش و صادرات نفت است 
که امسال با شرایط سخت آن را صادر کرده ایم و سال آینده نیز چنین خواهیم 
کرد و درآمدهای ارزی آن را با ارز ۴۲۰۰ تومانی، ریالی آن را در بودجه بیاوریم و ارز 

آن را به کالاهای اساسی اختصاص دهیم.
وی گفت: در بخش دیگر، نفت برای استفاده غیرصادراتی در نظر گرفته شده 
که پیش فروش آن مدنظر است که هم اکنون در شورای عالی هماهنگی این 
موضوع نهایی شده است که در شش ماه پیش آینده آن را اجرایی می کنیم که 
سال آینده اجرایی خواهد شد که این یک روش دور زدن و بی اثر کردن تحریم 

هاست.
طبق اعلام سازمان برنامه و بودجه، رییس این سازمان اظهار کرد: قیمت هر 

بشکه نفت برای پیش فروش ۴۰ دلار و نرخ تسعیر آن نیمایی خواهد بود.

نوبخت افزود: سیاست کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی را سال آینده دنبال 
می کنیم.

وی گفت: در سال آینده منابع عمومی برای خروج از رکود تعیین کننده هستند 
و اگر با طرح های عمرانی و افزایش آن بتوانیم از رکود خارج شویم و رشد اقتصادی 

داشته باشیم باید سرمایه گذاری و هزینه کنیم.
به گفته نوبخت،  همزمان باید سیاست های پولی انقباضی و مالی انبساطی 
داشته باشیم، چون مصرف بخش خصوصی براساس گزارش بخش آمار مطلوب 

نیست و ناشی از استمرار رکود است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور تأکید کرد: اگر می خواهیم از رکود خارج 
شویم دولت باید در مخارج خود تجدید نظر و قدرت خرید مردم را در بودجه ببیند 
به همین علت تصمیم نداریم کمتر از نرخ تورم رشد افزایش حقوق داشته باشیم.
آقای نوبخت گفت: بر این اساس برای مهار تورم از سیاست های انقباضی که 
مسئولیت آن با بانک مرکزی است استفاده می کنیم و با سیاست های مالی که 
سازمان برنامه و بودجه مسئولیت آن را دارد می توانیم سیاست های انبساطی 

متناسب داشته باشیم.
وی افزود: به همین علت برای سال آینده منابع بیشتری علاوه بر فروش نفت 

لازم داریم و آن درآمدها یعنی مالیات و حقوق گمرکی است.
نوبخت گفت: مصمم هستیم اصلاح ساختار را که به مجلس دادیم اجرایی 
کنیم و بتوانیم از ظرفیت های مالیاتی بدون افزایش تعرفه و حتی در مواقعی در 
بخش تولید، چند درصد آن را کاهش دهیم. اما با توجه به نوع افزایش پایه مالیاتی 
بتوانیم برای تأمین منابع و خروج از رکود و جبران آن برای کاهش قدرت خرید و در 

طرح های عمرانی استفاده کنیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: مولد سازی دارایی ها را امسال انجام 
دادیم و با توجه به بند ج سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی به نوعی خروج 
از مالکیت و مدیریت وظیفه دولت است بر این اساس باید بخشی از دارایی های 
خودمان را که به صورت سهام کارخانجات است برای کمک به بورس عرضه و از 

منابع آن استفاده کنیم.
ویژه  افزود: در کنار اصلاح ساختار در بخش هزینه ها یک کمیته  نوبخت   

هزینه ها در قانون بودجه آوردیم تا هزینه ها واقع بینانه و محدود کنیم.
وی با اشاره به آخرین بررسی ها برای صدور بخشنامه بودجه، گفت: بودجه ما 
در یک شرایط رکود تورمی در حال تهیه است و پیش بینی ما این است که ضمن 
مهار تورم باید از رکورد خارج شویم که لازمه آن سیاست رشد اقتصادی از طریق 

ارزش افزوده، طرح های تولیدی، عمرانی و زیربنایی است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد

ادامه تامین کالاهای اساسی با ارز 42۰۰ تومانی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
 ۱- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۷۸۴ مربوط 
 ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۰ کلاسه  پرونده  به 
غلامعلی   فرزند  فراهانی  آبادی  غیاث  اصغر  علی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
شماره  پلاک  مربع  مساحت۹۱/۸۹متر  به  شده  بنا 
۲۴۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
شماره  رسمی  سند  طی   متقاضی  مالکیت  قم  دو 
۱۴۶۶۷مورخ۹۶/۸/۲۹دفترخانه۶۵ قم وسهم الارث 
خود)موروثی از غلامعلی غیاث آبادی فراهانی(میباشد 

)م الف۷۱۱۰(
  ۲- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۳۴ مربوط 
 ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۸۰ کلاسه  پرونده  به 
درقسمتی  اله   حبیب  فرزند  صفا  مصاحبی  جواد 
بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از 
شماره  پلاک  مربع  مساحت۱۲۸/۹۸متر  به  شده 
قم  در  واقع  اصلی   ۲۵۶۷/۱۲۱۲/۲۹۵۱/۶۱۷۶
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
دفتر  ثبت  آور  طینی  محسن  الواسطه  مع  خریداری 

۲۵۳صفحه۱۶۰  )م الف۷۱۱۱(

۳- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱۳۸ مربوط 
به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۸۶ مجید 
کریمی فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۹/۲۰متر مربع 
حوزه  بخش  قم  در  واقع  ۲۷۳۱اصلی  شماره  پلاک 
ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از وارث حسین زندیه و عذری زندیه ثبت دفتر 

۲۴ صفحه۵۷۴و۵۷۷ )م الف۷۱۱۲(
۴- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳۴۳ مربوط 
به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۲۶ قاسم 
قربانی فرزند تقی  درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۴متر مربع 
حوزه  بخش  قم  در  واقع  اصلی  شماره ۲۳۷۸  پلاک 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از مهدی حکانلو و علی معصومی ماهر ثبت 

دفتر ۳۳۰صفحه۲۳۵)م الف۷۱۱۳(
۵- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۲۰ مربوط 
 ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۲۰ کلاسه  پرونده  به 
بهرامعلی رحیمی فرزند علی اکبردر ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به ۶۷/۴۳متر مربع 
پلاک شماره ۲۳۹۲/۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
)م  شیرازی  باقر  محمد  حاجی  محمود  از  الواسطه 

الف۷۱۳۴(

۶- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۸۴۶ مربوط 
 ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳۲ کلاسه  پرونده  به 
یک  ششدانگ  در  درویش   فرزند  فریدافشار  مریم 
مربع  ۶۴/۹۵متر  مساحت  به  ساختمان  باب 
بخش  قم  در  واقع  ۱۱۰۰۴اصلی  شماره  پلاک 
شماره  به  قطعی  سند  قم  دو  اداره  ملک  ثبت  حوزه 
)م  ۹۱۳۴مورخ۱۳۹۸/۱۱/۱۴دفترخانه۱۰۵قم 

الف۷۱۳۵(
۷- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳۸۲ مربوط 
 ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۴۷ کلاسه  پرونده  به 
آستان مقدس حضرت معصومه درقسمتی ازششدانگ 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه 
۱۰۳متر مربع پلاک شماره ۲فرعی از۱۸۲۳ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه )س(طی سند وقف به 
)م  ۱۳۶۳۶۵مورخ۹۷/۸/۱۳دفترخانه۱۵قم  شماره 

الف۷۱۳۶(
۸- رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۸۱ مربوط 
به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۸ سید 
باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  اصغرحسینی 
شماره  پلاک  ۲۱۷مترمربع  مساحت  به  ساختمان  
۱۰۴۱۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازعباس اسحاقی)م 

الف۷۱۳۷( 

۹- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۹۰ مربوط 
 ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۶۹ کلاسه  پرونده  به 
تسنیم عبدی فرزند ساجدعلی درقسمتی از ششدانگ 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه 
۱۰۶مترمربع پلاک شماره ۱و۲و۳فرعی از۲۶۶۳اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند رسمی شماره۱۸۶۱۰مورخ۸/۱۸/

۹۴دفترخانه۳۰قم )م الف۷۱۳۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۹۹/۰6/22 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰7/۰7
عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت 
اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
۱-رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۴۵۸مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۸۶ مربوط به منصوره صبامنیری  فرزند 
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده به 
مساحت ۵۵مترمربع پلاک شماره ۱۹۴۸/۲۷ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

شاه حسین فردوسی ثبت دفتر۱۸۴صفحه۱۱۵ )م الف ۷۲۶۰(
۲-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۴۲۵مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۰ مربوط به علی رحیمی شخ احمدلو  
فرزند محمدتقی  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بناشده به مساحت ۱۰۲/۹۴ مترمربع پلاک شماره ۲۳۰۶ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از حسین زرین اقبال ثبت دفتر۸۸صفحه۱۹۶ )م الف ۷۲۶۱(
۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۴۲۶مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  یزدی   علی  علی  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۸۴
اسماعیل  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده 
به مساحت۹۸ مترمربع پلاک شماره ۲۵۳۱ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 
از هادی سامیان و اشرف سادات موسوی بفروئی ثبت دفتر۳۹صفحه 

۴۹۳)م الف ۷۲۶۲(
۴- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۶۱۵مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  شعبانی  مهدی  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۸۶
محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده 
واقع در  به مساحت ۷۸ مترمربع پلاک شماره ۲۱۴۲/۳۴۳ اصلی 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از زهرا جلیل ثبت دفتر۱۳۶صفحه۶۴ )م الف ۷۲۶۳(
۵- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۰۵۵مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۷۶ مربوط به لیلا زائری  فرزند رحمانعلی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده به مساحت 
۷۱ مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۲۳۰۹/۲ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

مهدی دباغ ثبت دفتر ۲۵۷صفحه ۱۸۷ )م الف ۷۲۶۴(
۶- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۸۴مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۱۷ مربوط به محمدمحسن صالحی  فرزند 

محمدهاشم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده 
به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره ۱۸۹۱/۱/۴۱ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی 

شماره ۱۸۲۴۲۱مورخ۹۶/۸/۹دفترخانه ۱۲قم )م الف ۷۲۶۵(
۷- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۸۱۶مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  صدیق  غلامعلی  به  مربوط   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۹۸۲
عبدالحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
۸و۱۹۴۸/۹  شماره  پلاک  مترمربع   ۸۳/۳۵ مساحت  به  بناشده 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از علی محمودی  )م الف ۷۲۶۶(
۸- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۲۶مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۸ مربوط بهعباسعلی طبری فرزند علی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده به مساحت 
۷۶/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۱۲/۵۷ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 

۲۴۹۸۸مورخ۵۵/۱۲/۱۰دفتر خانه ۷قم)م الف ۷۲۶۷(
۹- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۲۱۶مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۵۸ مربوط به کریم حیدری فرزند محرم 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده به مساحت 
۱۶۶/۶۵ مترمربع پلاک شماره ۲۳۳۳و۲۳۳۴ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

فاطمه بیگدلی ثبت دفتر ۲۰۷صفحه۱۲۴)م الف ۷۲۶۸(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۲۰۳ شماره  رای   -۱۰
جعفری  محسن  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۵۵ کلاسه 
آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  فتحعلی  فرزند  فتح 
احداث بناشده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک شماره ۲۳۳۳و۲۳۳۴ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
از سعید سلطانیان همت ۱۳۲متروفتحعلی  الواسطه  خریداری مع 

جعفری فتح ۱۲متر )م الف ۷۲۶۹(
پرونده  به  ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۱۸۷مربوط  شماره  رای   -۱۱
کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۴۳ مربوط به غلامرضا رجبی فرزند 
ذبیح اله در۳دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بناشده به مساحت ۷۷ مترمربع پلاک شماره ۲۱۴۲/۳۹۰ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از اسدالله میرزائی ثبت دفتر ۱۳۶صفحه۲۹۸ )م الف ۷۲۷۰(

پرونده  به  ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۱۸۶مربوط  شماره  رای   -۱۲
کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۴۲ مربوط به بتول سادات هاشمی 

فرزند سیدآصف در۳دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
به مساحت ۷۷مترمربع پلاک شماره ۲۱۴۲/۳۹۰  بناشده  احداث 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از اسدالله میرزائی ثبت دفتر ۱۳۶صفحه ۲۹۸ 

)م الف ۷۲۷۱(
پرونده  به  ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۰۹۸مربوط  شماره  رای   -۱۳
سجودی  عبداله  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۸۳ کلاسه 
لیقوان فرزند مولاقلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بناشده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک شماره ۲۱۳۹/۳۱۰ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از یداله قزاقی بمیزان ۷۲متر و وارث غلامحسین 

باباییان بمیزان ۷۲متر ثبت دفتر۱۴۵ صفحه ۵۷۸ )م الف ۷۲۷۲(
پرونده  به  ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۷۷مربوط  شماره  رای   -۱۴
کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۰۹ مربوط به احمد فرکی فرزند 
محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده 
به مساحت ۱۴۴مترمربع پلاک شماره ۲۱۴۲/۱/۲۴۸ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از سیدکمال الدین موسوی ثبت دفتر ۲۴۴صفحه ۳۶۸ )م الف 

)۷۲۷۳
پرونده  به  ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۸۶۳مربوط  شماره  رای   -۱۵
رحیمی  محمود  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۹۴ کلاسه 
مینا فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بناشده به مساحت ۶۲مترمربع پلاک شماره ۱۹۴۵/۵۱ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از جواد محمدی  )م الف ۷۲۷۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول۹۹/۰6/22 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰7/۰7
عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

     آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
و مشاعی هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۶۵۱مربوط  شماره   رای   -۱
محمدجعفر  فرزند  کسائی  امیره  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۱۱
پلاک  مترمربع  مساحت۸۸/۵۷  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی   ۵۶۶۵ باقیمانده 
قطعی  سند  موجب  دردفتر۲۶۳صفحه۴۲۰به  صادره  مشاعی  مالکیت  سند 

۹۹۰۱۶مورخ۱۳۸۷/۱۱/۲۳دفترخانه ۱۷قم )م الف ۷۲۷۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۴۲۰ شماره  رای   -۲
پوراسفیدواجانی  عرب  احسان  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳۸
مربع پلاک  متر  به مساحت ۱۵۰  باب ساختمان  در ششدانگ یک  فرزند علی 
قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  ۱۰۵۳۰و۱۱۱۹۵اصلی 

سندقطعی به شماره۲۴۷۹۶مورخ ۱۳۹۸/۰۵/۱۶دفترخانه ۳۹قم )م الف۷۲۷۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۹۶۲ شماره  رای   -۳  
در  محمد  فرزند  نیا  رحمانی  محسن  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۶
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۱ متر مربع پلاک شماره ۱۱۴۹۱ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از عباس جهانگیری صادره در دفتر ۱۷۸صفحه۵۸۴)م الف ۷۲۷۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۱۸۲ شماره  رای   -۴
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۰۲ مربوط به امیر قرنلی  فرزند جعفرقلی  در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۰ متر مربع پلاک شماره ۱۱۰۱۰ اصلی واقع 
شماره ۱۸۸۵۴۰  قطعی  سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در 

مورخ۱۳۹۷/۰۴/۱۲ دفترخانه ۳ قم )م الف ۷۲۸۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۶۷۸ شماره  رای   -۵
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۷۹ مربوط به نیره عرب خراسانی  فرزند محمدحسین در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۳/۶۵ متر مربع پلاک شماره۱۰۳۰۳/۱ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از حسین مفیدی  )م الف ۷۲۸۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۹۲۶ شماره  رای   -۶
درسه  اسداله  فرزند  رضائی   طاهره  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۶۶
ششدانگ ۱۰۶/۳۷  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از حسن طیبی به موجب سند قطعی شماره 

۱۸۰۹۴مورخ ۱۳۵۳/۱۲/۲۹دفترخانه ۱۶قم)م الف ۷۲۷۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۹۲۴ شماره  رای   -۷
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۶۵ مربوط به اکبراسعدی  فرزند حسین  درسه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۶/۳۷ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۳۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری از حسین طیبی به موجب سند قطعی شماره ۱۸۰۹۴مو

رخ۱۳۵۳/۱۲/۲۹دفترخانه۱۶قم)م الف ۷۲۷۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰6/22
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰7/۰7
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

     آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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ورزشی

 مدیریت باشگاه استقلال با پیش کشیدن داستان بازگشت مرد ایتالیایی به 
راس کادر فنی این تیم، داستانی تخیلی را به نگارش درآوردند که پایان آن جز 

حاشیه چیزی برای استقلال نداشت.
تیم فوتبال استقلال تهران در مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا با 
شکست ۲ بر یک برابر پاختاکور ازبکستان از گردونه رقابت ها حذف شد. باخت 
استقلال به نماینده فوتبال ازبکستان در حالی رقم خورد که از یک ماه گذشته 
علامت سوال هایی در زمینه عملکرد مدیریت این باشگاه پیش روی هواداران 
قرار گرفته است و اکنون زمان آن است که پاسخ مناسبی به این دغدغه های 

ذهنی داده شود.
این حاشیه ها در حالی بود که پیش از حذف استقلال از مرحله یک هشتم 
نهایی مسابقات لیگ قهرمانان آسیا، بسیاری از پیشکسوتان و هواداران این تیم 
در برابر تصمیمات خلق الساعه مدیریت باشگاه سکوت پیشه کردند تا شاید این 
تیم بتواند نتایج آبرومندانه ای در آسیا کسب کند اما این سکوت درمان درد چند 
ماهه استقلال نبود بلکه فرصت طلبان با استفاده از این شرایط نه تنها گامی در 
جهت بهبود تیم بر نداشتند بلکه با درگیر کردن طرفداران به ماجرای بازگشت 

»آندره آ استراماچونی« زمینه را برای حاشیه بیشتری تیم ایجاد کردند. 
داستان بازگشت مرد ایتالیایی استقلال از دید بسیاری از کارشناسان و بزرگان 
فوتبال یک تخیل بود زیرا با استناد به سخنان وزیر ورزش، معاونان او  و مدیران 

فدراسیون فوتبال، وی تحت هیچ شرایطی امکان بازگشت به استقلال را ندارد و 
سرمربی سابق اینترمیلان نیز تخیلی بودن این داستان را در نهایت برملا کرد. 
حال با این شرایط نوبت آن است که مدیریت باشگاه پاسخ دهد واقعیت داستان 
مرد ایتالیایی مورد نظر آنان چه بود آیا بازگشت استراماچونی واقعیت داشت یا 
عملیات فریب برای دور کردن هواداران از کادرفنی بود که توانست در کمتر از ۱۰ 
روز ۲ تیم قدرتمند سپاهان و پرسپولیس را شکست دهد و به فینال جام حذفی 
رسید؟ مدیر باشگاه استقلال که در شب حساس ترین بازی فصل تیم )دربی( با 
سفر به ایتالیا حیرت کارشناسان فوتبال را برانگیخته بود پس از بازگشت از این 
سفر پیروزمندانه به کادر فنی تاخت و اعلام کرد با این بازیکنان و شاکله تیمی، 
استقلال توانایی قهرمانی در لیگ  برتر، جام حذفی و لیگ قهرمانان دارد. البته او 
هیچگاه اعلام نکرد چگونه تیمی که در طناب کشی  سرمربی و مدیرعامل دچار 

حاشیه شده می تواند عنوان قهرمانی را کسب کند؟
البته مدیرعامل استقلال در برنامه ورزش و مردم کدهایی به هواداران داد 
که نشان از یک خصومت شخصی داشت خصومتی که ریشه در پیام های 
تبریک و تسلیت دارد. او به صورت غیر مستقیم اعلام کرد اختلاف مجیدی و 
مدیرعامل باشگاه فنی نیست بلکه ریشه در پیام ها تبریک و تسلیت دارد. حال 
با توجه به اعتراف این مدیر ورزشی، آیا او حاضر است پس از حذف استقلال 
از لیگ قهرمانان بیان کند که در مدیریت منافع جمعی در اولویت قرار دارد یا 

منافع فردی؟ البته سعادتمند در آن برنامه از هیچ مدیری سخن به میان نیاورد 
که به خاطر یک پیام شخصی سرمربی تیم را در آستانه دیدار فینال جام حذفی 

با حاشیه روبرو کند.
داستان »الکساندر نوری« دیگر بازی نادرست مدیریت باشگاه با هواداران بود. 
با وجود آنکه سعادتمند به عنوان نماینده وزارت ورزش از پایبندی این وزارتخانه و 
فدراسیون به قانون منع به کارگیری مربی و بازیکن خارجی مطمئن بود ۲ هفته 
تمام انرژی باشگاه را صرف بازگشت استراماچونی کرد و در پایان طبق گفته 

مربی ایتالیایی مشخص شد او هیچ پیشنهادی نداشته است.
رمان تخیلی بازگشت استراماچونی به استقلال به صفحه پایانی رسید و نکته 
آن نیز موج سواری مدیران بر روی هیجان هواداران بود. مدیرانی که برای رمان 
جدید خود تیتری به نام الکس نوری انتخاب کردند و قرار است این سرمربی 
ایرانی - آلمانی سکان هدایت تیم را بر عهده بگیرد. سناریوی این رمان در حالی 
می رود که به نقطه پایانی برسد که مدیران استقلال تا کنون اعلام نکردند اگر 
قرار بر استخدام یک مربی با ریشه و تبار ایرانی )الکس نوری( بود چرا مذاکره 
با استراماچونی در میانه راه از سوی مدیران مطرح شد؟ چرا زمانی که شیرازه 
کادرفنی استقلال از هم پاشیده شد مدیران این تیم الکساندر نوری را به ایران 

نیاورده تا در مسابقات لیگ قهرمانان عصای دست استقلال باشد؟ 
سعادتمند و تیم مدیریتی او به خوبی می داند استقلال با وضعیت کنونی هیچ 
شانسی برای موفقیت در فصل بعد نیز نخواهد داشت و ماندش در تیم ممکن 
است به مانند چند ماه گذشته همراه با حاشیه باشد. سعادتمند برای تغییر 
راهبرد مدیریت خود نیاز به یک دگردیسی کامل دارد یا باید با این حاشیه های 
استعفای خود را اعلام کند یا اینکه با فراموشی پیام های تبریک و تسلیت تمرکز 

خود را بر روی موفقیت تیمی بگذارد. 
البته هنر مدیریت باشگاه استقلال در چند ماه گذشته تنها به حاشیه سازی 
ختم نشد بلکه آنان با تعلل در برخی پرداختی ها نه تنها تلاشی برای بازگشایی 
پنجره نقل و انتقالات نکردند بلکه با تصمیم خود یک قفل محکم  نیز بر این 
پنجره بسته اضافه کردند تا مشکلات استقلال در آینده بیش از امروز باشد. 
مدیران این باشگاه با علم به بدهی وینفرد شفر آلمانی پرونده این مربی را مختومه 
دانسته و بدون آنکه تلاشی برای کسب رضایت این مربی داشته باشند خود را 

درگیر داستان ایذایی مجیدی و استراماچونی کردند. 
اینکه گفته می شود فیفا پنجره نقل و انتقالات استقلال را بسته است یک 
واقعیت است اما مدیران باشگاه چگونه قفل محکمتری بر این پنجره زدند تا 
جانشین آنان نتواند در ادامه راه موفق باشد خود یکی از تصمیمات شبهه برانگیز 
مدیریت جدید است. داستان این قفل به دوگانه »رشید مظاهری« و باشگاه 
تراکتور باز خواهد گشت. جایی که این دروازه بان پس از یک دوره موفق در 
تبریز اعلام کرد یک طرفه فسخ کرده است و با باشگاه استقلال قرارداد داخلی 
امضا کرد قراردادی که اکنون یک شاکی به نام تراکتور دارد و اخبار غیر رسمی 
از محرومیت این دروازه بان ملی پوش حکایت دارد. اگر فدراسیون فوتبال ایران 
بخواهد به مانند انتقال محمد بلبلی به فولاد خوزستان عمل کند بدون شک ثمره 
مدیریت همکاران سعادتمند در چند ماه آینده برای همگان روشن خواهد شد.  

ماجرای که جز حاشیه چیزی برای استقلال نداشت ؛

استراماچونی تیتر رمان تخیلی مدیران استقلال به دنبال تحولی بزرگ در داوری هستم؛

مصلایی پور: داوری کشتی ایران باید بهتر 
در دنیا شناخته شود

 سرپرست کمیسیون داوران کشتی کشورمان گفت: به دنبال یک تحول بزرگ در 
داوری کشور هستم و امیدوارم در این مدتی که در کمیسیون حضور دارم بتوانم با 

همکاری تمامی همکاران به این مهم دست یابیم.
محمد مصلایی پور  داور المپیکی کشورمان با بیان این مطلب افزود: در وهله اول 
باید از فدراسیون کشتی تشکر داشته باشم به جهت اطمینانی که به من داشتند 
و انتخابی که انجام شد. امیدوارم این حرکت نقطه عطفی برای جوانگرایی در بدنه 

کشتی کشور خصوصا داوری باشد.
وی ادامه داد: در وهله دوم باید از زحمات ناصر فروتن مسئول سابق کمیسیون 
داوران و همچنین سایر داوران که از ابتدا تاکنون این سمت را بر عهده داشتند 
تشکر و قدردانی کنم و امیدوارم  نماینده شایسته ای برای داوری کشورمان در این 

پست باشم.
مصلایی پور در مورد برنامه های آتی کمیسیون داوری تصریح کرد: اولین برنامه 
ما جلسه با اعضای کمیسیون داوری است و پس از آن برنامه ها را از طریق سایت 

اعلام می کنیم.
وی ادامه داد: اما برنامه های کلی ما این است که در داوری کشور تحول بزرگی 
ایجاد کنیم، همانطور که می دانید داوری ما هنوز جا برای کار کردن دارد و ما در 
خیلی از زمینه ها از داوری دنیا عقب هستیم. امیدوارم هرچه زودتر بتوانیم با 
معیارهایی که در دستور کارمان قرار می دهیم  خودمان را به معیارهای داوری 

اتحادیه جهانی نزدیک کنیم.
مصلایی پور در مورد سطح داوری ایران اظهار داشت: سطح داوری ما خوب 
است و داوران  ما شایسته ترین داوران دنیا هستند، ولی ما باید خودمان را به دنیا 
نشان بدهیم و اگر نتوانیم این کار را انجام دهیم نمی توانیم موفق باشیم. به نظر 
من مهمترین هدف باید این باشد که داوری خودمان را به دنیا نشان دهیم و در این 

راه از تمام پتانسیل هایی که داریم استفاده بکنیم.
سرپرست کمیسیون داوران گفت: از جامعه داوری یک فرصت برای اطمینان 
و پشتیبانی می خواهم از کلیه داوران بین المللی و ملی یمی خواهم که از بنده 
حمایت کافی را انجام بدهند و من نیز قول می دهم به کمک سایر همکارانم و 

فدراسیون کشتی داوری ایران را به جایی که شایسته  آن است برسانیم.

معامله پایاپای استقلال و تراکتور؛

رضایت به مظاهری در قبال حسینی

پایاپای  معامله ای  در  تبریز  تراکتور  و  استقلال  باشگاه  دو  که  این  احتمال   
دروازه بان های خود را تعویض کنند وجود دارد.

انتقال رشید مظاهری از تراکتور به استقلال را نه تنها می توان بهترین خرید 
آبیها در نقل و انتقالات تابستانی دانست، بلکه می توان آن را جنجالی ترین نقل 
و انتقالات آنها هم به حساب آورد. مظاهری در حالی با آبیها قرارداد بسته بود که 
قراردادش با تراکتور را به صورت یک طرفه فسخ کرده بود و این موضوع واکنش 

تبریزی ها به این اتفاق و شکایت از رشید مظاهری را در بر داشت. 
مظاهری در جلسات رسیدگی به شکایت تراکتوری ها حضور یافته و با این که 
هنوز هیچ رایی در این خصوص صادر نشده است، پیش بینی می شود احتمال 
محکومیت این بازیکن وجود داشته باشد و برخی ها عنوان می کنند ممکن است 
اتفاق مشابهی که فصل گذشته برای بلبلی افتاد، در این فصل انتظار مظاهری 
را بکشد. تراکتوری ها هم بعد از جدایی مظاهری هنوز به گزینه مطمئنی برای 
جانشینی او نرسیده اند و برخی گمانه زنی ها از تمایل علیرضا منصوریان برای 
دارد.  تیم  این  در  استقلال  امروز  سنگربان  حسینی  حسین  سید  از  استفاده 
حسینی به تازگی قراردادش را با آبی پوشان تمدید کرده و انتقال احتمالی اش به 
تراکتور ملزم به صدور رضایتنامه است.  با این که هنوز هیچ اقدام رسمی یا مذاکره 
مستقیمی صورت نگرفته است، اما احتمال این که در صورت محکومیت رشید 
مظاهری از سوی کمیته تعیین وضعیت، دو باشگاه استقلال و تراکتور به این تعامل 
برسند که تراکتور از شکایتش بابت مظاهری گذشته و در قبال آن آبیها به حسینی 
بابت حضور در تبریز رضایت بدهند، وجود دارد. اقدامی که شاید بتوان آن را برای 

دو باشگاه استقلال و تراکتور دو سر برد دانست.

رقابت باشگاههای کشور؛

مدال طلا بر گردن دختر دونده قمی
دختر دو و میدانی کار قمی پس از موفقیت در رقابت های بزرگسالان باشگاه های 

کشور این بار در رده نوجوانان صاحب مدال شد.
 زهرا صفایی دونده دو صد متر با مانع تیم هیات دو و میدانی قم که هفته گذشته 
به عنوان سومی این ماده در بخش بزرگسالان رقابت های باشگاهی کشور دست 
یافته بود، در رقابت بخش نوجوانان هم با ثبت رکورد ۱۶ ثانیه و ۷۱ صدم ثانیه، 
صاحب نشان برنز شد. خبر دیگر از دو و میدانی اینکه محمدرضا فریدی در 
مسابقات کارکنان شرکت های کشور در مشهد با ثبت حد نصاب ۱۰ ثانیه و ۸۴ 
ثانیه به عنوان سومی ماده ۱۰۰ متر این مسابقات رسید. ابوالفضل خدمتکاری و 
حسین مظفری دیگر نمایندگان قم در این مسابقات به ترتیب در مواد ۴۰۰ متر و 

۱۵۰۰ متر هفتم و دوازدهم شدند.

محمد مومنی:

 تیم مال مجیدی است نه سعادتمند!
 یک بازیکن پیشین آبی ها درباره سرنوشت نیمکت مربیگری استقلال گفت: 

احمد سعادتمند باید کنار برود یا مجیدی را برگرداند.
محمد مومنی اظهارداشت :ما بهتر از فرهاد مجیدی نداریم. در حال حاضر 
داشته ما مجیدی است و این تیم هم مال فرهاد مجیدی است نه احمد سعادتمند. 
او باید کنار برود یا مجیدی را برگرداند. چطوری ما را در سیاست راه نمی دهند اما 

هر کاری می خواهند در فوتبال انجام می دهند. 
باید سعادتمند از موضع خودش کوتاه بیاید. شایسته تر از مجیدی نداریم. 
مومنی تاکید کرد: تا به حال طرفداران استقلال را له کرده و جام حذفی را از 
ما گرفتند و در آسیا هم دیدیم که تیم سرمربی نداشت و حتی نامجو به عنوان 

سرمربی اعلام نشد.

با حکمی از سوی علیرضا دبیر؛

محمد نادری سرمربی تیم ملی کشتی 
ساحلی شد

 رئیس فدراسیون کشتی در حکمی محمد نادری را به عنوان سرمربی تیم ملی 
کشتی ساحلی منصوب کرد.

با پیشنهاد علی بازیار مسئول کمیته کشتی های سنتی و ساحلی و موافقت 
فدراسیون کشتی، محمد نادری بعنوان سرمربی تیم ملی کشتی ساحلی منصوب 

شد.
نادری مدال طلای چندین دوره رقابت های کشتی ساحلی جهان و مدال برنز 

کشتی آزاد بزرگسالان آسیا را در کارنامه ی ورزشی خود دارد.

 

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با تاکید بر اینکه مدیریت باشگاه 
اگر مدیریت  تیم داشت، گفت:  این  ناکامی های  پررنگی در  نقش 
به خوبی به وظیفه اش عمل می کرد، با همین »مجید نامجومطلق« 

می توانستیم قهرمانی در آسیا را تجربه کنیم.
»صادق ورمزیار« با اشاره به شکست استقلال برابر پاختاکور و حذف 
این تیم از لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: پیش از دیدار با پاختاکور، 
بسیاری از کارشناسان هشدار لازم را به »مجید نامجومطلق« داده 
بودند که پاختاکور، الاهلی نیست که استقلال بخواهد بازی کاملا 
هجومی را در دستور کارش قرار دهد. همه گفتند که نباید مقابل پاختاکور بازی کاملا هجومی را در دستور کار قرار داد. باید 
مقابل این تیم محتاط بود اما کادر فنی همان برنامه ای را برای این دیدار در نظر گرفته بود که مقابل الاهلی در دستور کار قرار 

داده بود.
وی افزود: پاختاکور به خوبی استقلال را آنالیز کرده بود و از همه نفرات به خوبی شناخت داشت. آن ها به خوبی راه های نفوذ 
استقلال را بسته بودند و به هدفشان هم رسیدند. البته نباید از اشتباهات داوری و گل نزدن های بازیکنان و نبود برنامه دومی 

)پلن دوم( برای گلزن هم به آسانی گذشت.
کاپیتان اسبق استقلال اضافه کرد: متاسفانه برنامه های استقلال برای گلزنی جواب نداد. به نظر من ترکیب اولیه استقلال 
برای این مسابقه اشتباه بود. ما اگر با ۲ مهاجم بازی می کردیم می توانستیم بهتر بازی را کنترل کنیم و در نهایت هم می شد 
برنامه دومی را برای گلزنی در نظر گرفت اما به دلیل ترکیب اشتباه، درست زمانی هم که به گل نیاز داشتیم »ارسلان مطهری« 

از بازی خارج شد. همه این اتفاقات دست به دست هم داد تا استقلال از لیگ قهرمانان کنار برود.
نباید همه تقصیرها را به گردن کادر فنی بیندازیم 

بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران تصریح کرد: البته نباید همه تقصیرها را به گردن کادر فنی بیندازیم. نقش مدیریت در این 
ناکامی بسیار پررنگ است. اگر آقایان به جای بازی کردن با نام استراماچونی و آلکس نوری به فکر حل مشکل »وینفرد شفر« 
بودند و پنجره نقل و انتقالاتی باز می شد با همین »مجید نامجومطلق« هم می توانستیم قهرمانی آسیا را جشن بگیریم و هم 

سال بعد برای قهرمانی در لیگ ایران امید داشته باشیم.
ورمزیار خاطرنشان کرد: مدیریت باعث شد تا تیم با حاشیه وارد لیگ قهرمانان شود و زمان لازم را برای آماده سازی نداشته 

باشد. وظیفه آنها این بود پول شفر را پرداخت کنند اما آنها به ایتالیا رفتند و تعلل کردند تا پنجره بسته شود.
وی در خصوص تیم پرسپولیس نیز گفت: این تیم به خوبی از تمام نفراتش استفاده کرد و همین نفرات بودند که برای این تیم 

مفید ظاهر شدند اما استقلال نتوانست از خریدهایش استفاده کند و مدیریت باید پاسخگو باشد.

 پیشکسوت آبی پوشان گفت: مدیران استقلال به جای آن که 
رضایت شفر را بگیرند تا پنجره های نقل و انتقالات باز شود، رفتند 

با اسم استراماچونی بازی کردند.
سیدهادی طباطبایی در خصوص دیدار استقلال و پاختاکور 
بررسی  تحت  می توان  زاویه  دو  از  را  بازی  این  داشت:  اظهار 
قرار داد. یک زاویه مباحث فنی بازی است و زاویه دیگر مباحث 
پاختاکور  از نظر فنی  بازی. می توان گفت  و داوری  حاشیه ای 
بهتر از استقلال بازی کرد و می توان گفت اشتباهات بزرگ داور 

بازی باعث شکست آبیها شد که هر دو دیدگاه هم می تواند درست باشد. وی بیان داشت: پاختاکور بازی را خیلی خوب 
آغاز کرد و توانست با قدرت حفظ توپ بازی را کاملا در اختیار بگیرد. در حالی که تیم ازبکستانی بر بازی تسلط داشت 
استقلال بر خلاف جریان بازی و با توانمندی علی کریمی به گل اول رسید. اما این گل هم جریان بازی را تغییر نداد و 
همچنان تیم پاختاکور بود که بر بازی تسلط داشت. سنگربان سابق استقلال در گفتگویش با برنامه چاپ اول شبکه خبر 
ادامه داد: این تیم خط حمله خیلی خوبی دارد که مکمل این خط حمله، مدافعان و بازیکنان کناری هستند. غیبت 
همزمان غفوری و میلیچ برای این تیم گران تمام شد و این خط حمله خوب بخش مهمی از کارایی اش را از دست داد. 
غیبت وریا و میلیچ ضربه سنگینی در این بازی به تیم زد. طباطبایی با اشاره به پنجره بسته نقل و انتقالاتی گفت: کمبود 
بازیکن هم در این تیم مزیدی بر علت شد و باعث شد آبیها با تعداد کمی بازیکن در این مسابقات حضور پیدا کنند. استفاده 
از یکسری بازیکن ثابت در دیدارهای فشرده که هر سه روز یکبار برگزار می شد منجر به افت انرژی بازیکنان این تیم شده 
بود. پیشکسوت استقلال در ادامه گفت: واقعا متاسفم تیمی که در حال اعزام به چنین رویداد مهمی است، پنجره نقل و 
انتقالاتی اش بسته باشد. مدیران باشگاه که جام حذفی را از دست داده بودند، موجی به اسم استراماچونی راه انداختند 
و روی آن موج سوار شدند تا غم شکست مقابل تراکتور و از دست رفتن جام را فراموش کنند. در حالی که مذاکره با شفر 
و جلب رضایت او بسیار مهمتر بود. مدیران این باشگاه باید پرداختی به شفر و باز کردن پنجره های نقل و انتقالاتی را در 
اولویت قرار می دادند.  سنگربان پیشین آبی پوشان تاکید کرد: تیمی مثل استقلال سالانه ده ها میلیارد هزینه می کند تا 

یک جام به دست آورد اما جام ها و موقعیت ها یکی بعد از دیگری به دلیل اشتباهات مدیریتی از دست می رود. 
طباطبایی در خصوص انتخاب سرمربی فصل آینده گفت: در فوتبال ما فلسفه ای برای انتخاب سرمربی نیست. ممکن 
است تصمیماتی گرفته شود که امروز مسکن باشد اما دو ماه بعد تبدیل به معضل شود. باشگاه های ما معمولا مبتنی بر 
اتفاقات سرمربی خود را انتخاب می کنند نه با علم به داشته های خود. من نمی دانم الان مدیران باشگاه استقلال چه 

تصمیمی برای فصل آینده این تیم گرفته یا قرار است بگیرند. 

صادق ورمزیار: 

نقش مدیریت باشگاه استقلال در ناکامی ها پررنگ است
هادی طباطبایی:

استقلالی ها با اسم استراماچونی بازی کردند

تیم فوتبال پرسپولیس با گل عیسی آل کثیر به مرحله یک چهارم لیگ قهرمانان 
آسیا راه پیدا کرد تا رویای ژاوی هرناندز برای حضور در فینال آسیا بر باد برود. 

تیم فوتبال پرسپولیس در مرحله یک شانزدهم نهایی رقابت های لیگ قهرمانان 
آسیا، از ساعت ۱۷:۱۰  دیروز در ورزشگاه اجوکیشن دوحه به مصاف السد قطر 
رفت. قضاوت این مسابقه را  کو هیونگ جین از کره جنوبی برعهده داشت. این 

دیدار در نهایت با برتری یک بر صفر سرخپوشان به پایان رسید.
سرخپوشان که در مرحله گروهی با تیم های التعاون عربستان، الدحیل قطر و 
الشارجه امارات هم گروه بودند، توانستند با ۱۰ امتیاز به عنوان تیم نخست به این 
مرحله برسند. السد و ژاوی هم در گروهی که با تیم های النصر عربستان، سپاهان 
و العین امارات هم گروه بودند به عنوان تیم دوم جواز حضور در مرحله یک هشتم 

نهایی را بدست آوردند.
ژاوی پیش از این اعلام کرده بود که رویای حضور در فینال آسیا را در سر دارد.

۲ تیم در شرایطی برابر یکدیگر قرار گرفتند که پیش از این پرسپولیس ۲ فصل 
قبل این تیم را در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان حذف کرده بود. آخرین 
تقابل ۲ تیم هم که به بازی آخر مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۱۹ مربوط 
می شد پرسپولیس با ۲ گل مهدی ترابی و علی علیپور برابر سرخپوشان در بازی 
خداحافظی ژاوی شکست خورده بود پرسپولیس در این مسابقه با ترکیب حامد 
لک، سیامک نعمتی، شجاع خلیل زاده، محمدحسین کنعانی زادگان، سعید 
آقایی، میلاد سرلک)۸۴ کمال کامیابی نیا(، احمدنوراللهی، بشار رسن)۸۴ امید 
عالیشاه(، احسان پهلوان)۸۴ مهدی عبدی(، وحید امیری، عیسی آل کثیر  به 
میدان رفت. ژاوی هم برای این مسابقه سعد الشیب، سانتی کازورلا، بوعالم 
پدرو  بونجاح،  بغداد  اکرم عفیف،  تائه هی،  نامک  خوخی، عبدالکریم حسن، 
میگوئل، گیلهرمه تورس، محمد وعد و طارق سلمان را در ترکیب اصلی السد به 
میدان فرستاده بود. پرسپولیس که پس از برد دلچسب ۴ بر صفر در آخرین بازی 
مرحله گروهی با روحیه خوبی در این بازی حاضر شده بود، در نیمه نخست بازی 
پایاپایی را برابر السد به نمایش گذاشت. در دقیقه ۱۲ ارسال پدرو از جناح راست با  
ضربه سر اکرم عفیف به سانتی کازورلا رسید اما ضربه محکم این بازیکن با واکنش 

عالی حامد لک دفع شد.
در دقیقه ۱۷ حرکت خوب پرسپولیسی ها زا جناح چپ این تیم را در موقعیت 
خوبی قرار داد اما ضربه وحید امیری با اختلاف کمی از دروازه السد به خارج رفت.
در دقیقه ۳۰ ارسال در عرض گیلهرمو تورس با خرج به موقع حامد لک مهار شد 

تا بغداد بونجاح در موقعیت گل قرار نگیرد.
با این حال نیمه نخست این مسابقه با تساوی بدون گل به پایان رسید.

در شروع نیمه دوم ژاوی به به تاباتا و حسن الهیدوس نیمکت نشینان مطرح خود 
دستور داد تا خود را برای حضور در زمین آماده کنند.

در دقیقه ۵۵ شوت سرکش عبدالکریم حسن با اختلاف کم از بالای دروازه 
پرسپولیس به بیرون رفت. ۲ دقیقه بعد تیم تحت هدایت السد کنار محوطه جریمه 
پرسپولیس صاحب یک ضربه ایستگاهی شد که توپ راهی کرنر شد. در ادامه روی 
ضربه کرنر توپ در شلوغی محوطه جریمه به طارق سلمان رسید که شوت این 

بازیکن به صورت خطرناک از کنار دروازه سرخپوشان به بیرون رفت.
در دقیقه ۶۱ پرسپولیس صاحب موقعیت عالی گلزنی شد. سرخپوشان روی 
سرعت بالای وحید امیری روی یک ضد حمله را ترتیب دادند که پاس عالی بشار 
رسن از جناح راست به عیسی آل کثیر رسید اما ضربه این مهاجم پس از برخورد به 
تیرک راهی اوت شد. چند دقیقه بعد پرسپولیس دوباره روی یک ضد حمله خطر 
جدی روی دروازه السد ایجاد کرد اما پاس در عرض بشار رامدافع السد دور کرد 

تا توپ به آل کثیر نرسد. در دقیقه ۶۳ وید امیری از داور کارت زرد دریافت کرد.
در دقیقه ۶۶ ضربه سر بوعلام خوخی راهی به دروازه پرسپولیس نداشت.

یک دقیقه بعد بازیکنان السد معتقد بودند که شجاع خلیل  زاده در گوشه 
محوطه جریمه مرتکب خطای پنالتی شده اما داور تنها یک کرنر به السد داد.

در دقیقه ۶۹ بار دیگر روی شروع مجدد عالی حامد لک پرسپولیس صاحب ضد 
حمله شد که پاس در عرض بشار رسن به عیسی آل کثیر رسید و باز هم ضربه این 
بازیکن به تیر دروازه برخورد کرد. در  دقیقه ۷۳ شوت نام تائه هی را حامد لک در 

۲ مرحله مهار کرد.
در دقیقه ۸۰ نیز میلاد سرلک از داور مسابقه کارت زرد گرفت.

در دقیقه ۸۱ حامد لک به زیبایی اجازه نداد تا شوت اکرم عفیف راهی به دروازه 
سرخپوشان پیدا کند. دروازه بان پرسپولیس پس از آن عبدالکریم حسن را در 
گلزنی ناکام گذاشت. در دقیقه ۸۲ شوت سنگین سعید آقایی از زاویه بسته به 
بیرون رفت. در دقیقه ۸۴ یحیی گل محمدی با آرون مهدی عبدی، امید عالیشاه و 

کمال کامیابی نیا به زمین نفس تازه ای را به خط هافبک تیمش تزریق کرد.
در دقیقه ۸۵ هم شوت سرکش گیلهرمه از بالای دروازه لک به بیرون رفت.

در دقیقه ۸۸ روی کرنر ارسالی امید عالیشاه عیسی آل کثیر با ضربه سر از تیر 
اول دروازه تیم ژاوی را باز کرد تا این تیم در آستانه حضور در مرحله یک چهارم 
نهایی لیگ قهرمانان آسیا قرار بگیرد. آل کثیر پس از گل پیراهنش را درآورد و 
از داور مسابقه اخطار گرفت. داور برای این مسابقه ۵ دقیقه وقت اضافه در نظر 
گرفت. در دقیقه ۹۰ سیامک نعمتی روی درگیری با بوعلام خوخی مستقیم 
از داور مسابقه کارت قرمز گرفت تا پرسپولیس ۱۰ نفره کار را دنبال کند. بغداد 
بونجاح هم با اخطار داور جریمه شد. السد هم با آوردن تاباتا به جای نام تائه هی 

آخرین تلاش هایش را برای باز کردن دروازه پرسپولیس به کار گرفت.
این مسابقه در نهایت با برتری یک بر صفر سرخپوشان به پایان رسید تا رویای 

اسطوره بارسلونا باز هم مقابل پرسپولیس به باد برود.

مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا؛

تیر خلاص آل کثیر به رویای ژاوی
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وزیر امور خارجه ایران گفت: ما در تلاش بوده ایم برای واکسن سازمان جهانی 
بهداشت و واکسن های معمولی پول انتقال دهیم که نتوانسته ایم. این از پایه و 

اساس تروریسم پزشکی است که آمریکا در آن دست دارد. 
محمدجواد ظریف در گفت وگو با این شبکه درباره بیماری همه گیر کرونا گفت: 
این بیماری  فقیر و غنی و دشمنان را نمی شناسد و در حال تاثیر گذاشتن بر همه 
ماست. همه ما باید برای مبارزه با این ویروس متحد شویم. متاسفانه آمریکا حتی در 

خرید دارو  و واکسن مانع ایران می شود. 
وزیر امور خارجه کشورمان درباره تاثیر تحریم های اقتصادی آمریکا بر شیوع کرونا 
در ایران گفت: تحریم ها و فشار اقتصادی تاثیر چشم گیری در دو سطح داشته 
است. اول این که ما نمی توانسیتم مانع سر کار رفتن مردم بشویم.  ما نمی توانستیم 
مشوق ها و کمک های دولتی بلاعوض بیشتری برای ماندن مردم در خانه و کسب 
هزینه های زندگی انجام دهیم و خزانه دولت آن قدر پر نبود، بنابراین ما باید به 
آنها اجازه می دادیم که خودشان کسب درآمد کنند.  این تصمیمی بود که باید 
می گرفتیم و تصمیم  بسیار سختی بود که باید می گرفتیم.  سطح دوم خرید دارو و 

واکسن است.  آمریکا اول از همه منابع مالی ما را با ممانعت از فروش نفت محدود 
کرد و دوم این که از داشتن دسترسی به پول خودمان جلوگیری می کند. 

وی افزود: ما در کشورهای خارجی مقداری پول بلوکه شده داریم و آن کشورها 
توسط آمریکا از اجازه دادن به ما برای خرید دارو با پول خودمان منع شده اند. 
هرچه آمریکایی ها درباره این می گویند که تحریم هایشان بر موارد بشردوستانه 
تاثیر نمی گذارد فقط یک دروغ است.  ما در تلاش بوده ایم برای واکسن سازمان 
جهانی بهداشت و واکسن های معمولی پول انتقال دهیم که نتوانسته ایم.  این از 

پایه و اساس تروریسم پزشکی است که آمریکا در آن دست دارد. 
ظریف درباره سفرش به مسکو علیرغم وجود این بیماری همه گیر گفت: این 
سومین سفر من به مسکو پس از کرونا است.  برخی چیزها هستند که باید به 

صورت حضوری مورد بحث قرار بگیرند.
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان دیدگاهش درباره ادعای اخیر آمریکا مبنی 
بر اعمال یک جانبه تحریم های سازمان ملل علیه ایران که تحریم تسلیحاتی نیز 
بخشی از آن است،  تشریح کرد و گفت: آمریکا وقتی به ممانعت از کشورها در 
تعامل با یکدیگر  اقدام می کند، حتما از توان مالی زیادی برخوردار است.  به 
همین دلیل است که کشورها وابستگی شان به دلار را کمتر و کمتر می کنند.  به 
دلیل این که می دانند تا زمانی که برای تبادلاتشان به دلار آمریکا وابسته هستند 
نمی توانند از خودشان در برابر آن محافظت کنند و آمریکایی ها می توانند به آن ها 
سختگیری کنند. نکته دوم این است که یک اصل برای ما وجود دارد. ما مانند 
عربستان سعودی تسلیحات زیادی نمی خریم.  آن ها بیش از ۶۷ میلیارد دلار،  
مبلغی بیش از آنچه روسیه در ارتشش هزینه کرده است،  برای خرید تسلیحات 
هزینه کرده اند.  ما تا این اندازه پول هزینه نمی کنیم،  تا این اندازه پول برای هزینه 
کردن نداریم. ما خودمان بیشتر تسلیحات مورد نیازمان را تولید می کنیم.  بنابراین 
به بازارهای بین المللی نخواهیم رفت تا از این جا و آن جا تسلیحات تهیه کنیم.  هیچ 
یک از کشورهای اروپایی از زمان انقلاب به ما تسلیحات نفروخته اند. بنابراین هیچ 
خیال باطلی در سر نداریم.  او ادامه داد: بنابراین توافقی برای لغو محدودیت ها 
وجود داشت . همان طور که روسیه گفت تحریم تسلیحاتی ای در کار نبود.  ما 
تحت محدودیتی بودیم که برای خرید و فروش تسلیحات باید از شورای امنیت 
سازمان ملل کسب اجازه می کردیم و این محدودیت در نیمه اکتبر لغو خواهد شد 
که مهم ترین چیز است. اگر نیاز به تهیه کردن تسلیحات از دوستانمان باشد،  هیچ 

محدودیت قانونی ای وجود نخواهد داشت. 
ظریف سپس درباره این که انتظار چه واکنشی برای خرید احتمالی تسلیحات 
از این کشورها دارد، گفت: چین و روسیه هدایت را به دست گرفته و به اقدامات 
آمریکا اعتراض کردند. اما کشورهای اروپایی،  ۱۳ عضو از ۱۵ عضو شورای امنیت 
دو بار به رئیس شورا نامه نوشتند.  یک بار در ۲۰ اوت بود که آمریکا اظهاریه اش 
را ارائه داد و یک بار هم در ۲۰ سپتامبر بود که آمریکا مدعی بازگردانی تحریم ها 
شد و آن را رد کردند.  این چیزی است که اهمیت دارد. این یک شکست بزرگ 

دیپلماتیک برای آمریکا و انزوای آن است.  همچنین تایید قانونی بودن موضع ایران 
از سوی جامعه بین المللی محسوب می شود که نه تنها دستاوردی برای ایران،  
بلکه دستاوردی برای جامعه جهانی و اجرای قانون است.  ما در سطح نظامی با 
دوستانمان ارتباط داریم که ادامه خواهند یافت و معمولا این ها به صورت زنده از 

تلویزیون پخش نمی شوند.
وزیر امور خارجه کشورمان درباره موضع کشورهای اروپایی در این باره با توجه 
به روابط شان با آمریکا گفت: اگر به یک زورگو اجازه دهیم که کارش را بکند،  دیگر 
هیچ محدودیت و پایانی وجود ندارد و فکر می کنم اروپایی ها باید به این پی ببرند. 
متاسفانه اروپایی ها تاکنون مذاکرات خوبی درباره نورد استریم و برجام)توافق 
هسته ای(  انجام داده اند،  اما اقدام به عمل زیادی در کار نیست. ما تاریخی 
طولانی داریم  صبوریم. می دانیم که سیاست زورگویانه آمریکا از سوی جامعه 

جهانی رد می شود. 
او در ادامه این گفت وگو درباره تاثیر انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۰ آمریکا بر 
رویکرد این کشور درباره ایران و این که آیا با انتخاب هر یک از کاندیدا ها تاتیری 
بر روابط با ایران خواهد گذاشت،  گفت: مشخصا میان رئیس جمهورهای متعدد 
و دیدگاه های متعدد تفاوت هایی وجود خواهد داشت.  تردید دارم که هر کسی 
چنین دیدگاه افراطی ای مانند رئیس جمهور ترامپ داشته باشد اما سرانجام ما 
باید به سیاست کاخ سفید و نه کسی که در آن است توجه داشته باشیم. فکر می 
کنم سوالی که باید پیش از این سوال که سیاست آن ها در باره ایران چه خواهد  بود 
پرسیده شود،  این است که آیا مرحله گذار صلح آمیزی با وجود پیروزی بایدن در 
انتخابات در آمریکا وجود خواهد داشت یا نه. طبق چیزی که رئیس جمهور ترامپ 

گفته است،  شاهد سناریوهایی پیچیده پیش رویمان خواهیم بود. 
ظریف همچنین در پی اشاره خبرنگار راشا تودی به تمایل بایدن برای بازگشت 
به برجام و این که آیا ایران خواهان دوام این توافق است،  توضیح داد که ایران 
می خواهد که این توافق پابرجا بماند و تنها خواستار منافع تعهد شده در قبال ایران 
در این توافق است که پیش از این بر سر آن مذاکره شده است و دیگر قابل مذاکره 

نیست. 
او در آخر در پاسخ به این سوال خبرنگار راشاتودی مبنی بر این که چرا ایران نمی 
خواهد با شروط خودش توافقی با ترامپ دَاشته باشد در حالی که او بسیار مشتاق 
یک توافق با ایران است،  با اشاره به این که توافق هسته ای پیش از این وجود دارد 
و توافقی چندین صفحه ای است،  گفت که در این توافق همه چیز به نفع ایران یا 
به نفع آمریکا نبوده است که در این صورت شکل تسلیم می بود و نمی توان نه از 

آمریکا نه از ایران انتظار تسلیم را داشت.
ظریف در این راستا افزود: رئیس جمهور آمریکا آنچه می خواهد را در اختیار دارد 
و اگر می خواهد آن را  »توافق ترامپ« بنامد،  این کار را بکند اما این بهترین توافقی 
است که می توان به آن دست پیدا کرد. من توافقی را که به سختی بر سر آن مذاکره 

شده است به خطر نمی اندازم و بخاطر رضایت شخصی کسی بر باد نمی دهم.

محمد جواد ظریف: 

رییس جمهوری نگران چیست؟ تحریم های آمریکا علیه ایران تروریسم پزشکی است 

روحانی حق ندارد؟!

غرولندهای سیاسی علیه دولت پس از هر سخنرانی رییس جمهوری گرچه 
به رویه ای عادی تبدیل شده است اما از منتقدان باید پرسید که اگر ۱۵۰ 
میلیارد دلار از منابع مالی کشور تنها در یک برهه قربانی زیاده خواهی های 
آمریکا شود، آیا روحانی حق ندارد ریشه نابسامانی های اقتصادی را کاخ سفید 

بداند؟ 
فشارهای اقتصادی به مردم، غیرقابل انکارترین گزاره این روزهای کشور 
است، گزاره ای که سبب جستجوی مقصر شرایط و سپس انتقاد شدید از وی 
را به دنبال دارد. دولت با دو بحران بزرگ و البته موازی در حال دست و پنجه نرم 
کردن است و در بحبوبه جنگی با دستان تقریبا خالی، انواع  کنایه های حقیقی 
و مجازی را هم از رقبای سیاسی خود نظاره می کند. رییس جمهوری و اعضای 
کابینه اش از روزی که تصمیم گرفتند درباره واقعیاتی که تحریم برای کشور در 
پی داشته است سخن بگویند، بسیاری در مقام انکار این تاثیرات و بی اعتنا 
به شرایط مقصر تمام کاستی ها را دولت معرفی می کنند. در مواجهه با چنین 
هجمه هایی حجت الاسلام »حسن روحانی« در هر تریبونی تلاش میکند 
یادآور این نکته باشد که شرایط امروز ایران در کنار تمام نواقص و کاستی های 
ترامپ«  »دونالد  زیاده خواهی های  در  ریشه  دولت،  تصمیمات  و  اقدامات 
رییس جمهوری آمریکا دارد که تعداد و تنوع تحریم هایی که علیه جمهوری 
اسلامی وضع کرده است دیگر از شماره و فهرست خارج شده و شدیدترین 

محدودیت های اقتصادی علیه مردم ایران در حال تحمیل است.
معرفی مجدد عامل بحران ها

دوره  با  تنها  روزها  این  اقتصادی  عیار  تمام  و جنگ  تحریم«  »اَبَر  شرایط 
جنگ هشت ساله ایران و عراق قابل قیاس است و شاید به همین دلیل است 
که رییس جمهوری روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا؛ به منظور 
نشان دادن شدت این تحریم ها گفت: »با تحریم غلط و غیرقانونی و بیجا و 
ضدانسانی و عملیات تروریستی، جلوی دارو و درمان و مواد غذایی را گرفتند 
آن ها آدم هایی هستندکه هیچ وقت ما در تاریخ کاخ سفید را با این توحش 

ندیده بودیم بزرگترین توحش را انجام دادند.«
حجت الاسلام روحانی در بخشی از سخنان روز گذشته خود تنها به بخشی 
از این توحش اشاره و تصریح کرد: »در عرض سال های ۹۷، ۹۸ و ۹۹ حداقل 
۱۵۰میلیارد دلار به کشور لطمه زدند، پنج میلیارد دلاری را که ایران در تدارک 
گرفتن از صندوق بین المللی پول برای خرید دارو بود، با ممانعت آمریکا همراه 
شد.« این اشارات به شدت تحریم ها برای دولتی که با توافق هسته ای توانست 
اقتصاد در کمای ایران را احیا کند، بسیار گران است و شاید اگر کمی انصاف 
به خرج دهیم و دلسوز کشور باشیم، تصدیق می کنیم که روحانی و دولتش 
حق دارند نگران این تحریم ها و جنگ اقتصادی باشند و بانیان آن را در هر 
فرصتی به مردم یادآور شوند. قیاس برهه های مختلف از سوی رییس جمهوری 
به عنوان یکی از مهم ترین شخصیت های نظام که در چهل سال گذشته در 
عرصه نخست قدرت و تصمیم گیری همواره حضور داشته است، می تواند 
نشان دهد که میزان دشمنی کاخ سفید با مردم ایران به حداکثر رسیده و دیگر 
حتی شعارهای ظاهرفریب حقوق بشری و معافیت غذا و دارو از تحریم ها هم 

کارایی سابق را ندارد.
رییس جمهوری نگران چیست؟ 

اینکه حجت الاسلام روحانی در سخنرانی های مختلف این روزها و هفته ها 
بارها و بارها درباره نقش آمریکا در ایجاد بحران های اقتصادی در ایران سخن 
می گوید ریشه در یک نگرانی عمیق دارد و آن ترس از دست دادن اعتماد مردم 
است. رییس قوه مجریه از همگان می خواهد که به خاطر منافع گروهی و 
باندی خود، انگشت اتهام و تقصیر را تنها سمت دولت نگیرند. نگاه منصفانه 
به دولت دوم تدبیر و امید نشان میدهد که این دولت خود قربانی تحریم های 
تروریستی آمریکاست و نه تنها نتوانست از سال ۹۷ تاکنون از مزایای فروش 
نفت و حتی از منابع مالیات به دلیل رکود اقتصادی کرونا بهره ای ببرد. اداره 
کشور در چنین شرایطی نه تنها آسان نیست بلکه تامین حداقل مایحتاج 

کشور هم دشواری های خاص خود را دارد.
اگر دولت در جبهه مقابله با آمریکا و کرونا ضعیف جلوه داده شود امید 
مردم به آینده و عبور از این شرایط سخت به حداقل خواهد رسید. در چنین 
حالتی تنها قوه مجریه ضرر نمی کند بلکه اعتماد مردم به تمام قوای حاضر در 
حکمرانی کاهش پیدا خواهد کرد و یکی از مهم ترین اهداف تحریم کنندگان 
یعنی بی اعتمادی ساختن ملت به دولت چندان دور از واقعیت نخواهد بود. 
این بزرگترین نگرانی رییس دولتی است که در سال پایانی مسوولیت خود قرار 

دارد.
نفرین کاخ سفید به معنای فرافکنی کاستی ها نیست

استفاده رییس جمهوری از استعاره نفرین به منظور تبیین نقش تحریم های 
آمریکا در ایجاد شرایط سخت اقتصادی در حالی برخی واکنش ها را از سوی 
گروهی از منتقدان در پی داشت که آن ها به عمد یا ناخواسته تمهیدات و 
اقدامات دولت را در مسیر مقابله با این اقدامات نادیده می گیرند، شرایط 
سخت را می بینند اما نه تنها تلاش سخت دولت دیده نمی شود بلکه تمام 
کاستی ها هم بر سر دولت و رییس جمهوری آوار می شود. در حالی از دولت 
استراتژی و طرح و برنامه طلب می شود و به طعنه لعن و نفرین را کارساز 
نمی دانند که اداره کشور در وضعیت جنگی مهم ترین استراتژی قوه مجریه 
است و برنامه ای جز تامین حداقل های زندگی مردم برای دولت اعتباری ندارد. 
غرولندهای سیاسی در دوران جنگ تمام عیار تحریم از سوی کسانی که خود 
را دلسوز مردم و کشور و نظام معرفی می کنند، تنها به یک دلیل صورت می گیرد 
و آن عدم باور شرایط جنگی است. تحریم ها این بار نه مانند دوران دولت قبل 
قطعنامه دان شورای امنیت بلکه تاروپود اقتصاد ایران را هدف قرار داده است.

با تمام این تفاسیر دولت خود را مبرا از اشتباه و کاستی نداسته و نمی داند، 
نگاهی عاقلانه و منصفانه به اوضاع کشور پس از شیوع کرونا به ویژه و آن هم 
زمانی که این بحران بسیاری از اقتصادها را هم فلج کرده است، در کنار تمام 
کاستی های غیرقابل انکار تلاش دولت را هم نشان می دهد و البته دولتی 
که در این مسیر جز برخی حرکت های پوپولیستی و شعارمحور، همکاری و 
همراهی راه گشایی از دیگر نهادها نداشته است. با این همه اگر قرار بود قوه 
مجریه از زمان خروج »دونالد ترامپ« از برجام تنها به لعن و نفرین وی بپردازد، 
قحطی و هرج و مرج محتمل ترین گزینه جامعه بود، رییس جمهوری نفرین را 
تنها برای گم نشدن مقصر اصلی بحران ها استعاره و استفاده کرد وگرنه دولت 
دوم تدبیر و امید با تمام هجمه ها و البته کاستی ها هرگز استراتژی نفرین و 
دست روی دست گذاشتن را در پیش نگرفته است و تا آنجا که امکان داشته و 
دارد حتی از پروژه های عمرانی خود هم در اقصی نقاط ایران دست نکشیده و 
هر پنجشنبه پروژه های متعددی را افتتاح می کند. همانگونه هم که »اسحاق 
جهانگیری« معاون اول رییس جمهوری گفته است؛ دولت با وجود اینکه 
تحریم ها، سختی های زیادی را برای مردم کشورمان بوجود آورد اما از دل این 
بحران ها فرصتی برای افزایش ظرفیت تولید و توان کشور بدست آمد و چرخ 

اقتصاد کشور را به چرخش درآورده است.

 تحلیلگر مسائل سیاست خارجی گفت: ترامپ ممکن است برای جبران عقب ماندگی 
در انتخابات آتی آمریکا دست به ماجرا جویی خارجی بزند. 

»سید جلال ساداتیان« ، درباره باید و نبایدهای سیاست خارجی ایران تا زمان برگزاری 
آمریکا موضوع  انتخابات ریاست جمهوری  آمریکا گفت:  انتخابات ریاست جمهوری 
داخلی این کشور است اما نتایج آن دارای آثار منطقه ای و بین المللی است و به همین 
خاطر،   این انتخابات از سوی بسیاری از کشورهای مختلف دنیا مورد تعقیب و رصد قرار 
می گیرد. وی با بیان اینکه چه کسی رییس جمهور می شود و آن فرد چه وعده هایی در مورد 
ایران داده، مهم نیست، اظهار داشت: همانطور که محمد جواد ظریف چند روز پیش در 
گفت وگو با فرید ذکریا مطرح کرد، برای ایران مهم نیست ترامپ رئیس جمهور شود یا جو 
بایدن بلکه رفتار رییس جمهور بعدی آمریکا در قبال ایران برای تهران مهم است.  آنچه 
اهمیت دارد، این است که رفتار رئیس جمهور آتی آمریکا مبتنی بر تعهدات این کشور در 
برجام و در چارچوب حقوق و روابط بین المللی باشد. در این صورت، می توان به ایجاد 

گشایش هایی در روابط تهران و واشنگتن امیدوار بود.
ساداتیان با اشاره به سیاست فشار حداکثری دولت کنونی آمریکا علیه ایران تصریح 
کرد: ترامپ به اذعان متحدین اروپایی و روسای فعلی و قبلی شورای امنیت و همچنین 
دبیرکل سازمان ملل متحد نشان داده که رویکردش در مورد ایران مبتنی بر یکجانبه گرایی، 

زورگویی و اقدامات غیرقانونی است.
وی با بیان اینکه خروج آمریکا از برجام به دستور ترامپ راه هر گونه تعامل میان تهران و 
واشنگتن را مسدود کرد، خاطرنشان کرد: اعمال مجدد تحریم ها علیه ایران، مضاعف تر 
کردن فشارها و تحریم ها علیه کشورمان، تحریم نهادهایی نظیر سپاه، رهبری، وزیر امور 
خارجه و... و همچنین ترور سردار سلیمانی موجب شده تا ایران دید مثبتی برای تعامل و 

گفت وگو با دولتی مانند ترامپ را نداشته باشد.

این دیپلمات پیشین با بیان اینکه تاکنون ایران دخالتی برای تاثیرگذاری بر روند انتخابات 
و نتایج آن نداشته است، ابراز داشت: هرچند آمریکایی ها مدعی هستند که ایران در کنار 
روسیه و چین می خواهد بر نتایج انتخابات اثر بگذارد ولی اینها صرفا اتهاماتی است که 

دولت ترامپ برای تحت فشار قرار دادن تهران و انحراف افکارعمومی مطرح می کند.
به گفته ساداتیان، لابی ها در سیاست آمریکا اثرگذاری بالایی دارند و دو لابی اسرائیلی 
آیپک و اعراب به دلیل نفوذ و پولی هنگفتی که خرج می کنند، در آمریکا تاثیرگذارند اما 
با وجود آنکه جمعیت قابل توجهی از ایرانیان در آمریکا ساکن هستند  که افراد توانمند و 

فرهیخته ای هستند، اما لابی مسنجم و قدرتمند ایرانی در این کشور وجود ندارد.
وی با بیان اینکه دولت ترامپ درصدد به دست آوردن موفقیت در عرصه سیاست خارجی 
به ویژه در قبال ایران است، عنوان کرد: آنها می خواهند این موفقیت را به هر قیمتی به 
دست آورند بنابراین به هر وسیله ای متمسک می شوند و از تمامی ابزارها برای فشار به 
ایران استفاده می کنند تا ایران تسلیم شده و بگویند توانستیم تهران را به پای میز مذاکره 
بکشانیم. این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی در گفت وگو با ایرنا افزود: این ادعا در 
حالی است که ایران می گوید، این واشنگتن است که میز مذاکره را ترک کرده و در صورت 
جبران خسارت و برگشت برجام می تواند به توافق هسته ای و میز مذاکره برگردد که به 
نظر می رسد این موضوع تا زمان برگزاری انتخابات غیرممکن باشد. ساداتیان با تاکید بر 
اینکه ایران باید خنثی کننده اقدامات دولت آمریکا باشد، یادآور شد: احتمالا تندروها برای 
موفق نشان دادن خود و ایجاد التهاب آفرینی به منظور کسب رای بیشتر، دست به تحرکات 
نظامی بزنند کماآنکه طی روزهای گذشته یک ناو هواپیمابر نظامی آمریکایی از تنگه هرمز 
عبور کرده و در خلیج فارس حضور دارد. وی با تاکید بر اینکه احتمال ماجراجویی از سوی 
دولت ترامپ علیه ایران وجود دارد، عنوان کرد: اگر بر مبنای شرایط کنونی رای گیری در 
آمریکا انجام شود، ترامپ همچنان از بایدن عقب است و به همین خاطر، تندروها مجبور به 

ایجاد شرایطی برای جبران این فاصله هستند.
سفیر اسبق ایران در لندن با بیان اینکه ترامپ می خواهد با شکست ایران به پیروزی 
برسد، گفت: دولت کنونی آمریکا در موضوعات سیاست خارجی موفق نبوده است. آنها 
طی سه سال اخیر سیاست فشار حداکثری را علیه ایران در پیش گرفته اند و با وجود آنکه 
این سیاست ها فشارهای شدیدی علیه ایران ایجاد و مشکلاتی زیادی را برای مردم فراهم 

کرده اما این اقدامات موجب به زانو درآمدن مردم و عقب نشینی دولت نشده است.
ساداتیان با اشاره به روانشناسی ترامپ اظهار داشت: ترامپ فردی است که براساس 
کیش شخصیتی، توهم و خودمحوری با دنیا و نه فقط در ایران رفتار می کند و همین مسئله 
موجب بروز شکاف های جدی میان آمریکا و متحدان این کشور از جمله اروپایی ها شده 
است. وی اتخاذ تدابیر  لازم از سوی ایران برای خنثی کردن نقشه های تندروها را ضروری 
دانست و تصریح کرد: بهانه ای که آمریکایی ها از قالب آژانس دنبال می کردند، می توانست 
به تهدیدی جدی تبدیل شود اما ایران مسئولانه و مدبرانه این تهدید را به فرصت تبدیل 
و بهانه را از آمریکایی ها گرفت. این کارشناس مسائل بین الملل اضافه کرد: آمریکایی ها 
ایران فضاسازی کنند. طرح  با جوسازی و انجام اقدامات نمایشی می خواهند علیه 
بحث تلاش ایران برای ترور سفیر آمریکا در آفریقای جنوبی در راستای انتقام ترور سردار 
سلیمانی هم در این چارچوب بود. ساداتیان درباره رویکرد ترامپ در صورت انتخاب مجدد 
به عنوان رئیس جمهور آمریکا درباره ایران خاطرنشان کرد: من فکر می کنم اگر ترامپ 
رئیس جمهور شود، اقدامات تندتری علیه ایران در چهار سال آینده انجام دهد. او نشان 
داده به تنها چیزی که تعهد دارد، حفظ منافع اسرائیل و حمایت بی چون و چرا از آنهاست.

این مدت تلاش بسیاری برای جلب نظر  این دیپلمات پیشین، ترامپ در  به گفته 
صهیونیست ها و لابی های اسرائیلی کرده است و در صورتی که مجددا رئیس جمهور شود، 

تعهد بیشتری نسبت به گذشته در قبال اسرائیل خواهد داشت.

ساداتیان تحلیلگر مسائل سیاست خارجی:

باید مراقب اقدامات ماجراجویانه ترامپ باشیم

را  تشکل  این  کشور،  مبارز  روحانیت  جامعه  عالی  دبیر 
فراجناحی توصیف کرد و گفت: جامعه روحانیت هدفش 
حاشیه نشینی نیست اما ما پدرسالار نیستیم و قصد آقابالاسر 

بودن نداریم. 
پورمحمدی در نشست دبیران  حجت الاسلام مصطفی 
استانی حزب موتلفه اسلامی ضمن گرامیداشت هفته دفاع 
تاریخ معاصر  مقدس، اظهار داشت: نقطه عطف تحولات 
دنیای اسلام و برای ایران هم که نقطه اوج به حساب می آید، 

هشت سال دفاع مقدس است.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز کشور گفت: شرایط امروز 
کشور شرایط تعیین کننده و سرنوشت سازی است که بهتر 

است این شرایط را با تعابیر رسالت مندانه تری تفسیر کنیم.
و  عادی  معیارهای  فعلی  شرایط  داد:  ادامه  پورمحمدی 
مادی را خیلی سخت کرده و اینها واقعیتی است که همه به 

وضوح آن را مشاهده می کنیم.
وی گفت: اما برای جامعه ای که ما با این رسالت های بزرگ و 
آرمان های الهی و این مأموریت بسیار مهم و سرنوشت سازی 
که به عهده مردم، نسل ما و تاریخ ما گذاشته شده، باید بگویم 
این شرایط حساسی برای انجام یک رسالت و ماموریت بزرگ 

است.
پورمحمدی افزود: اگر این ماموریت و رسالت بزرگ را خوب 
تفسیر کنیم، خواهیم دید که این مشکلات و فشارها مقابل 
آنها بسیار کوچک است و کاری که ملت ما در گذشته آن را 
انجام داده را درک خواهیم کرد که آنچه در گذر استمقابل 

ماموریت و اهداف مان بسیار کوچک و ناچیز است.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز گفت: امروز جدال سختی 
بین جبهه حق و کفر صورت گرفته است، شاید ما خودمان 
انتخاب کننده این جدال نبودیم اما تقدیر الهی به خاطر 
ظرفیت ها، سوابق و شایستگی هایی که در ملت ما دیده بود، 
این رسالت بزرگ را به دوش ما گذاشت و کاری تاریخ ساز و 

سرنوشت ساز را برای ملت رقم زد.
پورمحمدی ادامه داد: کشمکش هایی را که امروز در صحنه 
جهانی شاهد هستیم به دلیل مسائل ظاهری مثل داشتن 
سلاح هسته ای نیست بلکه جایگاه حساس و استراتژیک 

ایران است که این موقعیت را برای ما پیش آورده است.
وی با بیان اینکه دنیا در حال تحول و پوست اندازی عمیقی 
بنیادی  دنیا شاهد جابه جایی های  در  امروز  است، گفت: 
هستیم و جمهوری اسلامی ایران در جایگاه ممتاز و حساسی 

در این عرصه قرار گرفته است.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز گفت: امروز رسالت در این 
مقطع حساس، این است که اراده خودمان، مردم و جوانها 
را بر وعده های الهی مطمئن کنیم تا بتوانیم به اهدافمان 

برسیم.
جمهوری اسلامی اجازه نداد آرمان هایش فدای 

ساختارهایش شود 
شعارهای  توانستیم  تاکنون  اینکه  بیان  با  پورمحمدی 
اول انقلاب را حفظ کنیم که این یک نقطه مثبت محسوب 
و  هاست  دشمنی  همان  دشمنی ها  داد:  ادامه  می شود، 
برخوردها همان برخوردها و این سلامت و اصالت نظام ما 
را نشان می دهد که در شعارها و اهداف  همچنان استوار 

هستیم و دشمنی و اصطکاک همان روال قبل است.
وی تصریح کرد: ما حل شده در نظام سازی نیستیم، وقتی 
تمام انقلاب ها و نظام ها ساخته می شوند اهداف و آرمانها 
هضم نظام و ساختارهای سیاسی می شوند اما جمهوری 
اسلامی اجازه نداد آرمان هایش فدای ساختارهایش شود و 

این مساله بسیار مهمی است.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز گفت: سلامت سیاسی 
قدرت طلب  نبودن،  خودمحور  دارد  سلبی  موضوع  چند 
نبودن، منفعت طلب نبودن جزو ارکان سلامت سیاسی است.
پورمحمدی با بیان اینکه دعوت به کار و حرکت جمعی در 
کار تشکیلاتی موضوع بسیار مهم است، گفت: باید منافع 
مردم را مقدم بر منافع شخصی دانست؛ متاسفانه یکی از 
آفت های کشور ما این است که هر چیزی در کشور نظم و 
قاعده می خواهد جز کار سیاسی ما در  کشور دچار یک 

آشفته بازار سیاسی هستیم. 
وی ادامه داد: باید با تدبیر، حوصله، عقلانیت و برنامه ریزی 
مساله اساسی این کمبود و خلاء موجود در فضای سیاسی 

را اصلاح کنیم.

پورمحمدی به فعالیتهای تشکل متبوع خود اشاره کرد 
و گفت: در جامعه روحانیت مبارز به عنوان یک جریانی که 
رسالت بزرگی دارد که همان روحانی بودن است هیچ پسوند 

حاشیه ای و... نداریم.
دینی،  رسالت  انجام  و  دین  تبلیغ  نقش  داد:  ادامه  وی 
کردن  محقق  و  مردم  با  کردن  همدردی  مردم،  راهنمایی 
رسالت های دینی از جمله اهداف اصلی جامعه روحانیت 

مبارز است.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز تصریح کرد: روحانیت 
باید جلودار نقشها و وظایف خود باشد تا نظام بتواند از گردنه 

مشکلات عبور کند.
جامعه روحانیت مبارز یک تشکل فراجناحی است 

وی به بازنگری در اساسنامه جامعه روحانیت مبارز اشاره 
کرد و گفت: جامعه روحانیت مبارز یک تشکل فراجناحی 
اساسنامه وجود  در  آن  تشکیل  اول  از  که  رسالتی  و  است 

داشت را که همان فراجناحی بودن بود حفظ کردیم.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز تصریح کرد: اگر ما به 
اصولگراها کمک می کنیم به این دلیل است که به نظام، 
انقلاب و امام )ره( و رهبری نزدیکتر هستند و الا ما در جناح 

تعریف نمی گوییم.
خیر  به  مردم  دعوت  مسئول  ما  کرد:  تاکید  پورمحمدی 
و  به میدان عمل سیاست  را  باید مردم  و  و صلاح هستیم 

خودسازی دعوت کنیم.
دعوت  ایران  اسلامی  جمهوری  هنر  اینکه  بیان  با  وی 
مردم به اهداف مشارکت است، گفت: کارآمدی شایسته در 
تراز جمهوری اسلامی از دل مشارکت گسترده بر می آید نه 

مشارکت حداقلی برای پیروزی سیاسی یک گروه خاص.
قوی  دولت  گفت:  مبارز،  روحانیت  جامعه  عالی  دبیر 
رسالت های بزرگی دارد که با یک پشتوانه قوی ملی و ملت 

مومن پشت سر آن باشد.
هدفش  روحانیت  جامعه  کرد:  تصریح  پورمحمدی 
حاشیه نشینی نیست اما ما پدرسالار نیستیم و قصد آقابالاسر 

بودن نداریم. 
کنیم،  دعوت  را  همه  تا  آمدیم  ما  کرد:  خاطرنشان  وی 

جلساتی را نیز برگزار کردیم که بر اساس آرمان ها و اهداف 
ملی گرد هم جمع شویم و کمک کنیم.

 دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز گفت: ما شبکه کشوری را 
نیز تشکیل دادیم که روز سه شنبه هفته گذشته اولین جلسه 
شورای مرکزی با ۱۰ منتخب جدید جامعه پس از ۴۰ سال 
را  برگزار کردیم.  پورمحمدی در تشریح تغییرات ساختاری 
جامعه روحانیت مبارز گفت: در حال حاضر انتخابات تمام 
استان  در ۴  نیز  استان ها  در  و  شده  انجام  تهران  مناطق 
رای گیری صورت گرفته که طی یک ماه آینده در ۱۰ استان 

دیگر نیز رای گیری خواهیم داشت.
 وی با تاکید بر اینکه ما طرد و حذف حداقلی داریم، گفت: 
مسیر  در  همراهی  و  حرکت  قصد  دادن  نشان  که  آنهایی 
انقلاب و رهبری ندارند که جمع قدیمی قلیلی نیز هستند از 

مجموعه ما جدا شدند.
دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز در مورد شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب نیز، گفت: شورای ائتلاف نیروهای انقلاب 
مثل جمنا مجموعه ای بود که حرکات مثبتی داشت، اما این 
مجموعه نیز نیازمند بازسازی و کمال است که این را نیز صریح 

به آنها اعلام کردیم.

پورمحمدی نشست دبیران استانی حزب موتلفه اسلامی:

جامعه روحانیت حاشیه نشین، پدرسالار و آقابالاسر نیست



طرح:فیروزه مظفری

اینم خواستگاری که سارق شد!

جریمه افراد کرونایی که از قرنطینه خانگی خارج می شوند
 معاون بهداشت وزارت بهداشت، از اعمال جریمه افراد مثبت کرونا که قرنطینه خانگی را رعایت نمی 
کنند، خبر داد.علیرضا رئیسی، با اشاره به اهمیت مرحله سوم غربالگری ویروس کرونا، گفت: هدف این 
مرحله تکمیل خدمات به تأخیر افتاده است و تا کنون ۴۱ میلیون غربالگری برای ویروس کرونا انجام شده 
است.وی، وجود علائم مشترک بین کووید ۱۹ و بیماری های شایع در فصل سرما را چالشی بزرگ توصیف 
کرد و افزود: واکسیناسیون آنفلوانزا با اولویت مادران باردار و بیماران دارای بیماری زمینه ای، در مراکز 
بهداشتی و درمانی انجام می شود.رئیسی از برنامه ریزی برای تعیین و اعمال جرایم بازدارنده برای افرادی 
که با تست مثبت کرونا قرنطینه خانگی را رعایت نمی کنند، خبر داد و گفت: این کار با همفکری کارشناسان 

و همکاری قوه قضائیه و نیروی انتظامی اجرایی خواهد شد.

2۰ هزار قرص فایپیراویر خرج درمان مسئولان!
 یک نماینده سابق مجلس مدعی شد: در اواخر مجلس دهم ۲۰ هزارقرص فایپیراویر به صورت محرمانه 
از چین وارد شد و تعداد زیادی خرج درمان مقام ها شد؛ که این نشان می دهد برخلاف شعارهایی که ما 
می دهیم متأسفانه امتیازات حاکمان در قوای مختلف، با مردم نزدیک نیست.محمود صادقی افزود: قرار بود 
این قرص ها در اختیار بیمارستان ها برای کارآزمایی بالینی قرار بگیرد و مجوز ساخت داده شود اما متاسفانه 

مشخص نشد که سرنوشت آنها چه شد

مهران رجبی: به خاطر سلفی گرفتن کرونایی شدم! 
 مهران رجبی بازیگر سریال های طنز با اشاره به مدت درمان بیماری خود گفت: طی این مدت یک روز را 
کامل و به شدت تب و درد و بدن درد داشتم به طوری که دائم به وای وای رسیده بودم )با خنده( این وضعیت 
برای من هم کلافه کننده بود هم خنده ام گرفته بود، چون تاکنون اینقدر دچار درد و بیماری نشده بودم که 
دائم آه و ناله کنم. وی همچنین به عکس های سلفی با مردم اشاره و بیان کرد: مردم وقتی با ما عکس سلفی 
می گیرند ماسک هایشان را برمی دارند و از ما هم می خواهند آن چند ثانیه را برداریم ما هم نمی توانیم نفر به 
نفر مقابله کنیم و به ۲۰۰ نفر آدم بگوییم ماسک را برنمی دارم. من از جایی به بعد در عکس گرفتن ها با مردم 
ماسک را برداشتم که همین باعث شد گرفتار شوم.وی در پایان سخنانش درباره اینکه در شرایط سخت ابتلا 
به کرونا چقدر به مرگ اندیشیده است نیز عنوان کرد: اصلا به مرگ فکر نکردم می دانستم بدنم قوی تر از 

اینهاست که بخواهم ناامید شوم و سعی کردم قوی بمانم تا به لطف خدا خوب شوم.

دستگیری قبرفروش کلاهبردار
 سرپرست پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران از دستگیری فردی که با فروش قبور امامزاده های ابن بابویه ، 
حضرت عبدالعظیم حسنی و ۲۰ میلیارد ریال کلاهبرداری کرده بود، خبر داد. سرپرست پایگاه نهم پلیس 
آگاهی افزود: وحید پس از انتقال به پلیس آگاهی به جرم خود معترف و اظهار داشت بالغ بر۲۰ میلیارد 
ریال از افراد مختلف به بهانه فروش قبور دراماکن زیارتی شهرستان ری کلاهبرداری کرده است.بر اساس 
اعلام سایت پلیس، وی خاطر نشان کرد: با اعتراف صریح وحید، پرونده به مرجع قضائی ارسال و متهم با 

صدور قرار مجرمیت روانه زندان شد.

نایب  رئیس مجلس: روزانه باید یک وزیر را عزل کنیم 
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اگر بخواهیم در خط مطالبه گری حقیقی حرکت کنیم، باید 
تقریباً روزانه یک وزیر را عزل کنیم، اما با توجه به اینکه نهایت تا مرداد ماه سال آینده دولت فعلی روی 
کار است این کار را نمی کنیم.سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی  افزود :اگر مجلس بخواهد وزیری را 
استیضاح کند چاره کار نیست، زیرا هر وزیری رفته وزیر بهتری نیامده و اتفاق مثبتی رخ نداده، از این رو 

نمی توانیم بگوییم با رفتن یک وزیر معجزه ای رخ می دهد.

سرلشکر صفوی: به ونزوئلا بنزین دادیم، طلا گرفتیم 
 دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا گفت : هر کشور مسلمان و غیرمسلمان که از ما کمک 
بخواهد، کمک شان می کنیم، اما از آن ها پول می گیریم. ما به ونزوئلا بنزین دادیم و شمش طلا گرفتیم 
و طلا ها را هم با هواپیما به ایران آوردیم تا در راه اتفاقی برایش نیفتد.سرلشکر سید یحیی صفوی تاکید 
کرد: ما هر کمکی به عراقی ها کمک کردیم دلار نقدر گرفتیم، با سوری ها قراردادی امضا کردیم که درمقابل 

چیز هایی را می گیریم البته روس ها بیش از ما در سوریه استفاده می کنند.

کرونا چندنفر را در ایران بیکار کرد؟ 
 عیسی منصوری، معاون اشتغال وزارت کار گفت: در جریان کرونا حدود ۶ میلیون نفر در کشور از کرونا 
آسیب دیده اند و حدود یک و نیم میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا ریزش کرده اند و کار خود را از دست 
دادند. مدیرکل بیمه بیکاری وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادی که بیکاری شان تحت تاثیر شیوع 

کرونا از اسفند استمرار داشته و یا اینکه از ابتدای خرداد ماه بیکار شده اند ۱۵۵هزار و ۷۰۰نفر هستند.

سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم :
بازسازی رمپ ویلچر ۱۱ دستگاه اتوبوس 

سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از بازسازی رمپ ویلچر ۱۱ 
دستگاه اتوبوس خبر داد و گفت: ۱۱۰ دستگاه اتوبوس خریداری شده در 

سال گذشته مناسب ویلچر است.
امیر یزدی با توجه به اهمیت نوسازی ناوگان اتوبوسرانی و ارائه خدمات 
به روز، اظهار داشت: برای کاهش تردد خودروهای شخصی در سطح شهر 
و تشویق مردم در استفاده از ناوگان حمل ونقل عمومی باید خدماتی بروزی 

به مردم ارائه دهیم.
نوسازی  لزوم  بر  تأکید  با  قم  اتوبوسرانی شهرداری  سرپرست سازمان 
اتوبوس ها، افزود: سال گذشته توانستیم ۱۱۰ دستگاه اتوبوس نو خریداری 
کنیم اما با توجه به قیمت اتوبوس ها و عدم پرداخت یارانه دولتی در این 

بخش، نوسازی اتوبوس ها در دستور کار قرارگرفته است.
یزدی از نوسازی ۴۰۰ دستگاه اتوبوس خبر داد و گفت: برای نوسازی 
کل ناوگان اتوبوسرانی قم باید ۴۰۰ دستگاه اتوبوس نوسازی شود که در 
مرحله نخست ۱۰۰ دستگاه آن تحویل داده شده و ۱۶۰ دستگاه اتوبوس 

در حال بازسازی است.
وی بازسازی اتوبوس ها برای استفاده از معلولین را یکی از دغدغه های 
سازمان اتوبوسرانی دانست و بیان کرد: اتوبوس هایی خریداری شده با برند 
عقاب افشان با توجه به ارتفاع کم ورودی آن ها از سطح زمین دارای رمپ 

ویلچر است.
سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم مناسب سازی اتوبوس های 
در حال بازسازی جهت کاربری کم توانان جسمی را موردتوجه قرارداد و 
خاطرنشان کرد: متأسفانه تعدادی از اتوبوس ها به علت دارا بودن پله امکان 

نصب رمپ برای استفاده ویلچر را ندارند.
یزدی از بازسازی رمپ دستی در ۱۱ دستگاه اتوبوس خبر داد و بیان کرد: 
برای ۱۱ دستگاه از این ناوگان در سال ۱۳۹۴ رمپ دستی نصب شده است 

که در مراحل بازسازی تعمیرات رمپ آن ها نیز انجام خواهد شد.

مدیر منطقه سه شهرداری قم :

راه دسترسی بوستان ولایت
 احداث می شود

مدیر منطقه سه شهرداری قم از ایجاد راه دسترسی بوستان ولایت با هزینه 
۵۰۰ میلیون تومانی خبر داد.

مهرداد وزیری روحانی با اشاره به اهمیت استفاده از ظرفیت های وجود 
فضای سبز در شهر قم، اظهار داشت: بوستان ولایت به عنوان یک ظرفیت 
بزرگ در منطقه سه به دلیل نبود مبلمان شهری و مسیر دسترسی مورد 

استفاده شهروندان قرار نمی گرفت.
مدیر منطقه سه شهرداری قم با اشاره به اینکه در مرحله نخست ۱۸ 
هکتار از این بوستان در حال بهسازی و آماده سازی برای حضور شهروندان 
است، افزود: یکی از اقدامات مهم ایجاد مسیر دسترسی است که مجوز 
آن از راهداری گرفته شده و امسال آن را با هزینه ۵۰۰ میلیون تومانی اجرا 
خواهیم کرد. به گفته روحانی، نیمکت، سطل زباله، المان های شهری و 
… از جمله اقلامی است که در این مساحت ۱۸ هکتاری استفاده شده و 
همچنین برای بهبود سیما و منظر فضای سبز این بوستان باغچه سازی، 

علف زنی و … هم انجام شد.
از  یکی  داد:  ادامه  محدوده،  این  در  سکو  ایجاد ۵۰  به  اشاره  با  وی 
موضوعات پر هزینه برای این بوستان تامین روشنایی است که فقط در 
همین فاز نخست نیاز به هفت میلیارد تومان اعتبار دارد و امسال تلاش 

کردیم انشعاب برق را خریداری کنیم تا بخشی از مسیر را رفته باشیم.
مدیر منطقه سه شهرداری قم بااشاره به انجام چندین بازدید حضوری 
نمایشگاه  بوستان، گفت: عبور مسیر دسترسی  این  از  مدیران شهری 
بین اللملی و حتی کمربندی جدید شهر قم از این بوستان از چالش های 
آن است که از طرفی می تواند ظرفیت رشد برای بوستان هم محسوب شود.

 
مدیر منطقه 6 شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از ۷ پروژه
 در منطقه ۶ شهرقم

بالغ بر ۵۷  بااعتباری  مدیر منطقه ۶ شهرداری قم گفت: هفت پروژه 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال در هفته دفاع مقدس افتتاح شد.

سید رضا حسینی با توجه به آغاز هفته دفاع مقدس و افتتاح پروژه های 
عمرانی در شهرداری قم، اظهار داشت: در هفته دفاع مقدس امسال نیز  
هفت پروژه در منطقه ۶ افتتاح شده تا گامی دیگر به سمت توسعه در این 

منطقه برداشته شود.
مدیر منطقه ۶ شهرداری قم مجموع اعتبارات هفت پروژه منطقه را عددی 
بالغ ۵۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اعلام کرد و افزود: منطقه ۶ یکی از 
مناطق پرجمعیت در شهر بوده که اجرای پروژه عمرانی در این منطقه با 

مشکلات فراوانی همراه است.
از پروژه های اجراشده در این منطقه را پیاده راه سازی  حسینی یکی 
خیابان مطهری اعلام کرد و گفت: این پروژه در سه مرحله قلوه ریزی، 

بتن ریزی و موزاییک و بااعتباری بالغ بر دو میلیارد ریال انجام شده است.
وی ادامه داد: پیاده راه سازی خیابان کشاورز جنوبی نیز در سه مرحله قلوه 
ریزی،بتن ریزی و موزاییک بااعتباری بالغ بر چهار میلیارد ریال انجام شده و 
همچنین در بوستان بانوان نیز قلوه ریزی، بتن ریزی، موزاییک بتن رنگی، 
آرماتوربندی و جدول سنگی نیز بااعتبار ۷ میلیارد ریالی اجرا شده است. 
مدیر منطقه ۶ شهرداری قم هزینه جدول گذاری خیابان سرباز را نیز یک 
میلیارد ریال دانست و بیان کرد: در این پروژه اجرای جدول و بتن ریزی 
انجام شده و همچنین برای آسفالت بلوار حمزه سیدالشهدا )ع( نیز ۱۰ 
میلیارد ریال هزینه شده است. حسینی اعتبار آسفالت خیابان شهید صیاد 
شیرازی را نیز ۱۵ میلیارد ریال عنوان و تصریح کرد: آسفالت شوارع خیابان 
امامزاده ابراهیم)ع( بااعتباری برابر ۱۵ میلیارد ریال و بهسازی نهر خیابان 

بعثت نیز با اعتبار ۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اجرایی شده است.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم  خبرداد:

جلب مشارکت های مردمی
 با ایجاد دفتر تسهیل گری 

مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: دفاتر تسهیل گری نقش مهمی در 
توانمندسازی و افزایش مشارکت اجتماعی محلات کم برخوردار دارد.

رضا رحیمی در جلسه با مدیر دفتر تسهیل گری منطقه دو شهرداری قم، 
اظهار داشت: هدف ایجاد دفاتر تسهیل گری بهبود شاخص های توسعه 
همه جانبه و پایدار در راستای توانمندسازی اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 

در مناطق کمتر برخوردار است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم در ادامه به برگزاری جلسات سال گذشته و 
نیازسنجی های بعمل آمده اشاره کرد و گفت: شهرداری منطقه به صورت 
فعال با این مجموعه در ارتباط بوده و از جمله فعالیت های انجام شده در 
محله امین آباد می توان به روکش و لکه گیری آسفالت، نصب علائم راهنما 
و ترافیکی و ایجاد سرعتکاه، برطرف کردن مشکل و دفع آب های سطحی، 
لایروبی انهار و کانال های سطح منطقه، کاشت نهال و گل و گیاه در معابر 

سطح منطقه و بوستان ها اشاره کرد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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بهترینِ مردمان، مردی است که خود 
را وقف راه خدا کرده است و با دشمنان 
او جهاد می کند و خواستار مرگ یا کشته 

شدن در میدان کارزار است.
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مستدرك الوسائل : ج ١١ ص ١7 ح ١23١٠

استاندار قم گفت: بهره مندی از همه ظرفیت های موجود در قم برای عملیاتی 
نمودن طرح توسعه فضاهای آموزشی این استان موسوم به »طرح آجر به آجر« 

ضروری است. 
بهرام سرمست در جلسه هماهنگی طرح جذب مشارکت های مردمی در ساخت 
و تجهیز مدارس استان تحت عنوان »آجر به آجر«، طی سخنانی مزایا و محاسن 
این طرح را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: جلب مشارکت های خرد می تواند 

جمع کثیری از مردم را در این طرح مشارکت دهد.
وی نقش آفرینی دستگاه های فرهنگی و رسانه ها را در راستای معرفی این طرح 
به مردم را ضروری دانست و تصریح کرد: تحقق این طرح در گرو فرهنگ سازی و 

اطلاع رسانی در بین آحاد مردم می باشد.
استاندار قم استفاده از ظرفیت اصناف و اداره های دولتی را نیز یک راهکار 
عملیاتی دانست و گفت: باید نام خیرانی که در در طرح آجر به آجر مشارکت می 

کنند ثبت و از ایشان به نحو مقتضی قدردانی شود.

سرمست همچنین با اشاره به آمادگی خیران قمی برای ساخت مدرسه، عدم 
وجود زمین مناسب برای ساخت مدارس در سطح قم را مورد توجه قرار داد و افزود: 

باید راهکارهای قانونی اختصاص زمین برای آموزش و پرورش اندیشیده شوند.
استاندار قم بیان کرد: مدارس فرسوده آموزش و پرورش که قابلیت نوسازی و 

توسعه دارند باید مورد استفاده جهت طرح های جدید مدرسه سازی قرار بگیرد.
وی همچنین با تاکید بر ضرورت مسئولیت پذیری و مشارکت شورای اسلامی 
شهر و شهرداری در تامین فضای آموزشی خاطرنشان کرد: افزایش مشارکت 

دستگاه های دولتی در این راستا باید با جدیت پیگیری شود.
وی جلب خیران برای وقف زمین را نیز عملیاتی دانست و تصریح کرد: از ظرفیت 

مراجع تقلید و علمای قم برای تشویق مردم به این امر خیر باید استفاده شود.
فرهنگ ایثار و شهادت پشتوانه انقلاب اسلامی است

استاندار قم همچنین در آیین تجلیل از بانوان پیشکسوت در عرصه دفاع مقدس 
طی سخنانیبا بیان اینکه فرهنگ ایثار و شهادت پشتوانه انقلاب اسلامی است 
گفت: در راستای سازندگی، پیشرفت و آبادانی کشور و ایجاد انسجام و وفاق 
اجتماعی که مهمترین پشتوانه نظام است به این رشادت ها و جانفشانی ها نیاز 

داریم.
سرمست، انتقال ارزش های هشت سال جنگ تحمیلی به نسل جوان را بسیار 
با اهمیت دانست و گفت: هفته دفاع مقدس فرصت خوبی را برای مسئولان در 

راستای تحقق این هدف ایجاد کرده است.
وی در ادامه بحران کرونا را مورد توجه قرار داد و بیان کرد: اگر همدلی و از 
خودگذشتگی مردم، جبهه سلامت و کادر درمان نبود نمی توانستیم در مقابل این 

بیماری تاب بیاوریم.
استاندار قم با اشاره به طرح مواسات و همدلی مومنانه در کشور تصریح کرد: 
تفاوت ملت و دولت ما با سایر کشورها نیز همین همدلی و همراهی مردم در شرایط 

سختی است.
سرمست با قدردانی از مادران و همسران شهیدان، از کتاب و تمبر نکوداشت 

چهار هزار و ۴۸۳ مادر شهید و هزار و ۷۱ بانوی شهیده قم رونمایی کرد.

استاندارقم:

 طرح توسعه فضاهای آموزشی عملیاتی شود

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد

احیای ۱2 واحد صنعتی راکد و غیر فعال 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در پنج ماه نخست سال جاری تعداد ۱۲ واحد 
صنعتی راکد و غیر فعال در زمینه تولید صنایع سلولزی، مواد غذایی، کفش و دمپایی، مواد فلزی، مواد 

شیمیایی، صنایع معدنی و برق الکترونیک در استان فعال شد.
محمود سیجانی با اشاره به بازرسی از واحدهای صنفی در استان قم اظهار کرد: در پنج ماه نخست 
سال جاری ۳۳ هزار و ۶۴۷ مورد بازرسی از این واحدها صورت گرفت که تعداد سه هزار و ۸۲۳ مورد 
تخلف ثبت و برای تخلفات ثبت شده تعداد دو هزار و ۶۰۴ فقره پرونده به ارزش ۹۹ میلیارد و ۸۱۱ میلیون 

تومان تشکیل شد.
وی ادامه داد: در خصوص فراوانی تخلفات مکشوفه در واحدهای صنفی استان قم در پنج ماه نخست 
سال جاری، ۹۹۶ مورد عدم درج قیمت و نصب نرخنامه، هزار و ۷۸ مورد گران فروشی، ۲۳۹ مورد عدم 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی، ۸۶  مورد عدم صدر صورت حساب، ۳۱۱ مورد تقلب و کم فروشی، 

۱۳۳ مورد عرضه خارج، ۵۴ مورد احتکار و ۱۱ مورد قاچاق ثبت شد.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: در پنج ماه نخست سال جاری، هزار و ۶۱۰ فقره 
مجوز صنفی در رسته های تولیدی و فنی و توزیعی و خدماتی با اشتغال زایی برای چهار هزار و ۲۵ نفر در 
استان قم صادر شد، در مجموع ۳۵ هزار و ۹۹۲ واحد صنفی مجوز در استان قم وجود دارد که ۲۱ هزار و 

۳۸۷ واحد توزیعی و خدماتی و ۱۴  هزار و ۶۰۵ واحد تولیدی و فنی است.
سیجانی با اشاره به احیای واحدهای راکد در استان قم خاطرنشان کرد: در پنج ماه نخست سال جاری 
تعداد ۱۲ واحد صنعتی راکد و غیر فعال در زمینه تولید صنایع سلولزی، مواد غذایی، کفش و دمپایی، 
مواد فلزی، مواد شیمیایی، صنایع معدنی و برق الکترونیک با اشتغال ۲۴۳ نفر و سرمایه ثابت ۴۹۵ 

میلیارد تومان فعال شد و به چرخه تولید بازگشت.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

هیچ کمبودی درتامین کالاهای اساسی نداریم
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: در شیفت های شبانه روزی سازمان های صمت، 

تعزیرات، بازرسی و بسیج اصناف با تعامل و کنترل خوب، قیمت ها را کنترل می کنند.
مهرداد غضنفری با تاکید بر اینکه عرضه مناسب کالاها به طور طبیعی قیمت ها را نیز تنظیم می کند، 
گفت: در تأمین همه کالاهای اساسی و مایحتاج مردم در استان قم خوشبختانه هیچ کمبودی نداریم و 

وضعیت ذخیره سازی کالاهای اساسی خوب است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با بیان اینکه نظارت و بازرسی از تخلف و انحراف در زمینه 
افرایش قیمت های مصوب جلوگیری می کند، اظهار داشت: در شیفت های شبانه روزی سازمان های 

صمت، تعزیرات، بازرسی و بسیج اصناف با تعامل و کنترل خوب، قیمت ها را کنترل می کنند.

معاون توسعه و منابع استانداری قم:
با متخلفان عدم رعایت نکات بهداشتی برخورد می شود 

معاون توسعه و منابع استانداری قم گفت: طبق قانون، معاون وزارت خانه ها و مدیران در استان ها 
می توانند با متخلفان، به دلیل عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی و عدم اجرای مصوبات ستاد ملی 
کرونا برخورد کنند.  محمدرضا گروسی ضمن تشکر از تیم دانشکده علوم پزشکی و اداره کل برنامه ریزی 
و بازرسی و بحران در تأکید بر اجرای شیوه نامه های بهداشتی در سطح استان به دلیل شیوع بیماری کرونا 
اظهار داشت: بیشترین رعایت را مجموعه اداری انجام می دهند که باید میزان رضایت از ۹۳ درصد به صد 

در صد برسد اما بخشی از آن به دلایل مختلف قابل قبول است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیری قاتل متواری با ۱۰ فقره سابقه کیفری
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش مأموران پلیس آگاهی و پلیس امنیت عمومی 

استان قم یک متهم به قتل در استان شمالی کشور شناسایی و دستگیر شد.
 بهادر اسماعیلی اظهار کرد: در پی وقوع درگیری منجر به قتل در منطقه بلوار یادگار امام قم، بلافاصله 

موضوع در دستور کار مأموران پلیس آگاهی و پلیس امنیت عمومی استان قم قرار گرفت.
وی خاطرنشان کرد: در ادامه طی بررسی اولیه مشخص شد درگیری به دلیل مشاجرات بین ۲ نفر از 
افراد این منطقه بوده که با تلاش مأموران، قاتل متواری در یکی از استان های شمالی کشور شناسایی و 

مأموران پس از اخذ نیابت قضائی و عزیمت به استان مذکور وی را دستگیر کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به ۱۰ فقره سابقه کیفری متهم افزود: در نهایت نامبرده به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
نباید کوچک ترین تمایل و  در هیچ عصر و زمانی 
هویت  گفت:  باشیم  داشته  دشمنان  به  گرایشی 
انقلاب اسلامی ما این است که با ظلم و استکبار 
مبارزه کند وگرنه حکومتی مانند آل سعود خواهیم 

داشت.
اسکندری  عباس  والمسلمین  حجت الاسلام   
در مراسم تجلیل از ایثارگران اوقاف قم با اشاره به 
اظهار  ایران  برای ملت  دستاوردهای دفاع مقدس 
کرد: سال ها باید گفت و نوشت تا این دستاوردها را 
تبیین کرد بنابراین باید قدر این فرصت را بدانیم در 

گرامیداشت یاد و خاطره شهدا کوشا باشیم.
وی افزود: قدرتی در جنگ نصیب ملت ایران شد 
اقتدار  عوامل  از  یکی  و  شده  جاودانه  برایمان  که 

همیشگی مان محسوب می شود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
شکل گیری و قوام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 
عنوان حافظ ارزش ها و آرمان های انقلاب یکی از 
ثمرات دوران دفاع مقدس است گفت: پاسداران با 
اینکه امکاناتی هم نداشتند، ولی با دست خالی در 
مقابل دشمنان ایستادند و جانشان را سپر بلای مردم 

و کشور کردند.
وی ادامه داد: عزت و اقتدار امروز ما به برکت دوران 
هشت ساله جنگ تحمیلی و مدیریت جهادی است 
چرا که در آن دوران اتحاد و انسجام مردم و ایثار و 
گذشت رزمندگان را توامان شاهد بودیم به عبارتی 

تمرین پیروی از ولایت را به بهترین نحو داشتیم.
مراکز  در  اینکه لازم است  بر  تاکید  با  اسکندری 

دوران  تبیین دستاوردهای  به  آکادمیک،  و  علمی 
جنگ بپردازیم گفت: نباید به اینکه نام یک شهید بر 
روی خیابان و کوچه ای گذاشته می شود کفایت کنیم 
زیرا این مقدار برای گرامیداشت و به یاد ماندن یاد و 
راه آن ستارگان آسمان ولایت و شهادت کافی نیست، 
بلکه باید فرهنگ و سیره شهدا را در کتب درسی 
حداقل  تا  بگنجانیم  دانشگاه  تا  ابتدایی  دوران  از 
وظیفه مان را در پاسداری از خون و هدف شهیدان 

گرانقدر انجام داده باشیم.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: به 
فرموده قرآن کریم، اگر خداوند تبارک و تعالی شر 
بعضی از مردم را با استفاده از برخی دیگر دفع نکند، 
هیچ عبادتگاهی بر روی زمین باقی نخواهند ماند، 
این سنت الهی است که شر برخی با بعضی دیگر 
دفع شود زیرا گروهی همیشه به دنبال از بین بردن 

یاد خدا و نسل مومنان هستند.
صدامیان  شمار  بی  جنایات  به  اشاره  با  وی 
آن  از  پس  و  مقدس  دفاع  دوران  در  داعشیان  و 
علیه نمادهای مذهبی و دینی شیعی گفت: این 
هم  و  جنگ  دوران  در  هم  که  بودند  ما  رزمندگان 
امروز به عنوان مدافعان حرم، در مقابل این جانیان 
نمی بودند  اگر  کردند،  دفع  را  شرشان  و  ایستادند 
یقین  قاسم سلیمانی،  حاج  امثال شهید سپهبد 
بدانیم که تکفیری ها حرم اهل بیت)ع( را هم تخریب 

می کردند.
افزود: دنیای غرب و دشمنان اسلام  اسکندری 
همه امکانات خود را بسیج کردند تا نظام جمهوری 
اسلامی را از پا در آورند ولی از این حقیقت غافل بوده 

و هستند که افرادی مانند شهید سلیمانی و دیگر 
شهدای گرانقدر، بر اساس سنت الهی در مقابلشان 

می ایستند و اجازه تجاوز را نخواهند داد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به 
آیاتی از سوره مبارکه »حج« عنوان کرد: خداوند در 
رضِ 

َ
نّاهُم فِي الأ ذینَ إِن مَکَّ این سوره می فرماید »الَّ

مَروا بِالمَعروفِ وَنَهَوا عَنِ 
َ
کاةَ وَأ لاةَ وَآتَوُا الزَّ قامُوا الصَّ

َ
أ

وظیفه  اساس  این  بر  مورِ« 
ُ
الأ عاقِبَةُ  هِ  وَلِلَّ  ۗ المُنکَرِ 

ما اقامه نماز و یاد خداست، یعنی اینکه عبودیت 
پروردگار عالم را به صورت عملی تبلیغ کنیم و به 
عنوان بندگان شایسته و راسخ خداوند، مدافع حق 

باشیم.
وی گفت: وظیفه ما مبارزه با کفر و نفاق و شرک 
از خودمان، منطقه و جهان است و این مهمترین 
رسالتی است که بر دوش بندگان خدا گذاشته شده 
است؛ جمهوری اسلامی در سطح بین المللی باید 
نماد مبارزه با استکبار و فروپاشی کاخ های ستمگران 

باشد.
اسکندری با بیان اینکه در هیچ عصر و زمانی نباید 
داشته  به دشمنان  گرایشی  و  تمایل  کوچک ترین 
باشیم خاطرنشان کرد: هویت انقلاب اسلامی ما این 
است که با ظلم و استکبار مبارزه کند وگرنه حکومتی 

مانند آل سعود خواهیم داشت.
مدیرکل اوقاف استان قم قدرت و اقتدار ایران را به 
خاطر در افتادن جمهوری اسلامی با مظاهر کفر و 
نفاق دانست و گفت: مبارزه با استکبار و نفاق باید در 
عرصه های خرد و کلان، دستورالعمل ویژه مسئولان 

و مردم باشد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

هویت انقلاب و نظام جمهوری اسلامی مبارزه با استکبار است

برای دو هزار  نمایندگی آستان قدس رضوی در استان قم گفت:  مسؤول 
خانواده نیازمند کارت اعتباری برای تهیه ۳ ماه نان در نظر گرفته شده است که 

با مشارکت خیرین و خادمیاران این تعداد بیشتر خواهد شد. 
حجت الاسلام سید باقر تکیه ای در نشست خبری که ظهردیروز در دفتر 
نمایندگی آستان قدس رضوی در قم برگزار شد، با اشاره به برنامه هایی که شبکه 
خدمت رضوی در ماه صفر، فرا رسیدن اربعین حسینی و شهادت امام رضا )ع( 
در نظر گرفته است، اظهار کرد: یکی از این برنامه ها توزیع نان متبرک رضوی 

است که این اقدام برگرفته از سیره امام حسین )ع( است.
 وی با تبیین روایتی که در این زمینه وجود دارد، تصریح کرد: زمانی که حضرت 
زینب )س( عصر عاشورا بدن پاره پاره امام حسین )ع( را مشاهده کرد با زخم 
های کهنه ای روی شانه های آن حضرت مواجه شدند که امام سجاد )ع( این 
زخم ها را ناشی از بردوش کشیدن لیف های نان عنوان کردند و فرمودند که 
امام حسین )ع( هرشب نان برای مستمندان می بردند و به صورت ناشناس در 

خانه آنان توزیع می کردند. مسوول نمایندگی آستان قدس رضوی در استان 
قم ادامه داد: در همین راستا کارت های اعتباری بانکی برای مصرف سه ماه 
نان خانواده های مستمندان در نظر گرفته شده است که این کارت ها بین آنان 
توزیع می شود.  وی با تاکید براینکه کارت های اعتباری به نام اشخاص صادر 
شده است، تصریح کرد: این خانواده ها در طول سه ماه خدمات دیگری مانند 
خدمات سلامت، خدمات مشاوره ای و دیگر خدماتی که مورد نیاز خانواده ها 

است دریافت می کنند. 
حجت الاسلام تکیه ای ادامه داد: نان متبرک رضوی برای ۲ هزار خانواده 
در نظر گرفته شده است که پیش بینی می شود با مشارکت مردم و خادمیاران 
این شمار افزایش یابد. وی اضافه کرد: این طرح اگرچه از سوی آستان قدس 
رضوی اعلام شده است اما با مشارکت مردم پربارتر نیز می شود و کسانی که می 
خواهند سهمی داشته باشند می توانند هدایای نقدی خود را به شماره کارت 

۶۱۰۴۳۳۷۸۱۱۲۹۱۳۲۵ واریز و در این امر خیر مشارکت داشته باشند.

مسؤول نمایندگی آستان قدس رضوی در استان قم :
نان متبرک رضوی در قم توزیع می شود

خواستگار جوان پس از ابنکه به دلیل خوشتیپ نبودن جواب 
"نه" گرفت، برای تامین هزینه عمل زیبایی بینی و خوش تیپ شدن، 

دست به سرقت زد.


